
ایمان: یکی از مراجع تقلید قم با صدور پیامی ضمن محکوم 
کردن جنایات صهیونیست ها، بر کمک و تجهیز همه جانبه 

مردم غزه تاکید کرد.
متن پیام این مرجع تقلید به شرح زیر است: در این روزه 

جنایت های وحشیانه اسرائیل افکار عمومی توام با تاسف 
جهان را به خود جلب کرد. ما در این رابطه تذکر این مطالب 
را لازم می دانیم. 1. پایداری و ثبات قدم و قدرت روحی و 

فکری مقاومت مورد تجلیل و تکریم است....

نخستین روزنامه استان قم

یکشنبه - دوازدهم مردادماه  1393 -  ششم شوال  1435 -  سال هفدهم - شماره  3499 - قیمت 500 تومان

رئیس پلیس راه استان قم عنوان کرد:

ثبت بیشترین تردد 
در تاریخ اتوبان قم  تهران

ایمان : رئیس پلیس راه استان قم از ثبت بیشترین تردد در تاریخ اتوبان قم – تهران در روز عید فطر خبر داد.
سرهنگ اردشیر جمشیدی راد ، با اشاره به اینکه در حال حاضر ترافیک محورهای مواصلاتی استان قم بصورت روان است، گفت: 
طی چهار روزه تعطیلات بر اساس آماری که توسط سازمان حمل و نقل پایانه های استان ثبت شده است یک میلیون و 200 هزار تردد 

در محورهای مواصلاتی استان قم صورت گرفته است.
وی با بیان اینکه تردد در این چهار روز نسبت به سال گذشته 30 درصد افزایش داشته است، بیان داشت: آزاد راه قم - تهران در 

روز عید فطر 76 هزار تردد داشته است که بالاترین رقم ثبت شده بوده در این اتوبان بوده است....

کارگران  صنفی  انجمن های  کانون  رئیس  ایمان: 
ساختمانی کشور با اشاره به بیمه تامین اجتماعی کارگران 
کارگر   500 و  هزار   16 گفت:  قم  استان  در  ساختمانی 

ساختمانی در قم در انتظار بیمه شدن به سر می برند.

اکبر شوکت به بیمه کارگران ساختمانی اشاره و اظهار کرد: 
بیمه کارگران ساختمانی از ابتدای سال 93 تاکنون ثابت باقی 
مانده است. وی به مشکلات و اختلافات موجود در بدنه دولت و 

مجلس در خصوص بیمه کارگران ساختمانی اشاره و ....

رئیس کانون انجمن های صنفی کارگران ساختمانی کشوراعلام کرد:

16هزار کارگر ساختمانی در قم 
چشم انتظار بیمه شدن

معاون استاندار قم خواستار شد:

واگذاری خدمات الکترونیکی به دفاتر پیشخوان

7 فروشنده جانوران وحشتی در قم 
دستگیر شدند

رئیس اداره پیش بینی هواشناسی استان قم اعلام کرد:

دستجرد خنک ترین نقطه استان قم
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یک فعال سیاسی اصولگرا:
احمدی نژاد 

حتما باید محاکمه شود

آیت الله نوری همدانی:
امنیت منطقه در گرو 
نابودی اسرائیل است

گفت:  اصولگرا  سیاسی  فعال  یک  ایمان: 
احمدی نژاد باید حتما محاکمه شود. 

احمد کریمی اصفهانی اظهار داشت: من نمی دانم 
پیشانی  به  را  خیانت  داغ  ما  نظام  تاکنون  چرا 
دستگاه  که  است  چگونه  و  است  نزده  احمدی نژاد 
قضایی در این مورد صحبتی ندارد در حالیکه او باید 
بیاید و پاسخ دهد که درآمد نفتی این دوران را چه 

کار کرده است.....

ایمان: وزیر بهداشت گفت: خانواده هایی که تک فرزند هستد خیلی ریسک می کنند، بزرگترین 
سرمایه هر انسان فرزند اوست و باعث تأسف است که کسی از این نظر کم توان و کم سرمایه باشد، 

من هم فکر نمی کردم که یک فرزندم را از دست بدهم.
حسن قاضی زاده هاشمی درباره موضوع جمعیت اظهار داشت: به نظر من بهتر است هر خانواده ایرانی 3 
فرزند داشته باشد، این را به عنوان یک پدر می گویم نه به عنوان وزیر بهداشت، یک مسئول و از این حرفها زیرا 
خود من هم در این مورد مصیب دیده ام. وی ادامه داد: روزگاری من هم دانشجو بودم و مانند خیلی از مردم 
فکر می کردم فرزند بیشتر برای خانواده مشکل ایجاد می کند اما بعدها متوجه شدم که اشتباه می کردم. حالا 
امروز من مشکل اقتصادی ندارم اما در خانواده مان هم افراد زیادی هستند که وضعیت مرا ندارند اما فرزندانشان 
بزرگ شدند و الان افراد موفقی هستند. وزیر بهداشت گفت: توی زندگی اتفاقات زیادی پیش می آید، من هرگز 
تصور نمی کردم که یک بچه ام را در سنین کودکی از دست بدهم، این برای من یک مصیب بزرگ بود، کسانی 

که تک فرزند هستند، حتی خانواده هایی که 2 فرزند دارند، خیلی ریسک می کنند، اگر بعد خدای نکرده توی 
زندگی شان مصیبتی پیش بیاید، تمام زندگی شان را باخته اند و از دست داده اند، آنچه من در مورد جمعیت و 
تعداد فرزندان می فهمم این است. هاشمی افزود:  بزرگترین سرمایه هر خانواده بچه اوست، این را از این جهت 
می گویم که بالاخره من در شرایطی نیستم که در بقیه زمینه ها محتاج باشم، ولی فکر می کنم که همه سرمایه 
یک انسان بچه اوست، که از آدم می ماند، حالا هر چقدر هم که از مال دنیا داشته باشیم مهم نیست. وی به 
خبرنگار فارس گفت: خیلی مایه تأسف است که آدم در قسمتی که مربوط به خودش است و سرمایه اصلی 
زندگی اوست، کم سرمایه باشد، اگر بتوانیم این موضوع را صادقانه به مردم بگوییم و صحیح منتقل کنیم من 
معتقدم که جامعه می پذیرد، به زور و اجبار نیست. وزیر بهداشت اضافه کرد: البته در مورد کسی که در این 
زمینه تخلف می کند و منجر به این می شود که خانواده ها دچار مشکلات روحی و جسمی شوند باید مطابق 

قانون با آ نها برخورد کنیم. ....

هر خانواده ایرانی بهتر است 3 فرزند داشته باشد:

توصیه پدرانه وزیر بهداشت به خانواده های ایرانی

پروژه های اولویت دار 
زودتر آماده بهره برداری شوند

معاون رئیس جمهور در بازدید از پروژه های عمرانی قم

و  از سایتهاي تخلیه پسماندهاي عمراني  برداري  بهره  حق  دارد  نظر  در 
ساختماني شماره یک )جمکران( ، شماره دو )معدن شهرداري( ، شماره 
سه )کوه سفید( و شماره چهار)پردیسان( را  از طریق برگزاري مزایده به بخش 

خصوصي واگذار نماید.
لذا کلیه اشخاص حقیقي و حقوقي متقاضي جهت اطلاع از شرایط و دریافت اسناد 
شرکت در مزایده و تحویل پیشنهادات مي توانند از تاریخ نشر آگهي دوم تا پایان وقت 
اداري روز چهارشنبه مورخ1393/05/29 به محل سازمان به نشاني قم ،45متری 
عمار یاسر، مرکز تجاری زمزم، طبقه5و6 سازمان مدیریت پسماند شهرداري قم مراجعه 
و یا جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 37845230 تماس حاصل نمایند. 
پیشنهادات رسیده به سازمان در روز پنج شنبه مورخ 1393/05/30 ساعت 9صبح در 

دفتر مدیر عامل سازمان بازگشایي مي گردد.
لازم به ذکر است حضور پیشنهاد دهندگان یا نمایندگان آنها در جلسه ی کمیسیون 

بلامانع مي باشد.
شرایط عمومي:

1- واریز مبلغ 23/000/000ریال به حساب سپرده سازمان و یا ارائه ضمانت نامه 
بانکي به عنوان تضمین شرکت در مزایده

2-  هرگاه برندگان اول ، دوم و سوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده 
ایشان به ترتیب ضبط خواهد شد.

3- سازمان در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است
4- هزینه ی درج آگهي به عهده برنده مزایده مي باشد

5-  اسناد شرایط و جزئیات مربوط به مزایده مي بایست توسط پیشنهاد دهندگان با 
قید جمله )قبول است( مهر و امضاء گردد.

روابط عمومی سامپ قم

آگهی  مزایده )نوبت اول(
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سازمان مدیریت پسماند
شهرداری قم
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ایمان: مدیر راهداری اداره کل راه و 
شهرسازی استان قم از انعقاد مجموع 
میلیارد   54 ارزش  به  قراردادهایی 
آسفالت  روکش  ترمیم  برای   تومان 

194 کیلومتر از راه های قم خبر داد. 
اکبر سلیمیان با اشاره به تحول عظیمی 
در حوزه  در طی چند سال  گذشته  که 
راه های استان قم صورت گرفته است اظهار 
کرد: این تحول نتیجه مجموعه اقدامات 
مناسبی  است که در این حوزه انجام شده 
است.  وی افزود: در سال جاری به میزان 
ترمیم  برای  قرارداد  تومان  میلیارد   54
روکش آسفالت جاده های استان  قم منعقد 
شده است.  مدیر راهداری اداره کل راه و 
شهرسازی استان قم با بیان اینکه پیشرفت 
فیزیکی این طرح ها که تعداد  آنها 14 مورد 
است به 36 درصد رسیده خاطرنشان کرد: 
روکش  پروژه ها  این  طی  و  مجموع  در 

آسفالت   194 کیلومتر از راه های قم ترمیم 
خواهد شد. 

وی ادامه داد: بازیافت گرم آسفالت برای 
نخستین بار و طی قراردادهایی به ارزش 

13 میلیارد تومان در  قم صورت می گیرد 
که آغاز آن در آزادراه قم – تهران است. 

سلیمیان با بیان اینکه 293 هزار تن 
آسفالت در این طرح ها به مصرف خواهد 

رسید گفت: هدف ما حذف  تمام دست 
جاده های  بلندی های  و  پستی  و  اندازها 
استان قم است تا زائران و مسافرانی که 
از قم عبور  می کنند یا به شهر کریمه اهل 
بیت)س( مشرف می شوند در جاده هایی 
راهداری  تردد کنند.  مدیر  بدون مشکل 
اداره کل راه و شهرسازی استان قم تصریح 
کرد: به دلیل انجام به موقع خط کشی و 
 لکه گیری در سطح جاده های قم، در آغاز 
مرحله دوم سفرهای تابستانی و در چهار 
روز تعطیلات عید  فطر، حادثه ناگواری در 

محدوده استان قم روی نداد. 
وی افزود: مدیریت راه های استان طی 
این روزها فعال بود و گشت های راهداری 
هم با 60 نفر از پرسنل حضوری به موقع در 
جاده ها داشتند و در مجموع رکورد ترافیک 
در محورهای استان طی این چهار روز به 

  50 هزار تردد رسید. 

مدیر راهداری اداره کل راه و شهرسازی استان قم خبر داد:

ترمیم روکش آسفالت راه های قم با اعتبار 54 میلیارد تومان

کل  اداره  عملکرد  ارزیابی  اداره  رئیس  ایمان: 
آموزش و پرورش استان قم گفت: تاکنون حدود 
181 هزار دانش آموز در مدارس استان قم ثبت 
تا  امسال سه  بینی می شود  پیش  و  کرده اند  نام 

چهار هزار دانش آموز در استان افزایش یابد.
حسن محمدپور اظهار داشت: از زمان آغاز ثبت نام 
در مدارس استان قم تاکنون 181 هزار نفر موفق به 

ثبت نام در سامانه سناد شده اند.
وی بیان داشت: در حال حاضر 30 واحد آموزشی 
در پردیسان قم فعال هستند و با توجه به افزایش سه تا 
چهار هزار دانش آموز در استان قم ، تعدادی به صورت 

ذخیره در این واحدهای آموزشی ثبت نام شده اند.
دانش آموزان پردیسان نگران نباشند

و  آموزش  کل  اداره  عملکرد  ارزیابی  اداره  رئیس 
قبل  مدرسه  هفت  تا  داد:  6  ادامه  قم  استان  پرورش 
برداری  بهره  به  پردیسان  در  تحصیلی  سال  شروع  از 
می رسد و دانش آموزان ذخیره در این مدارس جایگزین 
نگران  آموزان پردیسان  باره دانش  این  می شوند و در 
نبود ظرفیت برای ثبت نام در مدارس نباشند.وی عنوان 
کرد: امسال ثبت نام دانش آموزان در سامانه سناد ثبت 
از تعداد  آمار دقیق  امر موجب داشتن  این  می شود و 
استان های  در  آن ها  نام  ثبت  از  و  آموزان شده  دانش 

دیگر جلوگیری می شود.
دبیر ستاد ثبت نام مدارس استان قم افزود: در سال 
گذشته 216 هزار و 700 دانش آموز در مدارس استان 
قم ثبت نام کردند و آمارها نشان می دهد این تعداد در 
سال جاری افزایش می یابد. وی یادآور شد:  116 هزار 
و 784  هزار   34 ابتدایی،  دوره  در  آموز  دانش   90 و 
دانش  و 487  هزار  اول، 45  متوسطه  در  آموز  دانش 
آموز در متوسطه نظری ، 13 هزار و 875 دانش آموز در 
هنرستان های فنی حرفه ای و کاردانش و 6464 نو آموز 
پیش دبستانی سال گذشته در مدارس استان قم ثبت 

نامن کرده و تحصیل کردند.

ایمان :معاون توسعه مدیریت و منابع 
شعار  تحقق  قم،  استانداری  انسانی 
دولت الکترونیک را مستلزم همکاری و 
مساعدت دستگاه های اجرایی در بحث 
پیشخوان  دفاتر  به  خدمات  واگذاری 

دانست.
در جلسه  قهرودي  مرتضایي  اکبر  علي 
بررسي روند واگذاري خدمات دستگاه هاي 
اجرایي استان به دفاتر پیشخوان شهري و 
پیشخوان  دفاتر  کارگروه  افزود:  روستایي، 
با عزم و اراده جدي در جهت رفع موانع و 
پیشخوان  دفاتر  حوزه  به  مربوط  مشکلات 

گامهاي مهم و اساسي را برداشته است.
ایجاد  با  کارگروه  این  کرد:  اضافه  وی 

ارتباط و تعامل مثبت و مطلوب با سایر دستگاه ها در جهت ارتقاء سطح کیفي وکمي 
دفاتر تلاش مي کند.

رئیس کارگروه دفاتر پیشخوان قم، ابراز 
بوجود  تا در فضاي مناسب  امیدواري کرد 
در  و  دفاتر  ارتقاء  و  زمینه هاي رشد  آمده 
نتیجه حرکت در مسیر پیشرفت و بالندگي و 
بالا بردن کیفیت ارائه سرویس و رضایتمندي 
مردم و مشتریان از نوع و نحوه ارائه خدمات 
را شاهد باشیم. مرتضایی در بخش دیگري از 
سخنان خود گفت: ارائه خدمات مطلوب و 
مناسب به مردم و کسب رضایت مشتریان 
نوآوري،  و  خلاقیت  ریزي،  برنامه  مستلزم 
کسب آموزشها و مهارت هاي لازم و آشنایي 

مدیران دفاتر با مفاهیم بازاریابي است.
انساني  منابع  و  مدیریت  توسعه  معاون 
سایر  و  پیشخوان  دفاتر  صنفي  انجمن  از 
مسئولان خواست تا با برگزاري کلاس هاي آموزشي نظیر حسابداري، بیمه و بازاریابي 

زمینه هاي لازم جهت آشنایي هرچه بهتر مدیران دفاتر با این مقولات را فراهم کنند.

ایمان :وزیر کشور بر ضرورت تدوین شاخص های دقیق ارزیابی عملکرد احزاب 
و تشکل های سیاسی تأکید کرد و آن را عامل نشاط و پویایی فعالیت احزاب و 

تشکل ها دانست.
عبدالرضا رحمانی فضلی در جلسه شورای معاونین با اشاره به ضرورت تدوین و تنظیم 
دقیق و همه جانبه قانون احزاب، تاکید کرد: باید شاخص های معین، شفاف و همه جانبه ای 
برای ارزیابی عملکرد احزاب در نظر گرفته شود تا شاهد نشاط و پویایی و اثرگذاری فعالیت 
احزاب در کشور باشیم. وی همچنین فعالیت مؤثر و مداوم احزاب را زمینه ساز بالندگی کشور 
در همه عرصه ها توصیف کرد و افزود: باید تمامی نگاه ها و نظرها در قانون احزاب مورد توجه 
و رسیدگی قرار گیرد و احزاب نیز باید معیارهایی مانند نحوه و شرایط گسترده عضوگیری و 
کادرسازی، آموزش و حضور فعال در تمامی عرصه ها را به عنوان اهم وظایف و تکالیف خود 
بدانند. اولین نشست مشترک استانداران و دبیران کل احزاب و تشکل های سیاسی با هدف 
تبادل نظر، هم اندیشی و شناسایی موانع پیش روی فعالیت احزاب در کشور در سالن پیامبر 

اعظم )ص( وزارت کشور برگزار شد. 
وزیر کشور در این نشست اظهار کرد: احزاب باید در طول سال اقدامات مختلفی از جمله 
آموزش، عضوگیری و کادرسازی انجام دهند و احزاب نیز در یک جامعه مردم سالار به دنبال 
جذب رأی مردم هستند و آن از طریق رضایتمندی مردم بدست می آید و رضایتمندی از 
طریق اقدام برای حل مشکلات مردم میسر می شود و در همین جهت باید جهت گیری های 

ما همسو با نیازهای مردم باشد.
وی در مورد تشکیل کارگروه سه جانبه از احزاب، دولت و مجلس برای تدوین قانون احزاب 
نیز گفت: برای انجام این اقدام آمادگی داریم و در حال حاضر وزارت کشور و مرکز پژوهش های 
این وزارتخانه و از سوی مجلس نیز مرکز پژوهش ها و همچنین کمیسیون مربوطه بر روی 
قانون احزاب در حال کار هستند تا لایحه فعالیت احزاب را با طرحی که در مجلس تدوین 
شده تطبیق دهیم و به صورت یک طرح مشترک به مجلس ارائه شود و اگر نمایندگان احزاب 

نیز آمادگی فعالیت در این زمینه را داشته باشند، آمادگی خود را اعلام می کنیم.

ایمان: مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب روستایی استان قم از آغاز عملیات 
اجرایی پروژه آبرسانی به فاز 3 سلفچگان خبر داد.

مهندس علی جان صادق پور افزود: با احداث این پروژه 9 روستا از نعمت آب شرب 
سالم و پایدار برخوردار می شوند.

وی خاطر نشان کرد: این طرح با هدف آبرسانی به 9 روستای جنداب، اسلام آباد ، 
قاضی بالا، قاضی پایین، محمد بیگ، اله قلی، تاج خاتون، نیجه و باغیک آغاز شده است.

وی تصریح کرد: با اجرای این طرح دو هزار و 416 نفر در قالب 751 خانوار از نعمت 
آب شرب برخوردار می شوند.

رییس هیات مدیره شرکت آب و فاضلاب روستایی استان قم یادآور شد: احداث مخزن، 
خط انتقال ، ساختمان تله متری از عملیات های اجرایی مجتمع فاز 3 سلفچگان است.

صادق پور ادامه داد: مرحله نخست این طرح از تیرماه امسال آغاز شده و بر اساس پیش 
بینی های انجام شده عملیات اجرایی آن در صورت تامین مابقی اعتبارات تا 9 ماه دیگر 

به اتمام خواهد رسید.
به گفته وی در مرحله اول  اجرای این طرح یک باب مخزن بتنی با حجم دو هزار متر 
مکعب، خط انتقال از جنس چدن داکتیل و پلی اتیلن با اقطار مختلف به طول 9 کیلومتر 

و ساختمان تله متری با زیربنای 300 متر مربع احداث خواهد شد.
وی با اشاره به پیشرفت قابل توجه این طرح با توجه به مدت کوتاه آغاز آن افزود: پروژه 

مذکور در حدود 30 درصد پیشرفت فیزیکی دارد.
مدیر عامل آبفار قم بیان کرد: پروژه آبرسانی به فاز 3 سلفچگان با اعتباری بالغ بر 60 

میلیارد ریال از محل اعتبارات سفر مقام معظم رهبری آغاز گردیده است.

ایمان: رییس سازمان حفاظت از محیط زیست و 
معاون رییس جمهور با بیان اینکه زنان باید فرصت 
برابر در محیط های شغلی داشته باشند، گفت: تفکیک 
جنسیتی راه حل مناسبی برای حل معضلات اجتماعی 

و مدیریت منابع انسانی نیست.
معصومه ابتکار درباره مصوبه داخلی معاونان شهرداری 
تهران مبنی بر جداسازی محل کار مردان و زنان در ادارات، 
افزود: از جزییات این موضوع در شهرداری اطلاع زیادی ندارم 

اما به طور کلی راه حل مدیریت نقش زنان و مردان را تفکیک 
نمی دانم و فکر نمی کنم تفکیک زنان و مردان در محیط های 
مختلف شغلی و تحصیلی راه حل اساسی برای رفع معضلات 
اجتماعی و مدیریت منابع انسانی باشد. وی افزود: برای مدیریت 
منابع انسانی، ارتقای آگاهی و فرهنگسازی برای تفهیم نقش 
زنان و مردان و جایگاه هرکدام، نتیجه بهتری خواهد داشت. 
معاون رییس جمهور با بیان اینکه باید به زنان و مردان فرصت 
انتخاب مشاغل براساس علاقه خود را بدهیم، گفت: با این کار 

بسیاری از مناسباتی که در برخی ادارات و دستگاه ها ممکن 
است اتفاق بیفتد را می توانیم کاهش دهیم. ابتکار با تاکید بر 
اینکه به تفکیک جنسیتی در کلیت موضوع اعتقادی ندارم، 
گفت: تفکیک جنسیتی تفکری است که به نظر من راه حل 
دقیقی نیست. در بسیاری از موارد زنان و مردان در کنار هم 
و در فضای سالم مشغول کار هستند و حتی در بسیاری از 
فضاهای شغلی خانم ها مدیریت می کنند. بنابراین لازمه محیط 
شغلی این است که زنان فرصت برابر برای حضور داشته باشند.

انجمن های  کانون  رئیس  ایمان: 
با  کشور  ساختمانی  کارگران  صنفی 
اشاره به بیمه تامین اجتماعی کارگران 
ساختمانی در استان قم گفت: 16 هزار 
و 500 کارگر ساختمانی در قم در انتظار 

بیمه شدن به سر می برند.
اکبر شوکت به بیمه کارگران ساختمانی 
اشاره و اظهار کرد: بیمه کارگران ساختمانی 
از ابتدای سال 93 تاکنون ثابت باقی مانده 
است. وی به مشکلات و اختلافات موجود 
در بدنه دولت و مجلس در خصوص بیمه 
کارگران ساختمانی اشاره و بیان کرد: در سال 
93 هیچ کارگر ساختمانی بیمه نشده است. 
کارگران  صنفی  انجمن های  کانون  رئیس 

متوقف  موجب  اختلافات  این  افزود:  کشور  ساختمانی 
شدن بیمه کارگران ساختمانی شده است و در صورتی 
که این امر رفع نشود قصه بیمه شدن به نتیجه نمی رسد. 
شوکت با اشاره به وجود یک میلیون و 800 هزار کارگر 
ساختمانی در کشور عنوان کرد: از این تعداد تنها 800 

هزار نفر بیمه شده اند و بقیه از این بیمه محروم هستند. 
وی تصریح کرد: در حال حاضر 30 هزار کارگر ساختمانی 
در استان داریم که از این تعداد تنها 13 هزار و 500 نفر 
بیمه هستند و دیگر کارگران از این بیمه محروم هستند. 
رئیس کانون انجمن های صنفی کارگران ساختمانی کشور 

به تلاش مسئولان و نمایندگان استان اشاره 
افراد تلاش  این  انتظار داریم  کرد و گفت: 
خود را در راستای بیمه کردن کارگران به کار 
بگیرند، گرچه پیگیری هایی صورت گرفته اما 

هنوز نتیجه ای حاصل نشده است.
شوکت یادآور شد: منابع سازمان تامین 
اجتماعی باید محقق شود تا کارگران توانایی 

استفاده از این مزیت را به دست آورند.
وی بیان کرد: بیمه کارگران ساختمانی 
هفت  میزان  این  از  که  است  درصد   30
درصد سهم کارگر، سه درصد سهم دولت و 
20 درصد سهم کارفرما است. رئیس کانون 
انجمن های صنفی کارگران خاطرنشان کرد: 
بهره مند  بیمه  خدمات  از  کارگران  مابقی 

هستند، اما این قشر از این خدمات محروم هستند.
گفتنی است بیمه کارگران ساختمانی از اول مهر ماه 
سال 89 مطرح شد و در این مدت تنها 800 هزار نفر 
زیرپوشش بیمه تامین اجتماعی قرار گرفتند و مابقی در 

صف انتظار به سر می برند.

رئیس اداره ارزیابی عملکرد اداره کل آموزش و پرورش استان قم خبر داد:

ثبت نام 181 هزار نفر در مدارس استان قم

حـــوادث اخبـــار
رئیس پلیس راه استان قم خبر داد:

ثبت بیشترین تردد در تاریخ اتوبان قم - تهران
ایمان : رئیس پلیس راه استان قم از ثبت بیشترین تردد در تاریخ اتوبان 

قم – تهران در روز عید فطر خبر داد.
سرهنگ اردشیر جمشیدی راد ، با اشاره به اینکه در حال حاضر ترافیک محورهای 
مواصلاتی استان قم بصورت روان است، گفت: طی چهار روزه تعطیلات بر اساس 
آماری که توسط سازمان حمل و نقل پایانه های استان ثبت شده است یک میلیون و 

200 هزار تردد در محورهای مواصلاتی استان قم صورت گرفته است.
وی با بیان اینکه تردد در این چهار روز نسبت به سال گذشته 30 درصد افزایش 
داشته است، بیان داشت: آزاد راه قم - تهران در روز عید فطر 76 هزار تردد داشته 
است که بالاترین رقم ثبت شده بوده در این اتوبان بوده است. رئیس پلیس راه استان 
قم با بیان اینکه استان قم جزو چهار استان پر تردد در کشور بوده است، بیان کرد: 

بیشترین رقم ثبت شده در این اتوبان قم - تهران 70 هزار تردد بوده است.
وی با اشاره به آمار تصادفات چهار روزه 27 درصد در کل تصادفات کاهش داشته 
است، ابراز داشت: آمار تصادفات فوتی نسبت به مدت مشابه سال گذشته برابر و 

تصادفات جرحی 17 درصد کاهش داشته است.

رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی استان قم:
258 نفر در حوادث تعطیلات اخیر مصدوم شدند

ایمان: رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی استان قم گفت: 
در تعطیلات اخیر 258 نفر براثر حوادث ترافیکی آسیب دیدند و سه نفر نیز 

بر اثر شدت جراحات وارده فوت کردند.
محمدجواد باقری ، با اشاره به وقوع حوادث تعطیلات هفته گذشته اظهار کرد: در 
این مدت 3 هزار و 983 مورد تماس با مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی 
استان قم برقرار شد. وی تصریح کرد: از مجموع تماس هایی که با اورژانس 115 گرفته 
شد بیش از 595 مورد مأموریت شهری و جاده ای به وقوع پیوست که از این شمار 
204 مورد مربوط به حوادث ترافیکی بود. رئیس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های 
پزشکی استان قم تصریح کرد: در حوادث ذکر شده 258 نفر آسیب دیدند و سه نفر 
نیز به دلیل شدت جراحات و آسیب های وارده جان خود را از دست دادند. وی با 
تأکید بر اینکه بخشی از حوادث ترافیکی استان قم به حوادث ناشی از موتورسواری 
اختصاص دارد گفت: در تعطیلات گذشته 116 مورد مأموریت برای امدادرسانی به 
حوادث موتورسواری اختصاص داشت که در این راستا 137 نفر مجروح شدند. باقری 
از شهروندان خواست هنگام وقوع حوادث، ضمن حفظ خونسردی با اورژانس 115 
تماس بگیرند و از اقدامات خودسرانه پرهیز کنند. رئیس مرکز مدیریت حوادث و 
فوریت های پزشکی استان قم خاطرنشان کرد: شهروندان هنگام وقوع حوادث به 
توصیه های کارشناس اورژانس 115 عمل کرده و از جابه جایی مصدومان خودداری 

کنند زیرا ممکن است این جابه جایی مرگ بیمار را به دنبال داشته باشد.

مدیر عامل سازمان آتش نشانی قم :

کارخانه پنبه روستای سیرو طعمه حریق شد
ایمان : مدیر عامل سازمان آتش نشانی شهرداری قم از اطفای حریق در 

کارخانه پنبه روستای سیروی بعد از سه ساعت خبر داد.
عباس جعفری بیان کرد: طی چهار روز گذشته 73 عملیات آتش نشانی در قم 

انجام شد که شامل 35 حریق، 37 ایمن سازی و یک عملیات نجات می شود.
وی گفت: حریق های بوقوع پیوسته شامل 14 حریق ضایعات، چهار حریق منزل، 
چهار حریق خودرو، یک حریق موتورسیکلت، یک حریق مغازه نانوایی، یک حریق 
سفره خانه سنتی، 2 حریق درخت، یک حریق زمین سفالی، یک حریق آلاچیق، یک 
حریق تانکر گازوئیل، یک حریق آشپزخانه، یک حریق کوره آجر پزی، یک حریق 

چادر برزنتی در امام زاده شاه حمزه می شود.
مدیر عامل سازمان آتش نشانی شهرداری قم ادامه داد: در حریق کارخانه پنبه در 
روستای سیرو با درخواست کمک از آتش نشانی قم 2 دستگاه خودروی سنگین به 

محل حادثه اعزام و پس از سه ساعت عملیات حریق را اطفا کردند.
در  کردن  گیر  مورد  یک  انجام شده شامل  نجات  عملیات  کرد:  بیان  جعفری 
آسانسور می شود. وی گفت: ایمن سازی های انجام شده شامل 11 مورد نشت گاز و 
بنزین از داخل خودرو، 2 مورد صید مار، 2 مورد صید زنبور، 9 مورد بازگشایی درب 
خودرو، 2 مورد قطع آژیر، 2 مورد رها سازی گربه، سه مورد محبوس شدن کودک، 

چهار مورد بازماندن شیر آب و یک مورد گیر کردن سر کودک داخل نرده می شود.

تصادف مرگبار اتوبوس و پراید 
در اتوبان قم

 ایمان: سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری تهران 
از مرگ سه تن در پی تصادف یک دستگاه اتوبوس با پراید در اتوبان قم 

خبر داد. 
سید جلال ملکی در گفت وگو با ایسنا، در این باره گفت: مرکز فوریت های 125 
آتش نشانی تهران در ساعت 7:50 صبح روزگذشته از یک مورد حادثه رانندگی در 
مسیر شمال به جنوب بزرگراه تهران – قم بعد از عوارضی باخبر شد و به دنبال آن 
ایستگاه 50 را به محل حادثه اعزام کرد. وی با اشاره به حضور آتش نشانان در محل، 
گفت: آتش نشانان مشاهده کردند که تصادف شدیدی میان یک دستگاه اتوبوس 
با سواری پراید رخ داده و شدت آن به حدی است که پراید به شانه خاکی بزرگراه 
پرتاب شده است. ملکی با اشاره به محبوس شدن پنج سرنشین پراید درون کابین 
گفت: آتش نشانان بلافاصله با قطع برق خودرو و جریان سوخت اقدام به برش کابین 
پراید کرده و پنج سرنشین را خارج کردند. سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات 
ایمنی شهرداری تهران با اشاره به تحویل پنج حادثه دیده به عوامل اورژانس گفت: 
تکنیسین های اورژانس پس از بررسی علائم حیاتی، مرگ راننده 50 ساله و دو خانم 
25 ساله را تایید کردند. همچنین یک خانم 45 ساله و پسر بچه  هفت ساله را در حالی 
که شدیدا دچار آسیب دیدگی شده بود به مراکز درمانی منتقل کردند. وی افزود: 
آتش نشانان پس از ایمن سازی محل در ساعت 8:30 به عملیات خود خاتمه دادند. 

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان قم:

هفت فروشنده جانوران وحشی در قم 
دستگیر شدند 

ایمان: فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان قم گفت: طی یک ماه 
گذشته هفت نفر از متخلفان که اقدام به نگهداری و خرید و فروش جانوران 
وحشی کرده بودند دستگیر و پرونده تخلفات آنها به مراجع قضایی ارسال 

شده است. 
طیب احمدی هم چنین از کشف و ضبط حدود 50 قطعه پرندگان و جانوران 
وحشی طی یک ماه گذشته در این استان خبر داد. وی ابراز داشت: طی بازدیدها 
و بازرسی های مکرر از پرنده فروشی های سطح شهر و نیز پیگیری گزارش های 
مردمی، این تعداد پرندگان و جانوران وحشی کشف و پس از تیمار و نگهداری اولیه در 
دامان طبیعت رهاسازی شدند.  وی هم چنین از کشف و ضبط 37 قطعه کبک و تیهو 
از متخلفان طی بازرسی از محل جمعه بازار شهر قم خبر داد. احمدی ادامه داد: پیرو 
دریافت گزارش های مردمی مبنی بر خرید و فروش تعداد زیادی پرندگان وحشی 
در جمعه بازار منطقه نیروگاه، این محل مورد کنترل و بازرسی قرار گرفت. وی افزود: 
پس از حصول اطمینان از تخلفات صورت گرفته در محل جمعه بازار، با هماهنگی 
نیروی انتظامی و در یک عملیات ضربتی، 37 قطعه کبک و تیهو از سه فروشنده 
متخلف کشف و ضبط شد و متخلفان نیز دستگیر و به همراه ادوات و مدارک جرم به 
کلانتری 30 ولیعصر)عج( منتقل شدند. وی ضمن قدردانی از همیاران محیط زیست 
و شهروندانی که با ارایه گزارش های دقیق و بهنگام از انجام تخلفات زیست محیطی 
جلوگیری می کنند، تصریح کرد: مردم فهیم و دوستدار طبیعت در قم می توانند در 
تمامی ساعات شبانه روز، گزارش های خود را با شماره تلفن 1540 در میان بگذارند. 

توسط دامپزشکی استان قم صورت گرفت

ضبط و معدوم سازی یک تن گوشت قرمز
بازرسی  طی  گفت:  قم  استان  دامپزشکی  سازمان  مدیرکل  ایمان: 
کننده  عرضه  واحدهای  از  قم  دامپزشکی  عمومی  بهداشت  کارشناسان 
فرآورده های گوشتی سطح استان در هفته گذشته مقدار یک تن چربی و 

گوشت قرمز کشف و ضبط شد.
مهدی رفیعی از ضبط و معدوم سازی یک تن گوشت قرمز و چربی خبر داد و 
گفت: طی بازرسی کارشناسان بهداشت عمومی اداره کل دامپزشکی استان قم از 
واحدهای عرضه کننده فرآورده های گوشتی استان طی هفته گذشته یک تن گوشت 
قرمز کشف و ضبط شد.وی اظهار کرد: کارشناسان پس از انجام نمونه  برداری ها و 
مراحل آزمایشگاهی لازم بر روی گوشت های مذکور متوجه شدند که این فرآورده های 
خام گوشتی دارای بار میکروبی بالا، فاقد کیفیت و غیر قابل مصرف است. مدیرکل 
سازمان دامپزشکی استان قم با بیان اینکه بعد از مراحل عنوان شده محموله فوق 
ضبط شد گفت: در نهایت برای ارتقا بهداشت عمومی، این فرآورده های خام گوشتی 
به همراه 320 کیلوگرم پوست مرغ و چربی فاسد توسط مامورین دامپزشکی استان 
معدوم سازی شد. وی عنوان کرد: از همشهریان قمی می خواهیم در هنگام خرید 
فرآورده های خام گوشتی به تاریخ مصرف آن دقت لازم را داشته و در صورت مشاهده 
هرگونه موارد مشکوک با شماره 1512 دامپزشکی استان قم تماس حاصل کرده و 

موارد مذکور را برای پیگیری توسط بازرسان این سازمان گزارش دهند.

آیت الله نوری همدانی:

امنیت منطقه در گرو نابودی
 اسرائیل است

ایمان: یکی از مراجع تقلید قم با صدور پیامی ضمن محکوم کردن جنایات 
صهیونیست ها، بر کمک و تجهیز همه جانبه مردم غزه تاکید کرد.

متن پیام این مرجع تقلید به شرح زیر است: در این روزه جنایت های وحشیانه اسرائیل 
افکار عمومی توام با تاسف جهان را به خود جلب کرد. ما در این رابطه تذکر این مطالب را 
لازم می دانیم. 1. پایداری و ثبات قدم و قدرت روحی و فکری مقاومت مورد تجلیل و تکریم 
است. 2. جنایاتی که رژیم کودک کش اسرائیل در این روزها مرتکب شد به اندازه ای تنفر و 
انزجار انگیز است که ماهیت این رژیم سفاک را بیش از پیش برای همگان روشن ساخت 
و این حقیقت را ثابت کرد که امنیت این منطقه جز با نابودی اسرائیل فراهم نمی شود. 3. 
ما حمایت های آمریکا از اسرائیل را جدا محکوم می کنیم. 4. ما تحرک مجامع بین المللی از 
جمله سازمان ملل و سازمان کنفرانس اسلامی را در محکوم کردن ظلم و جنایت اسرائیل 
به طور صریح و روشن و حمایت از مظلومان را خواستاریم. 5. ما جهان اسلام را کلا به حل 
اختلافات و ایجاد وحدت و اتحاد دعوت می کنیم. 6. همانطور که مقام معظم رهبری تاکید 

فرمودند کمک و تجهیز همه جانبه مردم غزه را همگان خواستاریم.

توصیه پدرانه وزیر بهداشت 
به خانواده های ایرانی

ایمان: وزیر بهداشت گفت: خانواده هایی که تک فرزند هستد خیلی ریسک 
می کنند، بزرگترین سرمایه هر انسان فرزند اوست و باعث تأسف است که کسی 
از این نظر کم توان و کم سرمایه باشد، من هم فکر نمی کردم که یک فرزندم را 

از دست بدهم.
حسن قاضی زاده هاشمی درباره موضوع جمعیت اظهار داشت: به نظر من بهتر است 
هر خانواده ایرانی 3 فرزند داشته باشد، این را به عنوان یک پدر می گویم نه به عنوان وزیر 
بهداشت، یک مسئول و از این حرفها زیرا خود من هم در این مورد مصیب دیده ام. وی 
ادامه داد: روزگاری من هم دانشجو بودم و مانند خیلی از مردم فکر می کردم فرزند بیشتر 
برای خانواده مشکل ایجاد می کند اما بعدها متوجه شدم که اشتباه می کردم. حالا امروز 
من مشکل اقتصادی ندارم اما در خانواده مان هم افراد زیادی هستند که وضعیت مرا ندارند 
اما فرزندانشان بزرگ شدند و الان افراد موفقی هستند. وزیر بهداشت گفت: توی زندگی 
اتفاقات زیادی پیش می آید، من هرگز تصور نمی کردم که یک بچه ام را در سنین کودکی 
از دست بدهم، این برای من یک مصیب بزرگ بود، کسانی که تک فرزند هستند، حتی 
خانواده هایی که 2 فرزند دارند، خیلی ریسک می کنند، اگر بعد خدای نکرده توی زندگی 
شان مصیبتی پیش بیاید، تمام زندگی شان را باخته اند و از دست داده اند، آنچه من در مورد 
جمعیت و تعداد فرزندان می فهمم این است. هاشمی افزود:  بزرگترین سرمایه هر خانواده 
بچه اوست، این را از این جهت می گویم که بالاخره من در شرایطی نیستم که در بقیه 
زمینه ها محتاج باشم، ولی فکر می کنم که همه سرمایه یک انسان بچه اوست، که از آدم 
می ماند، حالا هر چقدر هم که از مال دنیا داشته باشیم مهم نیست. وی به خبرنگار فارس 
گفت: خیلی مایه تأسف است که آدم در قسمتی که مربوط به خودش است و سرمایه 
اصلی زندگی اوست، کم سرمایه باشد، اگر بتوانیم این موضوع را صادقانه به مردم بگوییم و 
صحیح منتقل کنیم من معتقدم که جامعه می پذیرد، به زور و اجبار نیست. وزیر بهداشت 
اضافه کرد: البته در مورد کسی که در این زمینه تخلف می کند و منجر به این می شود که 
خانواده ها دچار مشکلات روحی و جسمی شوند باید مطابق قانون با آ نها برخورد کنیم. البته 
در مورد قانونی که در مجلس مطرح شده و برای برخی کارها مثل سقط جنین و وازکتومی 
مجازات در نظر گرفته اند من درست نمی دانم منظورشان پدر و مادر هم هست یا فقط کادر 
پزشکی مد نظر است. وی گفت: به طور کلی آنجاهایی که آسیبی به کسی وارد می شود، 
هر کسی که باشد اعم از کادر پزشکی و هر کس دیگری که باشد باید با او برخورد کنیم. 
این را به طور عام می گویم، حتی گاهی حکومت و دولت هم وارد آسیب به مردم می شوند 
مانند موضوع آلودگی هوا و غیره. هاشمی افزود: در مورد افزایش جمعیت من فکر می کنم 
که ما چاره ای نداریم جز اینکه اقناعی جلو برویم. برداشت من این است، توصیه بزرگان 
دین هم همین است، اگر این اتفاق بیفتد، مشکل بر طرف می شود، با شناختی که من از 
مردم دارم، اگر مردم احساس خطر کنند، مطمئن باشید هیچوقت دولت را تنها نمی گذارند. 
وزیر بهداشت ادامه داد: باید از این مسیر جلو برویم به خصوص اینکه ما به رشد جمعیتی 
احتیاج داریم که مولد باشد و اگر بخواهیم جمعیت افراد مولد جامعه بالا برود و تعدادشان 
زیاد شود، افرادی که عمدتاً در طبقه تحصیلکرده هستند، طبیعی است که باید با زبان مدارا 

و منطق صحبت کنیم.

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم خبر داد:

رشد کمی و کیفی برنامه های 
فرهنگی و قرآنی در ماه رمضان

 ایمان: مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم گفت: برنامه های فرهنگی و قرآنی 
این اداره کل در ماه مبارک رمضان امسال رشد کمی و کیفی قابل توجهی نسبت 

به سال گذشته داشته است.
حجت الاسلام والمسلمین عباس اسکندری اظهار کرد: نامگذاری سال اقتصاد و فرهنگ 
با عزم ملی و مدیریت جهادی، انگیزه ای شد تا فعالیت های فرهنگی، تبلیغی و قرآنی در 
ماه مبارک رمضان با همکاری گروه های تبلیغی به صورت جهادی و بدون اختصاص اعتبار 

بیشتر انجام شود.
وی با ذکر برخی مصادیق رشد این برنامه ها گفت: در سال گذشته جلسات تفسیر قرآن 
کریم در 60 مسجد قم برگزار شد اما امسال حدود 7 هزار و 920 جلسه تفسیر قرآن در 

264 مسجد استان قم اجرا شد که با استقبال مومنان روزه دار همراه بود.
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم یکی دیگر از فعالیت های محوری این اداره کل در 
ماه مبارک رمضان را اعزام مبلغ به مناطق تبلیغی ذکر کرد و گفت: در سال گذشته هیچ 
گونه اعزام مبلغ به استان های دیگر انجام نشده و اعزام ها فقط به استان قم منحصر بود، ولی 

امسال اعزام مبلغ به چند استان محروم کشور صورت گرفته است.
حجت الاسلام اسکندری گفت: سال گذشته 200 مبلغ به مناطق تبلیغی مورد نیاز اعزام 
شده اند اما امسال با توجه به استقبالی که از سوی مردم شده، حدود هزار مبلغ به مناطق 

تبلیغی قم و استان های کشور اعزام شده اند.
وی از افزایش کرسی های تلاوت قرآن کریم در شهرهای تابعه خبر داد و افزود: امسال 
برنامه های قرآنی در هیئت های مذهبی و مساجد قم نسبت به سال گذشته از رشد قابل 

توجهی برخوردار بوده است.
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم، برگزاری مسابقات قرآن کریم، برگزاری گردهمایی 
مسئولان هیئت های مذهبی در سه مرحله، برگزاری گردهمایی ائمه جماعات برای توجیه 
جلسات تفسیر و توصیه های تبلیغی، بازدید و نظارت از مبلغان و مفسران مساجد و تمامی 
روحانیون مستقر و همچنین ارزیابی از فعالیت های تبلیغی آنان و... را از دیگر فعالیت های 
اداره کل تبلیغات اسلامی استان قم در ماه مبارک رمضان امسال ذکر کرد و افزود: 
خوشبختانه همکاری و گرایش مردم به فعالیت های فرهنگی و قرآنی هیئت های مذهبی و 

مساجد بیشتر از سال های گذشته بوده است.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم خبر داد:
15 مردادماه آخرین مهلت ارسال آثار 

به جشنواره محیط زیست در آموزه های رضوی 
 ایمان : مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم مهلت ارسال آثار به 

جشنواره محیط زیست در آموزه های رضوی را تا 15 مرداد ماه عنوان کرد.
محمودعلی رکنی بیان کرد: سومین جشنواره محیط زیست در آموزه های رضوی در 
قم برگزار می شود، گفت: مهلت ارسال آثار به این جشنواره تا 15 مردادماه است که استان 

قم میزبان 6 استان تهران، البرز، قزوین، مازندران، گیلان و مرکزی است.
وی عنوان کرد: بخش اصلی این جشنواره شامل عکس و پوستر و بخش فرعی شامل 
نقاشی ویژه کودکان و نوجوانان و بخش ویژه شامل مقالات با رویکرد دینی و مذهبی است.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم بیان کرد: محورهای موضوعی این فراخوان 
شامل محیط زیست طبیعی و دریایی با تکیه بر تنوع زیستی و محیط زیست انسانی با تکیه 

بر عناصر آب، خاک، هوا و نقش انسان در حفاظت محیط زیست است.
وی گفت: جشنواره محیط زیست در آموزه های رضوی همزمان با دهه کرامت در قم 

برگزار می شود که در این جشنواره از محیط بانان برتر نیز تقدیر می شود.
رکنی عنوان کرد: پس از ارسال آثار داوری توسط هیئت داوران که از 6 استان انتخاب 

شده اند انجام شده و آثار برگزیده انتخاب می شوند.

رئیس اداره پیش بینی هواشناسی استان قم اعلام کرد:

دستجرد خنک ترین نقطه استان قم
ایمان: رئیس اداره پیش بینی و تحقیقات اداره کل هواشناسی استان قم 
برای دیروز خنک ترین نقطه استان را دستجرد با دمای 23 درجه سانتی گراد 

اعلام کرد.
محمدرضا قاضی اظهار کرد: طی دو روز آینده نیز وضعیت جوی به همین صورت 
خواهد بود ضمن اینکه افزایش دمای یک درجه ای برای امروز پیش بینی شده و تا پایان 
هفته این دما ثابت خواهد ماند. رئیس اداره پیش بینی و تحقیقات اداره کل هواشناسی استان 
قم با اشاره به اینکه از روز دوشنبه سرعت وزش باد کاسته خواهد شد، خاطرنشان کرد: در 
24 ساعت گذشته خنک ترین نقطه استان دستجرد با 23 درجه سانتی گراد و گرم ترین 

نقطه استان، شهر قم با 41 درجه سانتی گراد بوده است.
وی در پایان برای امروز نیز خنک ترین نقطه استان قم را دستجرد با 24 درجه 
سانتی گراد اعلام کرد و گفت: دیروز حداکثر و حداقل رطوبت نسبی استان قم به ترتیب 28 

و 9 درصد و امروز بین 7 تا 25 درصد بوده است.

معاون استاندارقم:

خدمات الکترونیکی به دفاتر پیشخوان واگذار شود

وزیر کشور:

شاخص های ارزیابی عملکرد تشکل های سیاسی باید تعیین شود

رئیس کانون انجمن های صنفی کارگران ساختمانی کشوراعلام کرد:

16هزار کارگر ساختمانی در قم چشم انتظار بیمه شدن

مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب روستایی استان قم اعلام کرد:

آغاز عملیات اجرایی آبرسانی به فاز 3 سلفچگان

ابتکار معاون رئیس جمهور:  

تفکیک جنسیتی راه حل مدیریت منابع انسانی نیست
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اقتصادی

وزارت کشاورزی اعلام کرد

افزایش 2 برابری تعرفه واردات برنج
ایمان: وزارت کشاورزی اعلام کرد: 
مرداد   ابتدای  از  برنج  واردات  تعرفه 
- آغاز فصل برداشت - به 40 درصد 
افزایش یافته و تا پایان فصل برداشت 

ادامه خواهد داشت.
توسعه  دفتر  در  مسئولان  مقام  یک 
تجارت وزارت جهاد کشاورزی به خبرنگار 
ایسنا گفت: براساس کتاب قانون صادرات و 

واردات امسال، باید تعرفه واردات برنج از حالت عادی )22 درصد( به حدود دو برابر )40 
درصد( در فصل برداشت این محصول افزایش یابد تا بتوان از تولید داخلی حمایت کرد که 

در این راستان این افزایش تعرفه از ابتدای مرداد ماه امسال اعمال شده است.
گرچه پیش از این دفتر غلات به وزارت جهاد کشاورزی پیشنهاد کرد که تعرفه واردات 
برنج در فصل برداشت یعنی در فاصله زمانی مرداد ماه تا آذرماه امسال به دو برابر افزایش 
یابد یا واردات این محصول در این بازه زمانی ممنوع شود که تولید کنندگان داخلی حمایت 

شوند.
البته کاهش بیش از 40 درصدی واردات برنج در بهار امسال نسبت به سه ماهه سال 
گذشته نشان از عزم دولت و وزارت کشاورزی برای ساماندهی به واردات بی رویه این 
محصول دارد که در سال های گذشته به تولید داخلی آسیب زد چرا که طی سه ماه 
نخست امسال 299 هزار و 500 تن برنج به ارزش 370 میلیون و 800 هزار دلار به 
کشور وارد شد که از نظر وزنی 43.35 درصد و از نظر ارزشی 38.15 درصد نسبت به بهار 

پارسال کاهش یافته است.
 رسانه های هندی به نقل از مقامات صنعتی این کشور اعلام کردند: ایران بزرگترین 
خریدار برنج باسماتی هند به شمار می رود و سال گذشته یک سوم از صادرات برنج 
باسماتی هند از نظر ارزش و 40 درصد از نظر حجم به ایران صورت گرفت اما با توجه به 
این که ایران تعرفه واردات برنج را در آستانه فصل برداشت این محصول از 22 درصد به 
40 درصد افزایش داده است به نظر می رسد صادرات برنج هندی به ایران در سال جاری 

به حدود 40 درصد کاهش یابد.

معاون توسعه بازار و مطالعات اقتصادی بورس کالا:

پرتقال و سیب امسال به بورس می آید
اقتصادی بورس کالا گفت: طبق  بازار و مطالعات  ایمان: معاون توسعه 
رایزنی هایی که با معاونت باغبانی وزارت جهاد کشاورزی صورت گرفته، قرار 
است 17 محصول باغی در تابلو این سازمان عرضه و پرتقال و سیب نیز جزو 

پذیرش سال جاری در تابلو فرعی باشد.
علی پناهی افزود: در حال ایجاد زمینه ورود این محصولات به بورس هستیم که این 
تابلوفرعی بدین گونه عمل می کند که محصولات زیر به صورت متوالی عرضه نمی شود 

و مانند تابلو اصلی کشف هم صورت نمی گیرد.
وی با اشاره به ایجاد زمینه ورود سیب زمینی و پیاز برای ورود به تابلو بورس، تصریح 
کرد: ورود این محصولات از الزامات مادی 33 قانون بهره وری کشاورزی که پیاز اصفهان 
و سیب زمینی همدان به بورس بیاید منوط به این است که دولت اعتبار مورد نیاز را 

برای وزارتخانه ذیربط فراهم کند.
پناهی با اشاره به فراهم بودن زمینه صادرات تخم مرغ در بورس، افزود: چون در ماه 
رمضان قرار داشتیم رکود حاصل شد فعلا صادراتی در خصوص این محصول فراهم 
نشده است. وی در پایان با اشاره به ایجاد زمینه برنج برای ورود به این سازمان، یادآور 
شد: تا زمانی که مالیات به صورت شفاف از سوی واردکنندگان این محصول در قالب 
مکانیزم های داخلی دریافت شود ما شاهد افزایش حجم غرفه های برنج بر روی تابلو 

بورس خواهیم بود.

تمدید مهلت انطباق صرافی ها با دستورالعمل 
بانک مرکزی تا پایان شهریور

ایمان: بانک مرکزی اعلام کرد: مدت زمان انطباق صرافی ها با دستورالعمل 
اجرایی این بانک تا پایان شهریور ماه سال جاری تمدید شد.

همچنین بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران اعلام کرد: شورای پول و اعتبار در یک 
هزار و یکصد و هشتادو دومین جلسه خود در بیست و چهارم تیر ماه 93 با تمدید مهلت 
انطباق صرافی ها با »دستورالعمل تاسیس، فعالیت و نظارت بر صرافی ها« تا پایان شهریور 

ماه سال جاری موافقت کرده است.
پیش از این مهلت زمان انطباق صرافی ها با دستورالعمل بانک مرکزی تا اول مردادماه 

تعیین شده بود.

نگاهی به بازار میوه پس از ماه رمضان

هندوانه ارزان و میوه های تابستانی گران شد

بازار میوه و تره بار پس از ماه رمضان با تغییرات و نوسانات متعددی مواجه شده 
که می توان به ثابت  ماندن قیمت صیفی جات، کاهش قیمت هندوانه و افزایش 

چند برابری قیمت انواع میوه های تابستانی اشاره کرد.
 گرچه قیمت انواع میوه و تره بار به ویژه محصولات جالیزی در ماه رمضان قدری 
افزایش پیدا کرد اما بازار این محصولات پس از ماه رمضان با تغییرات متعددی مواجه شده 
است که به گفته کارشناسان هر یک دلیل خاصی از نرسیدن بار از مراکز تولید به مراکز 

عمده فروشی میوه و تره بار تا پایان پیک مصرف این محصولات دارد.
ثابت ماندن قیمت صیفی جات

قیمت انواع صیفی جات در بازار پس از ماه رمضان تغییر چندانی نکرده است؛ به 
گونه ای که هر کیلوگرم سیب زمینی همانند ماه گذشته حدود 2300 تا 2500 به دست 
مصرف کننده می رسد و قیمت هر کیلوگرم گوجه فرنگی نیز با کاهش اندکی به حدود 
1500 تومان برای مصرف کننده رسیده است البته قیمت خرده فروشی پیاز همچنان بدون 

تغییر کیلویی حدود 2000 تومان است.
کاهش قیمت هندوانه پس از ماه رمضان

یکی دیگر از انواع محصولاتی که پس از ماه رمضان هم با تغییرات قیمت مواجه شده اند 
انواع قیمت محصولات جالیزی است که در این میان می توان به کاهش قابل توجه قیمت 
هندوانه در بازار اشاره کرد چراکه هر کیلوگرم از این محصول در بازار ماه رمضان حدود 
1200 تومان به دست مصرف کنندگان می رسید اما هم اکنون با کاهش قیمت عمده فروشی 

آن به حدود 550 تومان، کیلویی حدود 800 تومان به دست مصرف کنندگان می رسد.
البته قیمت هر کیلوگرم طالبی در بازار عمده فروشی که پیش از ماه رمضان حدود 700 
تومان و قیمت خرده فروشی آن حدود 1500 تومان در سطح شهر بود، با افزایش نسبی به 

کیلویی 1600 تومان برای مصرف کننده رسیده است.
اما در این میان قیمت خربزه به عنوان گران ترین محصول جالیزی در بازار میوه و تره بار 
بدون تغییر مانده است و کیلویی حدود 2500 تومان در بازار خرده فروشی عرضه می شود.

افزایش چند برابری قیمت میوه های تابستانی
افزایش چند برابری قیمت انواع میوه تابستانی از گیلاس تا میوه های هسته داری مانند 
هلو، شلیل و غیره معنی دار و غیرمنطقی است که علت آن جای تامل دارد چرا که 
هر کیلوگرم گیلاس که پیش از ماه رمضان حدود 7000 تومان در بازار عمده فروشی 
عرضه می شد حدود 9000 تومان به دست مصرف کننده می رسید، قیمت عمده فروشی 
این محصول در بازار پس از ماه رمضان به 12 هزار تومان افزایش یافته که به گفته 
خرده فروشان میوه و تره بار خرید این محصول و فروش آن به کیلویی 15 هزار تومان به 

مردم هم دیگر برای آنها صرفه اقتصادی ندارد.
از سوی دیگر قیمت دیگر انواع میوه های تابستانی هسته دار از جمله شلیل و هلو افزایش 
چشم گیری داشته است که می توان به افزایش قیمت خرده فروشی این محصولات از 
حدود 6000 تومان به 8800 تومان اشاره کرد که البته علت افزایش چشم گیر قیمت 
از سوی عمده فروشان میوه و تره بار تاخیر در رسیدن محموله ها از مراکز تولید به دلیل 

اختلال در سیستم حمل ونقل اعلام شده است.
یکی دیگر از میوه هایی که در بازار پس از ماه رمضان با افزایش قیمت مواجه شده 
زردآلوست چراکه پیش از این قیمت هر کیلوگرم زردآلود در بازار عمده فروشی 4500 
بازار  تومان بوده است که هم اکنون به حدود 8000 تومان رسیده و قیمت آن در 

خرده فروشی به حدود 10 هزار تومان افزایش یافته است.
 وزارت جهاد کشاورزی به عنوان متولی تولید تا بازار محصولات کشاورزی باید بازار 
این محصولات را در بازه های زمانی مختلف به گونه ای مدیریت کند تا شاهد نوسانات غیر 
منطقی انواع میوه و تره بار در مقاطع خاص نباشیم چرا که این نوسانات مقطعی سودهای 

کلانی به جیب دلالان می ریزد.

تلفن همراه  اپراتورهای  تمام  ابتدای سال جاری  از 
تغییراتی در تعرفه های خود داشته اند و این سوال مطرح 
می شود که با تعرفه های جدید خدمات کدام اپراتور 

مقرون به صرفه تر است؟
اردیبهشت ماه امسال  از  اپراتول اول یا همان همراه اول 
تعرفه های خود را تغییر داده است که البته این تغییرات تنها 
به تماس ها مربوط بوده و قیمت پیامک های آن تغییری نکرده 
است. در حال حاضر در سیم کارت های دائمی همراه اول هر 
پیامک فارسی 89 ریال و هر پیامک لاتین 222 ریال قیمت 
دارد.پیام های چند رسانه ای )mms( این سیم کارت ها هم تا 
سقف 300 کیلوبایت مجاز بوده و هزینه آن 500 ریال است. در 
میان سیم کارت های اعتباری نیز هر پیامک فارسی 106 ریال و 

هر پیامک انگلیسی 264 ریال هزینه به دنبال دارد.
همچنین برای هر پیام چند رسانه ای نیز در سیم کارت های 
اعتباری همراه اول به ازای هر 50 کیلوبایت 500 ریال هزینه 
محسوب می شود و امکان ارسال mms تا سقف 100 کیلوبایت 

مجاز است.
ایرانسل

در اپراتور دوم یا ایرانسل در سیم کارت های دائمی هر پیامک 
فارسی 89 ریال و هر پیامک لاتین 160 ریال محاسبه می شود. 
پیامک چند رسانه ای نیز دراین سیم کارت ها 320 ریال قیمت 

دارد.
اما در سیم کارت های اعتباری ایرانسل که بخش عمده ای از 
سیم کارت های اپراتور دوم را تشکیل می دهند به تازگی قیمت ها 
تغییر کرده و نرخ ارسال هر پیامک فارسی و لاتین به ترتیب 
105 و 199 ریال رسیده است. هزینه ارسال پیام چند رسانه ای 

نیز دراین سیم کارت ها 199 ریال است.
رایتل و تالیا

اما اپراتور سوم یا رایتل که آن هم به تازگی در تعرفه های خود 
تغییراتی ایجاد کرده در حال حاضر در سیم کارت های دائمی 
خود هزینه هر پیامک فارسی و لاتین را به ترتیب 89 و 220 
ریال اعمال می کند و برای ارسال هر پیام چند رسانه ای نیز 

تعرفه ای 400 ریالی به ازای 300 کیلوبایت در نظر گرفته است.
در سیم کارت های اعتباری اپراتور سوم ها هر پیام فارسی و 
لاتین به ترتیب 89 و 220 ریال اعمال می شود و هزینه پیام 
چند رسانه ای این سیم کارت ها نیز همانند سیم کارت های 
دائمی و رایتل است. سیم کارت  دیتای رایتل نیز برای هر 
پیامک فارسی و لاتین به ترتیب 89 و 220 ریال هزینه به 
دنبال دارد. مشترکان تالیا نیز برای هر پیامک فارسی و لاتین 

ملزم به پرداخت 160 ریال هزینه هستند.

رییس اتحادیه میوه و سبزی فروشان 
یا 50 هزار  تاکید کرد: جریمه های 30 
تومانی در مقابل درآمدهای 20 میلیون 
تومانی دلالان در یک شبانه روز عددی 

محسوب نمی شود.
کرد:  برخی  اظهار  مهاجران  سیدحسین 
دلالان در میادین میوه و تره بار درآمد پنج 
تا 20 میلیون تومانی در یک شبانه روز دارند 
و طبیعی است که پرداخت جریمه های بسیار 
ناچیز برای آن ها عددی محسوب نمی شود که 

آن ها را از این کار منع کند.
اتاق  اینکه سازمان حمایت،  بیان  با  وی 
اصناف،  تعزیرات و دیگر بخش های مرتبط 
باید به صورت جدی وارد عمل شده و هر 
چه سریع تر جلوی فعالیت دلالان گرفته شود 
گفت: برخی از مغازه دارن که قیمت میوه ها را 
گران تر می فروشند دلیل آن را وجود دلالان و 

واسطه ها در این بخش عنوان می کنند.
مهاجران ادامه داد: وجود دلالان، ناخالصی 
میوه در هر بار میوه و پول زوری که کارگران 
بارفروش از واحدهای ما می گیرند وضعیتی 

را بوجود آورده که این واحدها مجبورهستند 
قیمت ها را افزایش دهند.

با  سبزی فروشان  و  میوه  اتحادیه  رییس 
بیان اینکه درحال حاضر میوه های با کیفیت 

در دست دلالان جابه جا می شود گفت: 
پول های بی حساب و کتاب باعث سرازیر 
شدن دلالان به این بازار می شود، مغازه ها و 
خانه های میلیاردی همه دسترنج کشاورزانی 
است که زحمت فراوانی می کشند بنابراین 
لازم است ارگان های مسوول در این زمینه 
اقدام کرده و به صورت جدی و قانونی با این 

موضوع برخورد کنند.
وی گفت: پول از جیب مردم خارج شده 
و در جیب عده ای دلال می رود که عملا جز 
چند تماس تلفنی کاری نمی کند و تنها ثمره 
آن گرانی میوه های فصل می شود و این در 
حالی است که دلالان در ازای سود بالایی که 
به جیب می زنند، مالیاتی به دولت نمی پردازند 

و تمام درآمدشان سود خالص است .
مهاجران بر ضرورت ایجاد کارگروهی برای 

ساماندهی این موضوع تاکید کرد.

آخرین نرخطلا در ایران 

4,205,000یک مثقال طلا

970,730یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,470,000سکه بهار آزادی

9,477,000سکه امامی

4,750,000نیم سکه

2,760,000ربع  سکه

1,750,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20637,500,000 تیپ 5

 206SD37,800,000وی 8

GLX 405 28,500,000پژو 

SLX 405 32,500,000پژو 

ELX 45,000,000پژو پارس 

 36,000,000پژو پارس سال

E2 90 39,200,000تندر 

LX 32,500,000رانا 

TU5 33,500,000رانا 

LX 29,500,000سمند 

LX EF7 29,000,000سمند 

ELX 37,000,000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

 102,000,000رنو مگان 2,0

 16,500,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 20,000,000سایپا 131

 19,500,000سایپا 132

SX 24,500,000سایپا تیبا 

2راهکارجدید
برای کاهش قیمت اوراق مسکن

رئیس اداره نظارت بر ابزارهای نوین مالی فرابورس گفت: کارگزاری بانک 
مسکن در آینده ای نزدیک صندوق تخصصی را فعال خواهد کرد که وظیفه 
آن، صرفا جمع آوری وجوه و سپرده گذاری در بانک مسکن است تا بتواند 

اوراق بیشتری را در فرابورس منتشر کند.
علیرضا توکلی گفت: تصمیمات جلسه سازمان بورس، فرابورس و بانک مسکن، دو 

راهکار جدید را در خصوص حق تقدم اوراق تسهیلات مسکن ارائه کرد.
رئیس اداره نظارت بر ابزارهای نوین مالی فرابورس در خصوص این جلسه اظهار داشت: 
دو راهکار برای کنترل بازار اوراق تسهیلات مسکن در این نشست ارائه شد، یکی از این 
راهکارها افزایش حجم عرضه اوراق و دیگری سپرده گذاری صندوق ها در بانک مسکن 
بود. وی ادامه داد: بنا بر تصمیمات این جلسه سازمان بورس و اوراق بهادار صندوق ها را 
موظف خواهد کرد که علاوه بر سپرده گذاری در سپرده های معمولی، در بانک مسکن 
نیز سرمایه گذاری کرده و این اوراق را خریداری کنند. رئیس اداره نظارت بر ابزارهای 
نوین مالی فرابورس در خصوص مدت زمان تأثیر این تصمیمات گفت : قطعا این موضوع 
زمان بر است، به همین دلیل امیدواریم در یک یا دو ماه آینده نتایج این تصمیمات در بازار 
ظاهر و قیمت اوراق تسهیلات مسکن تغییر کند. توکلی درباره دلایل افزایش قیمت اوراق 
تسهیلات بانک مسکن در ماه های گذشته افزود: جو روانی ایجاد شده در بازار، قیمت 
این اوراق را افزایش داد اما رشد قیمت تا مرز 100 هزار تومان به دلیل شایعات بی اساس 
در بازار بود. وی در خصوص شایعه منتشر شده در بازار در خصوص اوراق تسهیلات 
مسکن ابراز داشت: عده ای به اشتباه تصور می کردند که وام مسکن از 45 به 80 میلیون 
تومان افزایش خواهد یافت و افزایش قیمت، مشمول اوراق تسهیلات مسکن فرابورس 
نیز می شود در حالی که این بحث  مربوط به صندوق های پس انداز خرید مسکن بوده 
و هیچ تأثیری بر اوراق تسهیلات مسکن ندارد. توکلی در خصوص میزان اوراق اعطایی 
برای خرید مسکن از سوی بانک مسکن گفت: به نظر می رسد، این اوراق حداقل تا یک 
سال آینده از 45 میلیون تومان تجاوز نکند. وی در مورد آمار شاخص معاملات مازاد 
در فرابورس تصریح کرد: آمار جدید سپرده گذاری در خصوص شاخص معاملات مازاد 
فرابورس، بیان گونه این مسئله است که هر معامله ای که در بازار در این اوراق صورت 
می گیرد، منجر به تسهیلات می شود به این ترتیب وقتی حجم معاملات از یک واحد 
بیشتر می شود، معلوم می شود سفته بازی صورت گرفته چون به اخذ تسهیلات منجر 
نشده است. وی ادامه داد: این شاخص در سنوات گذشته 3 تا 5 درصد بوده اما از دی 
ماه گذشته که تسهیلات افزایش یافت این شاخص 15 درصد رشد را نشان داد و نشان 
از وجود سفته بازی در این اوراق بود. توکلی افزود: اما در اسفند ماه این شاخص کاهش 
پیدا کرد و در خرداد ماه به 3 درصد رسید در حالی که در تیر ماه این شاخص به صفر 
رسید به این معنا که در تیرماه با شروع سیاست های فرابورس در خصوص ممنوعیت های 
60 روزه معاملات این اوراق، سفته بازی در این ماه به صفر درصد رسید.  وی در پایان 
به صورت کلی افزایش قیمت این اوراق را تنها اشتباه برخی سهامداران و سرمایه گذاران 
مبنی بر افزایش میزان وام بانک مسکن ارزیابی کرد و گفت: این افزایش قیمت اوراق 
تسهیلات مسکن تنها به دلیل سیاست های وزارت راه و شهرسازی مبنی بر افزایش 
مبالغ وام دهی بوده است و برخی از فعالان بازار به اشتباه فکر کردند، مشمول بانک 

مسکن هم خواهد شد.

مقایسه قیمت پیامک ها در ایران

جریمه 30هزارتومانی درمقابل درآمدهای 20 میلیونی دلالان میادین

قیمت بازارنام خودرو

315 MVM38,500,000 

530 MVM40,000,000 

MVM X3363,500,000 

 صنعت گیاهان دارویی در کشور به رغم قابلیت ها و 
ظرفیت های فراوان، از مشکلات متعددی رنج می برد و 
به همین دلیل این صنعت تاکنون رشد بسیار کندی 

داشته است. 
تولید و مصرف  بازار  اکنون  بانک جهانی  طبق گزارش 
گیاهان دارویی جهان در سه دهه اخیر از کمتر از پنج میلیارد 
دلار به بیش از 100 میلیارد دلار رسیده است. این رقم تا سال 

2050 به 500 میلیارد دلار خواهدرسید.
این آمار حاکی از افق روشن گیاهان دارویی در صنعت 

داروسازی جهان است.
ایران ، با دارا بودن آب و هوای مختلف و رویشگاه های 
گیاهی متفاوت، کشوری غنی از نظر تنوع گونه ای و بهرمندی 
از موقعیت استثنایی از منظر جغرافیای طبیعی با حدود هشت 

هزار گونه گیاهی است. 
بر اساس پژوهش های موسسات علمی در سال های اخیر، از 
کل گونه های شناخته شده ایران بیش از 2100 گونه واجد 
خواص دارویی است که می تواند در صنایع داروسازی، عطری، 
آرایشی- بهداشتی، مکمل غذایی، رنگ دهنده، طعم دهنده، 

آفت کش، ادویه جات و سایر صنایع قابل استفاده باشد. 
در کشور رویکرد در حوزه سلامت در حال تغییر است و 
برغم اینکه پزشکی نوین توانسته است خدمات ارزشمند، بی 
بدیل و غیر قابل انکاری را برای تشخیص و درمان بسیاری از 
بیماری های بشر ارایه کند با این وجود طب رایج با چالش های 

مهم و پیچیده ای روبروست. 
پیدایش بیماری های نوظهور و عدم درمان قطعی در برخی 
از بیماری های مزمن، در نتیجه افزایش سرسام آور هزینه های 
تشخیصی و درمانی برای دولت ها و ملت ها ، ممنوع شدن 
مکرر و مداوم داروها و ترکیبات شیمیایی بدلیل عوارض ایجاد 
شده در بیماران، افزایش محدودیت قانونی و مشخص شدن 

مضرات استفاده ازترکیبات شیمیایی بخصوص افزودنی ها و 
رنگ ها و اسانس های مصنوعی مواد غذایی ، باعث گرایش 
مردم جهان به استفاده بیشتر از ترکیبات طبیعی و بخصوص 

داروها و فراورده هایی با منشاء گیاهی شده است. 
به عقیده محمد حسن عصاره رییس موسسه تحقیقات 
ثبت و گواهی بذر و نهال وزارت جهاد و کشاورزی، بسیاری از 
گیاهان دارویی در شمار گیاهان انحصاری است که فقط در 
سرزمین ایران رویش دارند و در مواردی صنعت داروسازی به 
آن ها وابسته است ودر صورت طی مراحل شناخت و استخراج 
مواد موثره با استفاده از فناوری های جدید و سرمایه گذاری 
در جهت اهلی سازی و کشت آن ها در خارج از عرصه های 
طبیعی، براحتی می توانند ایران را در حجم عظیم تجارت 
جهانی داروها و فراورده های با منشاء گیاهی به جایگاه شایسته 

ای ارتقا دهند. 
از  یکی  ایران  پزشکی  مکتب  یا  و  ایران  سنتی  طب 
قدیمی ترین ، غنی ترین و کامل ترین مکاتب طبی دنیا است 
و با تلاش دانشمندانی مانند ابن سینا و رازی به درجات بالایی 
از تکامل و شکوفایی رسیده است، به طوری که شش قرن 

کتب این فرزانگان مرجع اصلی پزشکی غرب بوده است. 
دبیر ستاد توسعه علوم و فناوری گیاهان دارویی و طب 
سنتی در گفت و گو با خبرنگار علمی ایرنا با اشاره به این که 
طب سنتی ایران مکتبی با نگرشی سلامت محور و کل نگر 
است می افزاید: این میراث گرانبها دارای پشتوانه علمی در قالب 
بیش از 14 هزار جلد کتاب یادگار مانده از مفاخر و پزشکان 
این سرزمین و نیز هزاران نسخه تجویز شده است که خواص 
شفابخش آن ها طی قرن ها به اثبات رسیده و در بیش از 85 

درصد این نسخه ها ، از گیاهان دارویی تجویز شده است. 
به گفته وی،برغم مزیت های ذکر شده به دلیل پراکندگی 
وظایف در دستگاه های مختلف و ماهیت چند وجهی حوزه 

گیاهان دارویی، داروسازی گیاهی واستفاده از آن در طب رایج 
و سنتی متاسفانه کشور نتوانسته به جایگاه مناسبی در نظام 

ملی و بین المللی نایل شود. 
برای رسیدن به نقطه مطلوب و تحقق انتظارات مسوولان 
لاجرم باید یک مرکز هماهنگ کننده فرابخشی برای پیوست 
حلقه های مختلف بین بخش های متعدد دولتی و خصوصی 
ایجاد شود تا بتواند همگرایی و تعاملات لازم را در مراحل 
مختلف از انجام پروژه های هدفمند گرفته تا کشت ، تولید و 

فرآوری، صادرات، بازاریابی را هماهنگ و مدیریت کند. 
عصاره با اشاره به جایگاه توسعه گیاهان دارویی و طب 
ایرانی در برنامه ریزی ملی بر اساس سند چشم انداز 20 ساله 
جمهوری اسلامی ایران در افق 1404 توضیح داد: این سند 
ایران را کشوری توسعه یافته و پیشرفته توصیف کرده که 
توانسته است با تکیه بر منابع ملی در عرصه طب و ایجاد 
زیرساختهای مناسب، ضمن ارتقای سطح سلامت و کیفیت 
زندگی مردم، جایگاه شایسته ای در حیطه آموزش، پژوهش، 
خدمات رسانی در منطقه و دنیا بدست آورده و با بهره گیری 
از ارزش افزوده به سهم قابل توجهی از تجارت جهانی را کسب 

کند. 
او تحقق این چشم انداز را مستلزم تدوین راهبردهای همه 
جانبه از جمله درمورد گیاهان دارویی به عنوان یکی از منابع 
دارای مزیت رقابتی نام برد. درواقع با انجام اقدامات راهبردی 
در این حوزه می توان از این صنعت حفاظت و برای توسعه 

آن گام برداشت. 
عصاره گفت: بازنگری، اصلاح، ساده سازی و روزآمد کردن 
قوانین، مقرات و استانداردهای مربوط این حوزه و فرآورده های 
گیاهی،ساماندهی نظام آموزش، پژوهش و توسعه فناوری و 
نوآوری، ترویج، اطلاع رسانی و فرهنگ سازی، ایجاد انسجام 
و همکاری های مستمر و مؤثر میان مؤسسات، شرکت ها و 
تشکل های مرتبط دولتی یا خصوصی، گسترش همکاری های 
دارویی  گیاهان  حوزه  فناوری های  و  علوم  در  الملی  بین 
ساماندهی فرآیندها و ساختارهای نظارت و ارزیابی بر تمام 
فعالیت ها در حوزه گیاهان دارویی از جمله اقدامات لازم دراین 

زمینه است.
به گفته وی، همچنین ساماندهی تولید و توزیع، بازار و 
صادرات محصولات و خدمات در این حوزه و نیز تجاری سازی 

از مهمترین اقدامات راهبردی دراین حوزه است. 
عصاره تاکید کرد: در شرایط کنونی که دیگر کشورها از این 
صنعت در دو بعد ایجاد اشتغال و درآمد های هنگفتی کسب 
می کنند، حفاظت از گونه های گیاهی انحصاری کشور بسیار 
ضروری است و باید از خروج نمونه و یا اطلاعات مربوط به این 

گونه ها از کشور هم جلوگیری کرد.
وی ابراز امیدواری کرد: با رفع مشکلات در صنعت گیاهان 
دارویی در آینده ای نه چندان دور این صنعت به عنوان 
یک علم ، سرمایه ای بی پایان و تمام نشدنی برای کشور و 
پدیده ای درون زا، برای رسیدن به نقطه های اوج علمی و رفع 

وابستگی های دارویی مورد استفاده قرار گیرد. 

ایران بیش از 2100 گونه گیاهی دارویی دارد

 صنعت گیاهان دارویی؛ کارآفرینی و تولید ثروت از علم

در حالی که مقامات وزارت نفت بارها 
یورو 4  استاندارد  با  بنزین  واردات  بر 
تاکید کرده بودند، معاون شرکت ملی 
پالایش و پخش فرآورده های نفتی اخیرا 
اعلام کرده که بنزین وارداتی به کشور تا 
پیش از نیمه تیرماه فاقد استاندارد یورو 

4 بوده است. 
بنزین  تولید  ابتدایی  ماه های  همان  از 
توسط پتروشیمی ها، مسائلی مبنی برافزایش 
آلودگی هوای کشور و به ویژه پایتخت درپی 
استفاده از این نوع بنزین از سوی منتقدان 
مطرح شد. اگرچه این انتقادات با بی توجهی 
مقامات نفتی دولت دهم مواجه شد اما در 
دولت یازدهم نیز این انتقادات ادامه یافت؛ 
به طوری که معصومه ابتکار - رییس سازمان 
حفاظت محیط زیست - با بیان این که هیچ 
کدام از استانداردها در زمینه تولید بنزین به 
طور کامل اجرا نمی شود و بنزین آلوده یکی 
از مهم ترین عوامل افزایش آلودگی هواست، 
از پنهان کاری های صورت گرفته در آگاهی 
بخشی به مردم در ارتباط با اثرات بنزین آلوده 

بر سلامتی آنها ابراز تاسف کرد. 
بر  مبنی  نفت  وزیر  تایید  با  نهایت  در 
آلوده بودن بنزین تولید شده با ریفورمیت 
ریفورمیت  با  بنزین  تولید  پتروشیمی ها، 
امسال  خرداد   ابتدای  از  پتروشیمی ها 
متوقف شد و بنا به ابلاغیه هیات دولت به 
وزارت نفت مبنی بر قطع دریافت اکتان افزا 
از مجتمع های پتروشیمی، مقرر شد کمبود 
بنزین مصرفی کشور از طریق واردات بنزین 

یورو 4 توسط وزارت نفت جبران شود. 
بنزین در دولت دهم  تولید  اما متولیان 
ساکت  یازدهم  دولت  اقدام  این  مقابل  در 
ننشستند و ادعا کردند که کیفیت ریفورمیتی 
که توسط پتروشیمی ها تولید می شود بالاتر از 
ریفورمیت تولید  شده توسط پالایشگاه هاست. 

در این زمینه جلیل سالاری، مدیر سابق 
شرکت پخش فرآورده های نفتی با تاکید بر 
این که بنزین های وارد شده به کشور یورو 4 
نبوده و بنزین وارداتی با استانداردهای یورو 
2 وارد می شود، گفت: مخالف واردات بنزین 
نیستم اما نباید به بهانه آلوده بودن ریفورمیت ها 
پتروشیمی ها اقدام به واردات کنیم که این امر 

جفا در حق پتروشیمی هاست. 
در واکنش به این اظهارات سالاری، عباس 
کاظمی - مدیر عامل شرکت ملی پالایش و 
پخش فرآورده های نفتی - با تاکید بر این که 
در شرایطی که بنزین تولیدی با ریفورمیت 
پتروشیمی ها آلوده بوده و قیمت تمام شده 
آن از بنزین وارداتی ارزان تر است واردات آن 
منطقی تر است، اظهار کرد: بنزین وارداتی 
یورو 4 است و استانداردهای زیست محیطی 
آن در مقایسه با بنزین پتروشیمی ها به مراتب 

بالاتر است. 
وی چندی پیش نیز اعلام کرد که عرضه 
بنزین یورو 4 در کشور با احتساب بنزین 

وارداتی به 28 میلیون لیتر در روز رسید که 
40 درصد بنزین توزیعی را شامل می شود. 

از سوی دیگر در حالی که پیش تر شرکت 
ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی در 
واکنش به برخی اخبار منتشر شده، توقف 
واردات   " اعلام کرد  و  رد  را  بنزین  واردات 
بنزین به کشور بر اساس ضوابط و مقررات 
قانونی به هیچ عنوان متوقف نشده بلکه با 
توجه به ذخایر مطلوب بنزین کشور و بنا به 
دستور مدیر عامل این شرکت میزان واردات 
بنزین در خرداد ماه به صورت مقطعی به 
است"،  یافته  کاهش  توجهی  قابل  میزان 
معاون این شرکت در گفت و گویی با شبکه 
اطلاع رسانی نفت و انرژی اعلام کرده که " 
پس از توقف واردات بنزین، دو محموله بنزین 
یورو 4 در مجموع حدود 95 میلیون لیتر، از 
نیمه تیرماه تاکنون به کشور وارد شده است". 
از  این که  بر  تاکید  با  خسروانی  شاهرخ 
اردیبهشت تا نیمه خرداد روزانه حدود 6.5 
میلیون لیتر بنزین با همان استاندارد قدیمی 

وارد کشور شد، افزود: از 15 خرداد تا 15 
تیرماه هیچگونه واردات بنزین به کشور انجام 

نشده است. 
به گفته او با توجه به مصوبه هیات دولت در 
اردیبهشت سال جاری مبنی بر قطع دریافت 
ریفورمیت )اکتان افزا( از پتروشیمی ها، مقرر 
شد امور بین الملل وزارت نفت نسبت به 
افزایش واردات بنزین یورو 4 به کشور اقدام 

کند. 
خسروانی با اشاره به اینکه در طی یک 
ماهی که بنزین به کشور وارد نشد، شرکت 
ملی پالایش و پخش با همکاری شرکت ملی 
نفت ایران در حال آماده سازی زیرساختهای 
واردات بنزین یورو 4 بود، تصریح کرد: از نیمه 
بطور  به کشور  یورو 4  بنزین  ورود  تیرماه 

رسمی آغاز شد. 
وارداتی در مدت  افزود: دو محموله  وی 
اخیر به بندر صادراتی ماهشهر در خوزستان 
و بندرعباس ارسال و تحویل شرکت ملی 

پخش شده است. 
شاهرخ خسروانی با بیان اینکه شرکت ملی 
پخش مسئول توزیع این بنزین در نقاط مورد 
نیاز است، اظهار کرد: برنامه ریزی شده است 
تا زمان راه اندازی کامل واحدهای توسعه ای 
پالایشگاه آبادان، شهرهای اهواز و آبادان از 

بنزین وارداتی بهره مند شوند. 
خسروانی با اشاره به نیاز روزانه حدود 5 
میلیون لیتری بنزین سوپر در کشور یادآوری 
کرد: واردات بنزین یورو 4 به کشور تا زمانی 
که طرح های پالایشی تکمیل شود در حداقل 
میزان نیاز ادامه خواهد داشت و پس از آن 
نیمه  تا  اساس  این  بر  شود.   می  متوقف 
فاقد  کشور  به  شده  وارد  بنزین  خردادماه 
استاندارد یورو 4 بوده و این در حالی است 
که بارها مسئولان وزارت نفت بر یورو 4 بودن 

بنزین وارداتی به کشور تاکید کرده بودند. 

ماجرای دنباله دار واردات بنزین ؛

بنزین وارداتی در گذشته یورو 4 نبوده است! 
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باشگاهها برای خداحافظی مدیون کسی نیستند
پیش فصل لیگ امسال ایران مثل سالهای پیش یک اتفاق مشابه داشت، بازیکنانی  

که می خواستند با باشگاه قدیمی و مورد علاقه شان از فوتبال خداحافظی کنند. علی 
کریمی، جواد نکونام و علیرضا اکبرپور، غلامرضا عنایتی و.... و نام های بزرگی که این 
سالها قصه ش��ان را می دانیم. بازیکنانی که می خواستند/ می خواهند با پیراهن تیم 

محبوبشان از فوتبال خداحافظی کنند اما مربیانشان اعتقادی به آنها ندارد.
همه ی عاش��قان فوتبال مسحور آن بازی آخر فصلی هستند که بازیکن با بازوبند 
کاپیتانی به جمعیت ایستاده ای نگاه می کند که با تمام وجودش دست می زند و نام او را 
فریاد می زند و کم کم اشک به چشمانش می آید و با دستی اشک هایش را پاک می کند 
و با دستی از آنها تشکر می کند. لحظه ی بدرقه ی او به پانتئون بزرگان تاریخ فوتبال. ولی 

آیا این تنها در آن تالار بزرگ است؟
سوال این است که آیا بازیکنان بزرگ بخاطر سهمی که در موفقیت های باشگاهشان 
داشته اند حق دارند از آنها متوقع باشند؟ آیا واقعا »حق فلانی است که یک خداحافظی 
در حد ش��ان و منزلتش داشته باش��د؟« یا »با پیراهن تیم مورد علاقه اش از فوتبال 
خداحافظی کند؟« هر حرفه ای برای تدوام کارش نیاز به اخلاق خاص خودش دارد، 
اخلاق مهندس��ی، اخلاق کارگر و کارفرما، اخ��لاق حرفه ای فوتبال و... قوانین اغلب 
نانوشته ای که حافظ شان و منزلت و تاریخ آن مجموعه اند. اگر فرد جدیدی وارد آن 
مجموعه شود بداند که بابت عمر و انرژی که برای آن مجموعه می گذارد احترامی در 
خور پاس��خ می گیرد. ولی احترام در گذر زمان  شکل های جدیدی به خود می گیرد. 
خودش را بازتعریف می کند و احساس��ات جدیدی می سازد. حالا دیگر تیری آنری 
پیش از آن که در تیم دیگری از فوتبال خداحافظی کند از مجسمه خودش در مقابل 
ورزشگاه امارات پرده برداری می کند. او هنوز در آمریکا رکوردهای گلزنی قاره دیگری را 
جابجا می کند و همزمان اسطوره باشگاه آرسنال است. آیا چنین اخلاقی مورد پذیرش 
فوتبال ایران قرار می گیرد؟ احترام به بازیکنان بزرگ وظیفه باشگاه است، ولی آیا تیم ها 
هم متعهد به چنین وظیفه ای هس��تند؟ آیا آرسن ونگر موظف است که تا آخرین 
لحظهآنری را در چمن امارات نگه دارد یا باشگاه باید مجسمه اش را در سرسرا نصب 

کند
مربی تیم به پیروزی تیمش متعهد اس��ت نه هیچ چیز دیگر. و ابزارش بازیکنانش 
هستند و افکار خودش. او می خواهد تیمش قهرمان شود، اگر شده با گل به خودی 
حریف! اگر دوایت یورک و اندی کول نتوانستند، الگنار سولسشر باید بیاید و تیم را 
قهرمان اروپا کند. اگر میرو کلوزه نتوانست بازیکنی از روی نیمکت بیاید و تیمش را 
قهرمان جام جهانی کند. او می خواهد همه اعضای تیمش مثل اعضای بدن هماهنگ 
باشند. کسی از این سمفونی بیرون نزند، حتی اگر بازیکن بزرگی باشد. مربی دوست 
ندارد در لحظه ای که تیمش عقب افتاده دوربین ها بازیکن بزرگی را روی نیمکت نشان 

دهند که مغموم در صندلی فرو رفته. این یعنی یک نت فالش.
باز همان سوال اول. آیا بازیکنان بزرگ باید از باشگاهشان توقع بازی تا لحظه آخر عمر 
فوتبالی شان را داشته باشند؟ آیا گله کردن و غر زدن بار روانی به تیم محبوبشان اضافه 
نمی کند؟ آیا اصولا باید توقع داشت؟ چه آشکار چه پنهان. چه در مصاحبه نکونام چه 
در نامه خداحافظی کریمی. آیا وقتش نرسیده که بازیکنان بجای پیروی از افکار عمومی 

با فکر و منطق خودشان جهت جریان فکرها را عوض کنند؟
روز آخر همه ما، چه کارمند باشیم چه کارگر چه بازیکن فوتبال، وقتی از جایی که 
بودیم خارج می شویم دچار احساسات می شویم. احساسات در این سرزمین اغلب از 
مسیر مظلومیت می گذرد. معمولا یک طرف بازی متهم به قساوت می شود تا راه بروز 
احساس باز شود. نقطه ی مقابل احساساتِ قدیم قساوت نیست بلکه احساساتِ جدید 
است، جایی که بازی با منطق دو طرف به سمتی  برود که لحظه آخر همه ایستاده 
باشند و همدیگر را تشویق کنند. جایی که بازی آخر با باخت هیچکدام تمام نشود. که 

پایان، ورود به جاودانگی باشد. این بار از دری جدید به پانتئون بزرگان.

سرمه خفا 

س��ال به سال به عادت دیرینه چرخ لنگ این فوتبال در دل سوداگری های خفیه 
چرخید....چرخید تا ناغافل دری به تخته ورزش بخورد و دانش پژوهان محترم یکی 
یکی بیایند و در گارگاه نس��اجی کیسه بافی و کیسه دوزی این فوتبال طرحی دگر 
اندازند....بافتند و ساختند تا از بلندای دیوانسالاری ورزش فرمایش شود که...آن عمه 

جان زیاده طلبی را دیگر لولو خورد. 
فرمایش کردند ..طرح و نقاشی ما مچ است و نشان دادن مچ گیری و ایضا باز کردن 
مچ های خلاف....دیگر در سرای سلامت تیمداری این دیار از در بسته و اتاق های در 

بسته و کشوهای باز و زیر میزی های خوش خط وخال خبری نیست. 
فرمایش ش��د آنچه هست و باید باشد روی میز است مثل کف دست رو...فرمایش 
کردند هرکه ریال بدهد و هر چقدر بدهد و هرکه بگیرد و هر چقدر بگیرد همه عیان 

است و شفاف 
فرمایش کردند..دیگر نه پرده ای در کارست و نه حجاب و حاجب الدوله ای..بز حاضر 
و بز خر حاضر و بز فروش همه چشم در چشم هم حاضر ...دیگر پیچاندن وپیچیدن 
و زدن به کوچه علی چپ و دودره کردن ها و دست بدست زد و بند کردن ها همه 

موقوف. 
فرمایش شد...امر فرمودیم زین پس خورشید حقیقت درستکاری و درستگویی از 
پشت ابرهای سیاه حساب و حساب سازی ها و بیلان سازی های ساختگی بیرون آید 

وهمه چیز فراز و همه چیز تراز باشد. 
فرمایش ش��د که دیگر از آن س��قف های پوشالی گذش��ته که در خفا سوراخش 
می کردند خبری نیس��ت، فرمایش ش��د ...به کوری چشم حاسدان سقفی خواهیم 

ساخت که موشک کروز هم سوراخش نکند. 
هر روز گفتند و هر روز کم نگفتند و هر روز ملت ساده دل و ساده اندیش فوتبالزده را 
کم به دنبال خود نکشاندند. کشاندند اما ...هیهات که آنچه بود همان خانه بود و همان 
دیواری که دیری اس��ت تا ثریا رفته دیواری کج ...بااین تفاوت که این بار برای خالی 
نبودن عریضه بده بستانی های میلیاردی... به تحدید رقم ها کم در بوق ها ندمیدند 
که هیچ تیمداری حق ندارد پا از گلیم بافته ما فراتر بگذارد و هم به تهدید مجازات کم 
فریاد سر ندادند که اگر کسی پا از گلیم ما درازتر کند پیراهن عثمانش می کنیم و بر 

سر میدان های فوتبال آویزان. 
چنین شد که به فرمایش شان مقرر شد...قراردادها به مثابه معلقات سبعه از بلندای 
کعبه فوتبال آویزان شود تا ملت شعر بافی تیمداران شاعر مسلک مان را با قافیه وبی 
قافیه ببینند و فرداروزش دیگر هیچ تنابنده ای باورش نش��ود که مو لا درز میلیارد 

هایش رفته. 
فرمایش ش��د ...عدد و اعداد و رقم و ارقام قراردادهای کذا بس��یار باید شفاف باشد 
...چنان بسیار شفاف که صداقت عمل و طهارت دست سوداگران این فوتبال چشم 
دشمنان را کور کند و دیگر کسی فکر نکند که در پنهان کاری های رایج در پستو 

خانه فوتبال کسی با کسی قراری به خفیه ومداری به خفا گره زده! 
می گویند در قدیم رسمی بود نافرخنده میان از ما بهتران که "سرمه خفا" برچشم 
خویش می کش��یدند تا هر آنچه خود می بینند ..بگو دل مبارک ش��ان می خواهد 
ببیند...اغیار از دیدنش محروم باشند! ....حالا هم در این "سرمه خفا" بر چشم تیمداری 
این دیار گویی نه تو باید ببینی و نه من و نه من های دگر که کی گرفته و زیاد گرفته 
و کی خورده وکم نخورده الا آنانی که با پول بیت المال دارند شوت به دروازه شهرت 

و شهرت طلبی می زنند؟! 
رقابت مدت هاس��ت که آغازست ...مسابقه در ریا کاری و درویی و سبقت در دروغ 
پرداری و جا گذاش��تن هم در اعلان فهرس��ت های نیم بند و بند زده و لیست های 
نخ نما و رفو ش��ده و رقابت در ارائه حس��اب های س��رکاری برای سر کار گذاشتن 
مردمی فوتبالزده....توببین گل پشت گل است که دارند به دروازه هم می زنند....تو دیگر 

بی خیال درو دروازه آن میدانی که فردا قراره به دیدنش بنشینی...بی خیال 

مدال آور ترین رشته ورزشی قم در جستجوی حامی مالی

مدافع تیم فوتبال صبای قم:

توانایی شکست ملوان را داریم
ایمان: مدافع تیم فوتبال صبای قم با بیان این که صبا باید امتیازات لازم را در  

هفته های آغازین لیگ جمع آوری کند گفت: 2 تا 3 هفته طول می کشد تا بدن 
بازیکنان آزاد شود و صبا به وضعیت آرمانی برسد.

روزبه چشمی درباره پیروزی صبا برابر ذوب آهن در هفته نخست لیگ بر تر فوتبال 
کشور اظهار کرد: هفته های نخستین لیگ همیشه شرایط سختی برای تیم ها ایجاد 
می کند زیرا تیم ها در شرایط بدنسازی هستند و نمی توانند توانایی واقعی خود را بروز 
دهند اما خوشبختانه با لطف خدا و تلاش تیم، توانستیم در مسابقه نخست پیروز میدان 

باشیم و انگیزه زیادی برای بازی با ملوان پیدا کنیم.
وی گفت: انتظار بازی سخت تری برابر ذوب آهن داشتیم اما خوشبختانه شرایط بهتر 
از چیزی پیش رفت که تصورش را داشتیم و با وجود این که ترکیب تیم تغییرات زیادی 
داشت ، در نیمه دوم بهتر از حریف کار کردیم و فصل را با یک برد ارزشمند شروع کردیم.

مدافع 21 ساله تیم ملی امید کشورمان افزود: با توجه به این که تیم ما در دوره 
بدنسازی بوده ، 2 تا 3 هفته طول می کشد تا بدن بازیکنان آزاد شود و تیم به وضعیت 
آرمانی برسد اما اگر بتوانیم در 3 بازی نخست امتیازات خوبی جمع کنیم در ادامه لیگ 

کار آسان تری پیش رو داریم.
چشمی بیان کرد:بازی بعدی ما برابر ملوان برگزار می شود و توانایی شکست این تیم 
در انزلی را داریم و پیروزی در هفته های نخست از این نظر که استرس را  از روی تیم بر 

می دارد ، اهمیت بسیاری دارد.
مدافع تیم ملی امید گفت : در لیگ برتر هیچ تیمی را نباید دست کم گرفت و تیم 
ضعیفی وجود ندارد اما ما هم باید بتدریج و با حفظ تمرکز امتیازات را جمع آوری کنیم تا 

با خیال آسوده تری به میانه لیگ برسیم.
وی درباره وضعیتش در صبا عنوان کرد: خوشبختانه صبا یکی از انتخاب های خوب 
دوران دورزشی ام بوده است و وقتی در دوران محمد مایلی کهن به صبا پیوستم خیلی 

زود به ترکیب اصلی رسیدم و البته صمد مرفاوی هم به من لطف داشته است.
بازیکن تیم صبای قم تصریح کرد: هدف اصلی ام رسیدن به تیم ملی بزرگسالان است 
و امیدوارم پس از بازی های آسیایی ، بتئوانم به تیم ملی دعوت شوم و اگر هم این اتفاق 

نیفتد، باید بیشتر و بیشتر تلاش کنم.

میزباني نفت در مسجد سلیمان تایید شد
ایمان: میزباني باشگاه نفت مسجد سلیمان در این شهر از سوي مسئولان  

سازمان لیگ تایید شد.
نفت مسجد سلیمان تنها باشگاه لیگ برتري بود که وضعیت میزباني اش در لیگ برتر 
چهاردهم مشخص نبود و احتمال داشت این تیم در شهر اهواز میزبان حریفان باشد اما 
سازمان لیگ با میزباني نفت در شهر مسجد سلیمان موافقت کرد و قرار شد نفت در شهر 

خودش به مصاف حریفان برود.
نفت در هفته دوم لیگ برتر در روز جمعه 17 مرداد در مسجد سلیمان میزبان پدیده 
خواهد بود. ساعت این مسابقه هنوز اعلام نشده و احتمال دارد این بازي ساعت 19 

برگزار شود.
  

تشویق کریمي با دایي هماهنگ شده بود!
ایمان:  خداحافظي علي کریمي و برنگشتن او به پرسپولیس که بسیاري این 
اتفاق را تقصیر دایي مي دانند و حاشیه هایي هم در محل تمرین پرسپولیس 
بازي  اولین  در  اي سکوها  توانست سوژه حاشیه  بود، مي  آورده  به وجود 

پرسپولیس باشد.
قبل از شروع بازي علي کریمي براي اولین بار تشویق شد و نام او در ورزشگاه سر داده 
شد اما نکته جالب اینجا بود که این تشویق با علي دایي هماهنگ شده بود.ماجرا از این 
قرار بود که لیدرهاي پرسپولیس روز قبل از بازي در محل تمرین پرسپولیس با علي دایي 
هماهنگ کرده بودند که کریمي را قبل از بازي تشویق کنند که این اتفاق افتاد و قبل از 
بازي هم نام کریمي فریاد زده شد هم سرود »خداحافظ،اسطوره پرسپولیس« که قبل از 

این براي مهدوي کیا هم خوانده شده بود ،سر داده شد.
اما بعد از گلي که پرسپولیس خورد هوادار علاقمند به کریمي پرچمي که شماره 8 
کریمي روي آن نقش بسته بود را به اهتزاز درآورد.روي این پرچم بالاي شماره 8 بزرگ 

نوشته شده بود:» عاقام علي کریمي«!
تشویق علي کریمي یک بار هم در اواخر نیمه اول درورزشگاه شنیده شد و تا پایان بازي 

دیگر نام این بازیکن در استادیوم به گوش نرسید.
 

دعوت سپاهان به چند تورنمنت معتبر اروپایي
ایمان:  تیم فوتبال سپاهان براي حضور در چند تورنمنت معتبر اروپایي 

دعوت نامه رسمي دریافت کرده است.
پس از حضور تیم فوتبال سپاهان در ترکیه و برگزاري دیدار دوستانه با فنرباغچه 
چند تیم معتبر اروپایي از این تیم اصفهاني دعوت کرده اند تا در نیم فصل لیگ برتر در 

تورنمنت هایي شرکت کند.
اکنون چند دعوت نامه که یکي از اصلي ترین آنها از باشگاه شالکه  04 آلمان است به 
باشگاه سپاهان رسیده و مسئولان این باشگاه قصد دارند پس از بررسي این موضوع پاسخ 
نهایي را به میزبانان اروپایي خود بدهند و در صورت موافقت قراردادي بین طرفین امضا 

شود.
 

مزایده باشگاه راه آهن براي دومین بار
ایمان:  قرار است براي دومین بار مزایده باشگاه راه آهن برگزار شود.

پس از این که دوشنبه گذشته مزایده باشگاه راه آهن از اموال بابک زنجاني بدون خریدار 
جدي به انجام نرسید، دادگستري قصد دارد براي دومین بار این باشگاه را به مزایده بگذارد.

بر اساس اعلام در برخي روزنامه هاي کثیر الانتشار، متقاضیان خرید باشگاه راه آهن 
مي توانند در روز دوشنبه در مزایده حضوري باشگاه شرکت کنند.

بر اساس این آگهي، تعداد سهام واگذاري 1000 عدد و ارزش پایه کل سهام که قابلیت 
واگذاري دارد 12 میلیارد تومان ارزش گذاري شده است.

علي پروین ممنوع الخروج شد
ایمان:  پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس ممنوع الخروج شد.

علي پروین، سرپرست سابق باشگاه پرسپولیس و یکي از پیشکسوتان فوتبال ایران با 
نامه مسئولان و بنا بر دلایل مسایل شخصي تا اطلاع ثانوي ممنوع الخروج شد.

البته وي از طریق وکیل خود اقدامات لازم را براي رفع این مشکل را انجام داده و پیگیر 
حل این مشکل است.علی پروین در این خصوص گفته: ممنوع الخروج شدن من هیچ 
ربطی به بانک رسالت و زمان حضورم در پرسپولیس ندارد و این یک موضوع شخصی 

است و به زودی رفع می شود.

طی توافق با هیئت تکواندو استان قم

علی نادعلی سرمربی تیم تکواندو
 در رشته پومسه شد

 ایمان :طی توافقی که در هیئت تکواندو استان قم و بین سیدجواد حسینی 
سرپرست هیئت تکواندو و استاد علی نادعلی صورت گرفت علی نادعلی 

سرمربی تیم تکواندو در رشته پومسه استان شد.
به گزارش روابط عمومی هیئت تکواندو استان قم، علی نادعلی قهرمان 14 دوره 

مسابقات جهانی و دو دوره قهرمان آسیا  و دارنده کمربند مشکی دان 4 است.
گفتنی است چند روز قبل نیز روح اله طالبی که خود مربیگری تیم ملی تکواندو را 

نیز عهده دار بوده به عنوان سرمربی تیم تکواندو استان در رشته کیوروگی منصوب شد.

در هفته اول لیگ نونهالان و خردسالان تکواندو کشور؛ 

تکواندوکاران استان قم کار خود را
 با پیروزی آغاز کردند

ایمان: در آغاز لیگ تکواندو که در روزهای پنجشنبه و جمعه)9 و 10 مرداد( 
در خانه تکواندو تهران برگزار شد تکواندوکاران نونهال و خردسال استان با 

پیروزی کار خود را آغاز کردند.
به گزارش روابط عمومی هیئت تکواندو استان قم، سیدجواد حسینی سرپرست هیئت 
تکواندو استان با اعلام این خبر گفت: هفته اول لیگ کشوری تکواندو)کیوروگی( نونهالان 
و خردسالان پسر که از روز پنجشنبه 9 مرداد آغاز شده بود تیم نونهالان استان با برتری 
مقابل تیم پکیج مازندران و تیم خردسالان در برابر تیم هیئت بافق یزد به برتری رسیدند.

حسینی افزود: تیم نونهالان را دو گروه 10 نفری و تیم خردسالان را دو گروه 7 نفری 
تشکیل می دهند که در مجموع در هفته اول این مسابقات با نتیجه 4 به 6 هر دو تیم 

نونهالان و خردسالان به برتری دست یافتند.
وی با اشاره به برگزاری تمرینات تکواندوکاران خردسال و نونهال استان به صورت 
روزانه در خانه تکواندو بیان داشت: هفته دوم این مسابقات در روز یکشنبه 19 مرداد 

برگزار خواهد شد.
گفتنی است مربیگری تیم نونهالان و خردسالان را در این مسابقات روح اله طالبی بر 

عهده داشته است. 

رش��ته دو و میدانی در قم یکی از موفق ترین رش��ته های 
ورزش��ی است که توانسته در سطح ملی حرف های زیادی 
برای گفتن داش��ته باشد اما قهرمانان ملی این رشته برای 
تامی��ن هزینه های تمرینی و مس��ابقاتی خود با مش��کل 

مواجهند.
موفقیت های دو و میدانی قم در رده های مختلف س��نی، 
مواد گوناگون و در هر دو بخش مردان و زنان این رشته را 

تبدیل به مدال اور ترین رشته ورزشی قم کرده است.
رش��ته ای که با وجود پرورش قهرمانان بی ادعا و توانمند، 
همواره از ضعف مالی و مش��کلات ع��دم حمایت ریالی از 
سوی اسپانسر ها رنج برده است و اگر حمایت مالی مناسبی 
پش��تیبان هیئت دو و میدانی اس��تان قم بود بدون شک 

نتایجی بهتر از این برای این رشته در قم رقم می خورد.
حضور محمد محسن ربانی و میلاد دریساوی در ترکیب 
تیم ملی دو و میدانی بزرگسالان کشورمان، موفقیت محمد 
س��بب کار در قال��ب تیم ملی جوانان ایران در مس��ابقات 
قهرمانی آس��یا، درخش��ش دختران نوجوان و جوان دو و 
میدانی کار قمی در مس��ابقات منطقه ای کشور و عملکرد 
درخشان پسران دو و میدانی کار در مسابقات پایه قهرمانی 
کشور قم را یکی از قطب های دو و میدانی قم کشور کرده 

است.
با این وجود هنوز که هنوز است منابع مالی بخش خصوصی 
در ورزش قم به س��وی رشته هایی چون فوتبال و فوتسال 
سرازیر می شود و در حالی که رشته هایی چون دو و میدانی 
با درصد ناچیزی از هزینه های رشته های تیمی می توانند 
روزهای روشنی داشته باشند، اما این رشته کماکان با بحران 

مالی دست و پنجه نرم می کنند.
تمایل حامیان مالی به سرمایه گذاری و هزینه کردن در 
رشته های محبوب تر و عمومی تر نظیر فوتبال و فوتسال که 
مانور تبلیغاتی و رسانه ای بیشتری روی آن انجام می شود، 
قابل درک و طبیعی است اما واقعیت این است که رشته های 

مدال آور قم که س��بب بهبود جایگاه استان در سطح ملی 
می ش��وند همواره مورد بی مهری ق��رار گرفته اند که دو و 

میدانی از این جمله است.
گرچه با وجود حضور آذرخودرو در رش��ته کاراته ، هدف 
پویان در هندبال بانوان و تصفیه آب معصومی در کش��تی 
بخش��ی از محجوریت رشته های ورزشی موفق قم جبران 
شد اما دو و میدانی قم به عنوان رشته ای سرافراز در ورزش 

استان کماکان با مشکلات عدیده ای روبروست.
حضور علی رضایی مربی ج��وان دو و میدانی قم در رای 
هیئت دو و میدانی استان و تلاش های خستگی ناپذیر وی 
و همکارانش بخش عمده ای از نیازهای معنوی این رشته را 
پاسخ می دهد اما واضح است که مشکلات مالی همچنان 
پابرجاس��ت و این رشته چشم انتظار حضور حامیان مالی 

برای قهرمان پروری بیشتر و بیشتر است.
 داوری:

 باید به رشته های پایه اهمیت داد
 رئیس فدراسیون دو و میدانی کشور معتقد است قم یکی 
از قطب های دو و میدانی ایران اس��ت و باید نگاه ویژه ای به 

این رشته در استان وجود داشته باشد.
 افش��ین داوری اظهار کرد: حضور ربانی و دریس��اوی در 
ترکیب تیم ملی بزرگسالان با توجه به وسعت ناچیز استان 
قم امتیاز ارزشمندی برای قم است و قم در رده های سنی 
پایه نظیر نونهالان ش��رایط قابل قبولی در س��طح کشور 
داراست. وی گفت: با توجه به تلاش خستگی ناپذیری که 
در س��نین پایه در دو و میدانی قم انجام شده بدون شک 
در سال های پیش رو در رده سنی بزرگسالان موفقیت های 
بزرگی در انتظار دو و میدانی قم اس��ت ضمن اینکه قم را 
بیشتر به پرش با نیزه می شناسند اما در حال حاضر در بیشتر 
ماده های تخصصی ورزشکاران آینده داری را در دو و میدانی 

قم می بینیم.
رئیس فدراسیون دو و میدانی افزود: گاهی هزینه هایی در 

فوتبال می شود که شاید حق بسیاری از ورزش هایی است 
که می توانند جایگاه ملی را ارتقا دهند چنان که اخیرا 10 
میلیارد تومان اعتبار برای فدارسیون ها در نظر گرفته شد که 
دو و نیم میلیارد اعتبار برای فوتبال بود البته به این نکته هم 
اذعان داریم که فوتبال مخاطبان خ��ود را دارد اما در کنار 
هزینه های زیادی که برای صبا در قم می ش��ود می توان به 

رشته های پایه اهمیت داد.
 رضایی: 

شرایط مالی ملی پوشان دو و میدانی بغرنج است
 رئیس هیئت دو و میدانی استان قم شرایط مالی این رشته 

را در سطح کشور و به ویژه در قم بغرنج می داند.
علی رضایی اظهار کرد: شرایط مالی قهرمانان دو و میدانی 
قم مطلوب نیست و حتی باید گفت وضعیت قرارداد مالی 
ملی پوشان دو و میدانی بغرنج است چنان که محسن ربانی 
برای نخس��تین بار بدون باشگاه در مسابقات امسال لیگ 
بر تر شرکت کرد و دریساوی هم با قرارداد نازل 10 میلیون 
تومانی در مسابقات حضور یافت که واقعا مبلغ قرارداد بسیار 
پایینی است و اگر اسپانسری برای این ورزشکاران باشد که 
یک دهم هزینه یک فوتبالیست درجه 3 هزینه کند بدون 

شک در بازی های آسیایی نتیجه می گیرند.
وی در مورد وضعیت تامین هزینه های مالی هیئت دو و 
میدانی با توجه به اعزام ها و برنامه های پر تعداد این هیئت 
تصریح کرد: سال گذشته سپاه علی بن ابیطالب )ع( کمک 
بسیار بزرگی برای دو و میدانی قم بود و امیدوارم کمک سپاه 
به ما در سال 93 هم ادامه یابد البته سالن نارنج در شهرک 
پردیسان نیز به هیئت دو و میدانی اختصاص داده شده که 
از محل درآمد این سالن بخشی از هزینه های هیئت دو و 
میدانی پوشش داده می شود البته با وجود اعزام ها و هزینه ها 

هنوز مشکل داریم.
رضای��ی گف��ت: اداره کل ورزش و جوانان تاکنون کمک 
خوبی به ما کرده و بیش از این هم در توانش نیست و باید 

زمینه برای ورود بخش خصوصی فراهم شود.
رئیس هیئت دو و میدانی قم در مورد هزینه های بالای دو 
و میدانی کاران عنوان کرد: هزینه کفش ورزشی تخصصی 
برای یک دو و میدانی کار 800 هزار تومان می ش��ود و اگر 
بخواهیم به 20 مدال آور قمی که در سال جاری 38 مدال 
برای دو و میدان��ی قم به ارمغان آورده اند فقط یک کفش 
تخصصی بدهیم چیزی بالغ بر 16 میلیون تومان می شود 
ضمن اینکه ماهانه هزینه ای حدود یک میلیون و دویست 
هزار تومان هزینه ایاب و ذهاب تیم های ما به ورزشگاه یادگار 
امام اس��ت و این نشان دهنده هزینه های بالای روی دوش 

هیئت دو و میدانی قم است.
رئیس هیئت دو و میدانی اس��تان قم در مورد مربیان دو 
و میدان��ی قم تصریح کرد: ما ح��دود 3 نفر مربی فعال در 
بخش آقای��ان و 3 نفر مربی فعال در بانوان داریم که همه 
با عشق می آیند و ما با وجود مربیان دور دیده بسیاری که 
در استان داریم، به دلیل مشکلات نمی توانیم با حقوق 150 
هزار تومانی از مربی بخواهیم ک��ه در اختیار دو و میدانی 

استان باشد.

رییس کمیته  داوران با انتقاد از اظهارات 
دایی گفت: بهتر بود علی دایی به جای 
اظهار نظر پیاپی علیه داوری به فکر 
توپ هایی باشد که تیمش آنها را به گل 

تبدیل   نمی کند.
فریدون اصفهانیان درباره عملکرد داوران 
در هفته  نخست رقابت های لیگ برتر، اظهار 
کرد: ابتدا باید فیلم بازی های هفته  نخست 
را ببینیم تا بتوانیم نظر دهیم اما تا جایی که 
من در جریان بازی ها بودم و چند بازی را 
تماشا کردم مشکل خاصی وجود نداشت، 
هر چند که قضاوت کامل را پس از دیدن 

تمام فیلم ها انجام دهم.
او درباره انتظارش از داوری های این فصل، 
تصریح کرد: پارسال خودتان شاهد بودید 
که با وجود همه مشکلات و مصدومیت 
برخی از داوران به اضافه خداحافظی چند 
نفر دیگر ما توانستیم کار را ادامه دهیم و 

در هفته  آخر که پنج تیم مدعی قهرمانی 
بودند، عملکرد داورانمان آنقدر خوب بود 
که در تعیین قهرمانی هیچ تاثیری نداشتند. 
امسال جامعه داوری به دنبال عملکرد بهتر 
از فصل گذشته است. هر چند که فصل 
گذشته هم عملکردمان بد نبود. به امید 
خدا این اتفاق در این فصل رخ می دهد و 
شما شاهد داوری های به مراتب بهتری هم 
خواهید بود. رییس کمیته  داوران در پاسخ 
به این سوال که آیا این کمیته  به دنبال 
آوردن فن آوری های نوین داوری به فوتبال 
ایران است یا خیر؟ اظهار کرد: برخی از این 
فن آوری ها قطعا مورد نیاز ما هست. ما نامه 
داده ایم و درخواست برخی از این موارد را 
داشته ایم. مثلا برخی از وسایل الکترونیکی 
که خیلی می تواند به ما کمک کند، هر 
چند که باید در کنارش آموزش هم وجود 
داشته باشد. یا در مورد اسپری محو شونده، 

اگر بتوانیم آن را وارد ایران کنیم حتما از 
آن استفاده خواهیم کرد. این فن آوری ها 
می تواند به قضاوت بهتر داوران کمک کند 
و همان طور که گفتم کمیته  داوران طی 
نامه ای درخواست کرده تا این وسایل وارد 

کشور شود.
او در پاسخ به این سوال که نظرش راجع 
به اظهارات جمعه شب گذشته علی دایی 
بازی پرسپولیس و نفت تهران که کمیته  
داوران را به "دیکتاتوری" و رفتار متناقض 
متهم کرده است، عنوان کرد: البته بحث 
اعتراض نکردن به داور در همه جای دنیا 
جهانی  جام  ایشان  که  این  دارد.  وجود 
را مثال زده تا حدی جای تامل دارد. در 
کجای جام جهانی مربیان بعد از بازی این 
کرده اند  صحبت  داور  علیه  آشکارا  گونه 
یا دپارتمان داوری را زیر سوال بردند؟ در 
قانون پیش بینی شده که اعتراض به داوری 

باید به صورت مکتوب از سوی باشگاه ارائه 
شود. آقای حسن زاده در جلسه توجیهی 
اعلام کرده اند که هر کسی پس از بازی 
مسابقه  داوری یک  و  اجرایی  کادر  علیه 
صحبت کند با او برخورد می شود. امیدواریم 
که این اتفاق بیفتد تا دیگر شاهد این گونه 

صحبت ها  نباشیم.
اصفهانیان در پایان اضافه کرد: مگر ما 
در کار فنی مربیان دخالت می کنیم؟ آقای 
دایی بهتر است به جای اظهار نظر پیاپی 
که  باشد  توپ هایی  فکر  به  داوری  علیه 
تیمش آنها را به گل تبدیل نمی کند. بنده 
به شخصه امیدوارم که کمیته  انضباطی 
داوری  علیه  که  کسانی  علیه  را  قانونش 
صحبت می کنند اجرایی کند تا از این پس 
شاهد این نباشیم که هر کسی پس از بازی 
بتواند درباره داوری صحبت کند و مسائل 

تیمش را به مشکلات آن مربوط کند.

پاسخ جالب اصفهانیان به صحبت های دایی

مسابقات قهرمانی کشور دو ومیدانی جانبازان و معلولین

گزارش ایمان از وضعیت رشته دو و میدانی در قم/

شهرام وزیری 

سرمربی تیم صبای قم می گوید تیمش 
روند رو به رشدی را طی می کند.

مقابل  تیمش  بازی  درباره  مرفاوی  صمد 
ذوب آهن، اظهار کرد: بازی خوبی را به نمایش 
گذاشتیم. باید بیش از حد کار و تلاش کنیم تا 
به شرایط بهتری برسیم. البته بازی های هفته  
اول کمی سخت است و برای همه این سختی 

وجود دارد.
وی افزود: ان شاءالله با انجام تمرینات بیشتر، 
کرد.  خواهیم  عمل  بهتر  آینده  روزهای  در 

بازیکنان ما این پتانسیل را دارند تا بهتر از این 
عمل کنند.

سرمربی تیم صبای قم درباره برپایی تمرینات 
این تیم در قم نیز گفت: قبل از شروع لیگ 
اردویی را در تهران برگزار کردیم اما در حال 
حاضر تمریناتمان را به قم انتقال داده ایم. در قم 

مشکلاتی در تامین امکانات سخت افزاری داریم 
که باید حل شود. زمین تمرین ما ایرادی دارد 

که با مساعدت مسئولان حل خواهد شد.
وی درباره مشکلات داوری نیز گفت: دوست 
ندارم درباره داوری اظهار نظر کنم، زیرا هم 
قانون اجازه این کار را به ما نمی دهد و هم از نظر 

اخلاقی درست نیست. اما نباید فراموش کنیم 
همان طور که تیم ها در بازی اول خود در لیگ 
مشکلاتی داشتند و به هماهنگی کامل نرسیده 
فکر  که  دارند  اشتباهاتی  نیز  داوران  بودند، 
می کنم با گذشت زمان این اشتباه ها برطرف 
تیمش  دیدار  درباره  پایان  در  مرفاوی  شود. 
مقابل ملوان نیز گفت: ملوان تیم خوبی است 
و می تواند از میزبانی به خوبی استفاده کند. این 
تیم را می شناسیم و با توان کامل مقابل این تیم 

قرار خواهیم گرفت.

مرفاوی:

با تمام توان به مصاف ملوان می رویم

چارلتون  تیم  پوش  ملی  مهاجم  نژاد  قوچان  رضا 
انگلیس به لیگ یکی از کشورهای عربی نزدیک شده 
و در صورتی که مشکل خاصی پیش نیاید تا چند روز 

آینده قراردادش را با این تیم امضا می کند.
در حالی که هنوز یک هفته از حضور اشکان دژآگه در تیم 
العربی قطر نمی گذرد، رضا قوچان نژاد دیگر بازیکن تیم ملی 
فوتبال ایران هم که عضو تیم چارلتون انگلیس است در آستانه 

پیوستن به یکی از لیگ های حاشیه خلیج فارس قرار گرفته.
قوچان نژاد از اینکه به صورت ثابت در تیم چارلتون بازی 
نکرده، ناراحت است. از سوی دیگر عملکرد خوب این بازیکن در 
جام جهانی و گلزنی مقابل بوسنی با تیم ملی ایران باعث شده 
تا چند تیم عربی به شدت خواهان این بازیکن شوند. مذاکرات 
قوچان نژاد با این باشگاه به خوبی پیش رفته و به زودی قرارداد 

طرفین امضا خواهد شد.
همچنین کریم انصاریفرد دیگر مهاجم ملی پوش ایران هم 
که اعلام کرده بود امسال در لیگ برتر ایران بازی نمی کند، 
کار انعقاد قراردادش با یک تیم روسی در مراحل پایانی است 
و در صورتی که مشکل خاصی پیش نیاسد تا چند روز آینده 

قراردادش را با این تیم روسی امضا می کند.
یک منبع آگاه  با تایید این اخبار، گفت: اگر مانع خاصی 
ایجاد نشود، این بازیکنان تا پایان هفته قراردادشان را امضا 
خواهند کرد. دیگر بازیکنی که این روزها صحبت از حضورش 
در لیگ های خارجی شنیده می شود، مهرداد پولادی است. 
برای این بازیکن هم مشکلاتی از قبل وجود داشت ولی به 
نظر می رسد موانع حضور وی در یک تیم اروپایی برطرف شده 

و پولادی هم به زودی پیراهن این تیم را به تن خواهد کرد.

آخرین وضعیت لژیونرهای ایرانی؛

قوچان نژاد نزدیک به کشورهای عربی
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6 چای گیاهی که سالم تان می کنند
انتخاب  گیاهی  چای  یک  چگونه 

کنیم؟
زمانیکه نوبت به انتخاب یک چای گیاهی 
می رسد ،  بسیار مهم است که به دنبال 
با  اولیه  مواد  از  باشید که  محصولی غنی 
کیفیت بالا تولید شده باشد. اگر شما چای 
را بخاطر مزایای دارویی آن می نوشید پس 
قطعا به دنبال چای ای هستید که تمامی 
روغن های حیاتی را در خود داشته باشند. 
و برای اینکه تمامی مزایا و فواید این چایی 
گیاهی به شما برسد مطمئن شوید که آنقدر 
چای را دم کرده اید یا تی برگ ها را آنقدر 
در آب داغ خیسانده اید – در برخی موادرد 

، این زمان به 10 تا 15 دقیقه می رسد تا تمامی خواص سالم آن از داخلش بیرون آید.
هر زمان که شما چیزی می خورید به بدن تان بلوک های ساختمانی لارم برای ساختن 
هورمون ها و بافت های آن می دهید. دیکوسن می گوید : اگر هر روز چای بنوشید می توانید 

تمامی تغییرات قابل توجه را در خلق و خو ، پوست ، حس و انرژی خود ببینید.
در این قسمت چندین نوع چای گیاه معجزه آسا برای شما به عنوان نمونه آورده ایم. اینها 
چای های معمولی هستند که بیشتر در بین مردم رواج دارند. از امتحان کردن چیزهای تازه 

هراس نداشته باشید!
)Peppermint tea( 1 - چای نعناع

کالین هوسکا پیشنهاد می کند که چای نعناع بنوشید برای خارج شدن گازهای شکمی 
و نفخ ، برای آزاد سازی اسپاسم های ماهیچه ای نیز می توانید از این چای میل کنید. 
همچنین این چای برای تهوع بدون استفراغ نیز خوب است همچنین برای بالا بردن دمای 
بدن و طبیعی ساختن دمای آن نیز مورد استفاده قرار می گیرد. اگر سوء هاضمه یا سوزش 
معده مشکل شماست دیکوسن پیشنهاد می کند از نوشیدن نعناع با یکدیگر بپزهیزید. چای 
نعناع می تواند از گیاه تازه که از باغچه کنده شده باشد نیز درست شود و یکی از آسان ترین 

سبزیجات برای رشد و پرورش است.
)Ginger tea( 2 - چای زنجبیل

دیگر چای بسیار مفید برای سلامتی زنجبیل است که می تواند برای جلوگیری از تهوع 
، استفراغ و دردهای شکمی و بیمارهای حرکتی مورد مصرف قرار گیرد. یک تکه ریشه 
زنجبیل بردارید و به مدت 10 تا 15 دقیقه در آب داغ آن را دم کنید و بعد از آن چای زنجبیل 
شما آماده است- سپس کمی آب لیمو ترش تازه و عسل به آن اضافه کنید اگر سرما خورده 
اید که روش موثری برای مبارزه با میکروب هاست. بیکون نیز پیشنهاد می کند که چای را 

از پودر زنجبیل نیز می تواند درست کنید.
)Chamomile tea( 3 - چای بابونه

چای ملایم و آرامبخش از گل ها درست شده است ، چای بابونه می تواند برای بی خوابی 
درمان موثری باشد. همچنین برای سوء هاضمه بعد از صرف غذا نیز کاربرد دارد. هوسکا 
پیشنهاد می کند که بابونه در برخی مواد برای درمان سرفه و برونشیت نیز می تواند مورد 
استفاده قرار گیرد زمانیکه شما سرما خورده اید و یا تب دارید یا آن را برای التهاب دهان قرقره 
می کنید. مراقب باشید که آن را خوب دم کنید که همه خواص خود را در خود حفظ کند.

)Lemon balm tea( 4 - چای بادرنجبویه
این گیاه براحتی رشد و پرورش می یابد و برای اعصاب و روان به کار می رود. برای درمان 
آه های سرد زمستانی مفید است . دیکوسن م یگوید همچنین می تواند تمرکز را تقویت کند. 
او اضافه می کند که بارنجبویه برای کودکان نیز چای مناسبی است و از کابوس های شبانه 
در آنها جلوگیری میکند به شرطی که آن را قبل از رفتن به رختخواب بنوشند. این گیاه می 

تواند برای چای سرد نیز مورد استفده قرار گیرد و با کمی لیمو یا شربت افرا مناسب است.
) Rosehip tea ( 5 - چای گل سرخ    

گل سرخ میوه بوته رز است و یکی از بهترین منابع گیاهی برای ویتامین C است که نقش 
مهمی در تقویت سیستم ایمنی بدن دارد. همچنین این ویتامین برای پوست و سلامت بافت 
ها و عملکرد آدرنال نیز مفید است. دفعه بعد که نیاز به چای یا خوراکی برای تغییر خلق و 

خوی خود داشتید از دم کرده گیاه گل سرخ استفاده کنید.
) dandelion tea ( 6 - چای قاصدک

هنگامیکه به عنوان چای مورد استفاده قرار می گیرد خارشیر یا قاصدک تصفیه کننده های 
کبد هستند. آنها به کبد کمک میکنند که احیا شده و ظرفیت بیشتری داشته باشد. هوسکا 
می گوید:"همچنین آنها به تولید بایل نیز کمک می کنند که به فرایند هضم ما کمک می کند.

تشکیل  را  جامعه  کار  نیروی  از  مهمی  بخش  زنان، 
می دهند و هر روز بر تعداد قبولی خانم ها در بسیاری  
از آزمون ها افزوده می شود. این مساله نمی تواند و نباید 
فرصت های شیردهی با پستان و مراقبت از کودک به 
وسیله مادر را محدود کند، به شرطی که مادر بتواند میان 

کار و شیردهی خود توازن برقرار کند.
برای ایجاد توازن میان کار و شیردهی در مادران شاغل 
در درجه ی اول مادر باید اعتقاد داشته باشد که شیر 
مادر بهترین غذا برای شیرخوار است و شیردهی او در 
هر شرایطی باید ادامه یابد و برای کسب اطلاعات لازم 
در زمینه ی راه های تداوم شیردهی، دوشیدن و نگهداری 

شیر خود تلاش کند.
در درجه ی دوم، توجه خاص و حمایت خانواده به ویژه 
جامعه از مادران شاغل در دوران شیردهی ضروری است 
تا با ایجاد تغییرات اجتماعی و قانونی لازم ترتیبی اتخاذ 
شود که جدایی مادر و شیرخوار به حداقل برسد. بدین 
منظور مادر باید از مرخصی کافی زایمان، مرخصی ساعتی 
شیردهی، ساعت های کار قابل تغییر و انعطاف یا شیفتی، 
مهد کودک و تسهیلات لازم برای دوشیدن شیر در محل 

کار برخوردار شود. 
انتخاب روش مراقبت از شیرخوار تصمیم مهمی است 
که به تفکر و تحقیق درباره نیازهای شیرخوار، راحتی مادر 
و هزینه احتمالی احتیاج دارد. نگهداری شیرخوار در منزل 
و مراقبت از او به وسیله فردی دیگر)مادر، خواهر و پرستار( 
امنیت بیشتری به او می دهد. در حالی که همراه بودن 
شیرخوار با مادر و نگهداری او در مهدکودک نزدیک محل 

کار، امکان تغذیه با شیر مادر را فراهم می سازد.
مرخصی  از  امکان  صورت  در  مادر  شود  می  توصیه 
طولانی تری استفاده کند و یک هفته پیش از بازگشت 
به سر کار، شیرخوار خود را با فردی که قرار است مراقبت 
او را به عهده گیرد، آشنا کند تا یکباره با فرد غریبه رو به 
رو نشود. روش تغذیه شیرخوار باید به فرد مراقبت کننده 

آموزش داده شود.
 توصیه های لازم برای حفظ و تداوم شیردهی

 1. تغذیه انحصاری با شیر مادر باید برحسب میل و 
تقاضای شیرخوار در تمام مدت مرخصی زایمانی ادامه یابد 
و با این تصور که زمان رفتن به سر کار نزدیک است، نباید 

شیرخوار را با بطری و شیر مصنوعی آشنا کرد. 
2. مدتی پیش از شروع به کار مجدد، پس از هر بار 
شیردادن بهتر است بقیه ی شیر را دوشیده و با رعایت 

اصولی که ذکر می شود در یخچال یا فریزر نگهداری کرد.
3. هر زمان که مادر در منزل حضور دارد، کودک را به 
مقدار و دفعات بیشتری با شیر خود تغذیه کند)شب ها، 

روزهای تعطیل(
4. هنگامی که از شیرخوار دور است، اجازه ندهد او را با 
بطری تغذیه کنند. صبح قبل از خروج از خانه، کودک را با 
شیر خود تغذیه کند و بقیه ی شیر را بدوشد و در یخچال 
بگذارد تا برای وعده ی بعد با قاشق و یا فنجان به او بدهند.

5. تغذیه تکمیلی شیرخوار را زودتر از موعد)قبل از 
6ماهگی( شروع نکند.

از هنگامی که در محل کار است، شیرخوار  6. غیر 
را ترک نکند و همیشه او را همراه خود داشته باشد و 

برحسب میل و تقاضایش با شیر مادر تغذیه کند.
7. شیر خود را هر 3 ساعت یک بار بدوشد. این کار برای 
تداوم شیردهی بسیار مهم است. می تواند شیر دوشیده 
تغذیه  برای  و  کند  نگهداری  خنک  محل  در  را  شده 
شیرخوار به منزل بیاورد. تخلیه پستان ها، تولید شیرمادر 

را افزایش می دهد.
8.  غذای مغذی مختصری)بین وعده های اصلی( در 

محل کار مصرف کند.
9.  به قدر کافی بخورد و بیاشامد.

زنان شاغل که شیر می دهند،  تجربیات دیگر  از   -
استفاده کند. 

آمادگی مادر برای دوشیدن شیر و تحریک رفلکس 
جاری شدن شیر

10. دوشیدن شیر، هنگامی که مادر آرامش بیشتری 
دارد. مثلا صبح یا پس از شیر دادن به شیرخوار که جریان 

شیر برقرار شده، مفیدتر است. 
مادر  دوشیدن شیر،  از  پیش  توصیه می شود    .11
دستهایش را با آب و صابون بشوید و ظروف مورد نیاز 

برای جمع آوری شیر را 20 دقیقه بجوشاند.
از  یکی  کنار  یا  و خلوت  آرام  در محیطی  مادر   .12
نزدیکان خود)مادر و خواهر( بنشیند یا این که عکس 
کودک را ببیند و یا لباس کودک را ببوید که به جاری 

شدن شیر کمک می کند.
13. نوشیدن مایعات گرم، دوش گرفتن یا کمپرس گرم 

پستان ها مفید است.
14. مالش دادن پشت مادر، ماساژ دادن پستان ها از 
بالا به پایین موجب تسریع برقراری جریان شیر می شود. 

روش دوشیدن شیر
به کمک شست و انگشتان دیگر طوری پستان را تخلیه 
کند که ذخایر شیر زیر انگشتان قرار گیرد و به نوک 

پستان صدمه وارد نشود)چهار انگشت زیر پستان و نزیک 
آرئول )هاله قهوه ای پستان( و انگشت شست بالای پستان 
و لبه آرئول. دوشیدن شیر 20 تا 30 دقیقه وقت می گیرد؛ 
البته می شود از شیردوش دستی یا برقی هم برای جمع 

کردن شیر استفاده کرد. 
 روش ذخیره و نگهداری شیر

تا 8  اتاق  توان در حرارت  را می  شیر دوشیده شده 
ساعت و در یخچال  تا 48 ساعت نگهداری کرد.

در استان قم با توجه به درجه حرارت بالای محیط 
بهتر است بیشتر از 4 ساعت در دمای اتاق نگهداری نشود 

توجه:
ظروف  از  است  بهتر  فریزر  در  شیر  نگهداری  برای 
پلاستیکی)مثل قالب یخ( استفاده کرد و تا سه چهارم 
حجم ظرف را شیر ریخته، در آن را بسته و در فریزر 
گذاشت. هنگام مصرف شیر دوشیده فریز شده، هرگز 
ظرف محتوی شیر را نباید در حرارت اتاق یا روی اجاق 
ذوب کرد. بلکه باید ظرف را زیر آب ولرم تکان داد تا کم 
کم یخ آن باز شود و یا ظرف محتوی شیر را در قابلمه ای 
که مقداری آب دارد قرار داد و قابلمه را گرم کرد. شیر 
ذوب شده باید طی نیم ساعت مصرف شود هرگز این شیر 

را نباید دوباره فریز کرد.
شیر دوشیده شده را بهتر است با قاشق، سرنگ، قطره 
چکان و یا فنجان به کودک داد و از شیشه یا بطری 
استفاده نکرد. چنان چه شیرخوار 6 ماه تمام دارد ممکن 
است زمانی که مادر نیست، غذای کمکی شامل فرنی، 

سوپ، تخم مرغ به شیرخوار داده شود. 
را  است، شیرخوار  کار  از هنگامی که در محل  غیر 
ترک نکند و همیشه او را  همراه خود داشته باشد و 
برحسب میل و تقاضایش با شیر مادر تغذیه کند شیر 
پستان دوشیده شده را می توان برای استفاده ی بعدی 
منجمد کرد. مهم است که برای این کار از بطری درب 
دار استریل استفاده کرد. شیر تازه را هرگز نباید به شیر 
از پیش ذخیره شده اضافه کرد. این ظرف  های حاوی 
شیر باید برچسبی داشته باشد که تاریخ انجماد آن ها 

مشخص شده باشد. 
این توصیه  ها را نیز رعایت کنید

هنگامی که ظرف را با شیر پستان  تان پرُ می کنید، سر 
ظرف را 2.5 سانتی  متر خالی بگذارید، تا هنگام انبساط 

شیر هنگام یخ زدن از ظرف سرریز نکند. 
هنگامی که شیر  را درون بخش فریزر درون یخچال قرار 
می  دهید، می توان آن را  به مدت دو هفته ذخیره کرد. 
ذخیره  کامل  فریزر  یک  درون  را  شیر  که  هنگامی 
می کنید، می  تواند آن را برای 3-4 ماه برای در منهای 

18 سانتی  گراد ذخیره کنید. 
شیر را در پشت فریزر ذخیره کنید و نه درون درب آن، 

زیرا ممکن است شروع به ذوب شدن کند. 

 کارشناس کودکان مرکز بهداشت قم

به مناسبت هفته شیر مادر

تغذیه با شیر مادر در زنان شاغل

نیــم تــای فنــاوری

یک وسیله نقلیه شناور امن و راحت جهت سفرهای دریایی و اکتشافات زیر 
آب طراحی شده است که اتفاقات زیر آب را ضبط می کند و نمایش می دهد.

تحقیقات  و  دریایی شخصی  نام Manatee جهت سفرهای  به  نقلیه ای  وسیله 
پژوهشگران توسط طراحی به نام ادواردو گالوانی طراحی شده است.

Manatee یک زیردریایی امن و راحت برای همه است؛ یک وسیله نقلیه شناور جمع 
و جور و شخصی که گنجایش 4 مسافر دارد و برای سفرهای دریایی و اکتشافات گیاهان 

و جانوران زیر آب طراحی شده است و تا عمق 9 متر زیر آب می تواند برود.
این زیردریایی قادر به نگهداری 12 ساعت اکسیژن در کابین است و خود به خود فشار 
داخلی را تنظیم می کند؛ شامل دو دسته فرمان است که یکی کنترل کننده و جلوبرنده 
است و دیگری جهت داده های ناوبری استفاده می شود؛ در واقع ناخدا از طریق دسته 

فرمان و صفحه نمایش، این زیردریایی را کنترل می کند.
 ،CO2 این زیردریایی دارای یک مانیتور برای کنترل سطح ارتباطات، اکسیژن و سطح
وضعیت موتور و باتری، دوربین تصویری و ضبط است؛ این وسیله نقلیه شناور دارای 
ردیاب صوتی است؛ اطلاعات هم توسط صفحه نمایش نشان داده می شود هم به صورت 

صوتی به ناخدا اعلام می شود.
که  است  دوربینی  دارای  و  است  راحت  و  معلق  صندلی های  دارای   Manatee

صحنه های زیر آب را ضبط می کند و قادر به نمایش اطلاعات ضبط شده است.

خودروی 2 نفره
خودرویی طراحی شده  است 
که گنجایش دو مسافر دارد و از 
وسایل نقلیه هوایی الهام گرفته 

شده است.
، دانشجویان دانشگاه پلی تکنیک 
 Amilcar Celis،Massimo
 Liron Bobrov و   Battisti
در میلان – ایتالیا خودرویی با نام 

آئودی R02 طراحی کرده اند.
این خودرو که به شکل اسپورت 
طراحی شده است، دارای برخی توانایی هاست که طراحان هنوز اعلام نکرده اند؛ R02 دارای 

دو صندلی پشت سرهم است و در واقع فقط جای دو سرنشین دارد.
طراحان با الهام از وسایل حمل و نقل هوایی این خودرو را طراحی کرده اند و مخاطبان خاص 

دارد؛ این کار نتیجه 15 ماه سعی و تلاش و مطالعه و طراحی است.

اسپری هوشمند
 گوشی تلفنتان را ضد ضربه می کند 

یک اسپری فوق العاده گوشی های تلفن همراه را ضد ضربه می کند.
کارشناسان به تازگی یک اسپری منحصر به فرد ساخته اند که می تواند هر دستگاه 

هوشمندی را ضد آب نماید.
گفتنی است، قیمت این اسپری در حدود 17 پوند است و حالت غیر قابل نفوذ دارد.

بررسی ها نشان می دهند، این اسپری پوششی به بدنه ی دستگاههایی مانند تلفن همراه 
هوشمند و تبلت می دهد که کاملا در مقابل انواع رطوبت ها ایزوله می شوند.

پوشش دهی این اسپری هزار برابر بیشتر از یک فولیکول مو است.
کارشناسان گوشی تلفن همراه آغشته به این کرم را برای آزمایش زیر آب آزمایش کرده اند. 

این گوشی همینطور می تواند از خراشیدگی تلفن همراه جلوگیری نماید.
این اسپری می تواند مانع از آغشته شدن گوشی به موادی مانند آب، قهوه، سس و سایر 

مایعات شود.

پیشرفته ترین نرم افزار تشخیص چهره
پژوهشگران الگوریتمی طراحی کرده اند که بهتر از انسان تشخیص می دهد 
آیا چهره های دو عکس از زوایای مختلف و با آرایشها و نورپردازی های متفاوت، 

متعلق به یک یا دو نفر است.
 گروهی از دانشمندان علوم کامپیوتر در دانشگاه هنگ کنگ چین نرم افزاری دقیق برای 
تشخیص چهره طراحی کرده اند. این نرم افزار رکورد قبلی خود آنها مربوط به آوریل 2014 

را شکسته است.  
این پژوهشگران الگوریتمی طراحی کرده اند که بهتر از انسان تشخیص می دهد آیا 
چهره های دو عکس از زوایای مختلف و با آرایشها و نورپردازی های متفاوت، متعلق به یک 
یا دو نفر است.  تانگ محقق ارشد پروژه گفت: حدود دو ماه پیش به نتیجه ای رسیدیم 
که بهتر از عملکرد انسان در تشخیص چهره بود. البته این پیروزی بیشتر نمادین است. 

پژوهشگران بیش از سی سال است که روی این موضوع کار می کنند و این خیلی برای ما 
هیجان انگیز است. 

 کار پژوهشی پروفسور تانگ به صورت سرگرمی و زمانی شروع شد که وی مشغول مرتب 
کردن و دسته بندی عکسهای بچگی پسرش بود. اکنون با پیوستن شرکتهای بزرگی مثل 
گوگل، فیس بوک، آی بی ام، و مایکروسافت به جمع بازیگران، کیفیت این کار پژوهشی 

بالاتر رفته است. 
 کارشناسان این طرح می گویند: در تلاش هستیم مدلی محاسباتی بسازیم که با آن بتوان 
رفتار جمعیت را بررسی و تحلیل کرد و امکان وقوع فاجعه در ازدحام جمعیت را پیش بینی 
کرد. اما در روشهای رایجِ نظارتِ ویدئویی، می توان شمار کمی از اشیاء را در محیط های ساده 
کنترل کرد.  آنچه ما اکنون مشغولش هستیم، با اشیاء زیادی در محیط های پیچیده سر و 
کار دارد.  سازندگان نرم افزار می گویند که این نرم افزار می تواند در شناسایی افراد در بین 

حدوداً هزار نفر به پلیس و سازمان های امنیتی کمک کند.

نخستین ربات آشپز در جهان
مشاهده  با  که  را  جهان  در  آشپز  ربات  نخستین  کرنل،  دانشگاه  محققان 

فعالیت های انسان، عیناً همان کارها را انجام می دهد، طراحی کرده اند.
در میان ربات های موجود امروز، تعداد بسیار کمی از آنها توانایی یادگیری دارند اما 
امروز قابلیت و توانایی ربات ها به سمت هدف های جدید می رود که باعث می شود ربات ها 

چشمگیرتر باشند و رشد کنند.
محققان دانشگاه کرنل در نیویورک - آمریکا یک ربات طراحی کرده اند که قادر به یادگیری 
 Tell Me Dave کارهای جدید است و به حرف های انسان گوش می دهد؛ این پروژه به نام

نامگذاری شده است.
به جای برنامه نویسی برخی روش ها، دستورالعمل ها به صورت شفاهی به این ربات داده 
می شود؛ ساخت این ربات موجب تسهیل در کار توسعه دهندگان نرم افزارهای رباتیک نیز 
می شود. Tell Me Dave قادر به تجزیه و تحلیل حرکات و به شناسایی اشیاء و شرایط 
است؛ دارای یک دوربین سه بعدی است تا بتواند با مشاهده کردن فعالیت ها و انجام آنها 

ارتباط برقرار کرده و آموزش 
ببیند و در واقع به نخستین 
تبدیل  در جهان  آشپز  ربات 

شده است.
این ربات قادر به شناسایی 
به  قادر  است؛  افراد  و  اشیاء 
استفاده از اجاق گاز و ظروف 
آشپزی است و با مشاهده یک 
آشپز در حال آشپزی قادر به 
انسان  از  آشپزی  یادگیری 
به  قادر  اینکه  ضمن  است، 

ذخیره سازی بحث های قبلی به منظور استفاده در آینده است.
»آشوتوش ساکسنا« استادیار علوم کامپیوتر در دانشگاه کرنل موفق شد به این ربات برای 
درک دستورالعمل ها، زبان گفتاری و سخن گفتن و یاد گرفتن به طور طبیعی را آموزش دهد.

تکنیک های تقویت حافظه
 از زبان مرد حافظه ایران

اگر حافظه تان ضعیف است، اگر قرار ملاقات هایتان را فراموش می کنید، اگر 
هر چه درس می خوانید در حافظه تان نمی ماند، این مطالب را بخوانید.

 دکتر »محمد سیدا« مرد حافظه ایران در مقاله  خود به نکاتی اشاره کرده است که 
می تواند حافظه را تقویت بخشد و ما را در انجام کارها یاری کند. وی در مقاله خود به 

تکنیک هایی اشاره کرده است که به شما کمک می کند حافظه تان تقویت شود.
اعتماد به حافظه

یکی از موارد خیلی مهم برای تقویت حافظه، اعتماد به حافظه است. روانشناسان حافظه 
را به یک شبکه یا توری تشبیه کرده اند؛ به هر میزان نسبت به توانایی حافظه تردید کنید، 

سوراخ های این شبکه بازتر می شود و نمی توانند مطالب را خوب نگه دارند.
ولی اگر به حافظه تان اطمینان داشته باشید، سوراخ های شبکه بسته می شوند و مطالب 
را بهتر نگه می دارند پس به توانایی مغز و قوی بودن حافظه تان اطمینان کنید تا حافظه 
نیز به شما کمک کند؛ هیچ وقت به قدرت حافظه خود شک نکنید، اشخاصی که جملاتی 
از قبیل »حافظه ام ضعیف شده، سنم بالا رفته و دچار فراموشی شده ام، مطالب را خوب 
نمی توانم به خاطر بسپارم، زود فراموش می کنم« را مرتب تکرار می کنند به شدت به قدرت 
حافظه خود لطمه وارد می سازند. چرا که با گفتن این جملات به خودشان تلقین می کنند 
که حافظه شان ضعیف شده است. اکنون یکی از برنامه های هفته آینده یا فردا را بدون 

یادداشت کردن به خاطر بسپارید و تنها بر اساس اعتماد به حافظه خودتان عمل کنید.
به کار انداختن حافظه

کسانی که از ذهن و حافظه خود به طور منظم و مستمر استفاده می کنند، کمتر از 
دیگران در معرض فرسایش و ضعف حافظه قرار می گیرند همان گونه که اگر اعضای 
بدن انسان، جنب و جوش و فعالیت نداشته باشند دچار سستی و تنبلی می شوند، حافظه 
هم اگر مورد استفاده قرار نگیرد ضعیف می شود. استادانی که پژوهش و مطالعه را کنار 
نگذاشته اند نسبت به استادانی که دست از تحقیق برداشته اند از حافظه بهتری برخوردارند. 
دلیل عمده این اتفاقات این است که در اشخاص مسن با وجود اینکه برخی رشته های 
عصبی به سبب افزایش سن از دست می روند اما بر اثر کار مداوم و مستمر و استفاده از 
مغز، ممکن است تا میزان 25 درصد از رشته های عصبی یک فرد 50 ساله بیشتر باشد. 
بنابراین راکد گذاشتن و به کار نگرفتن حافظه، آن را از حالت پویایی بازداشته و حالت 
رکود و خمودگی ایجاد می شود و فرد احساس می کند که حافظه اش ضعیف شده است.

بررسی و مرور کارهای روزانه
هر شب موقع خواب، یا هر موقعی از روز که فرصتی پیدا می کنید کارهای روزانه را 
به طور منظم و تا حد ممکن به صورت جزیی به خود یادآوری کنید و یا بر روی کاغذ 
بنویسید؛ این تمرین مغزتان را وادار به فعالیت می کند و در نهایت باعث تقویت حافظه 

می شود.
علاوه بر این، یک بار هم کارهای مثبت و مؤثری که انجام داده اید و یا اوقاتی را که بیهوده 
تلف کرده اید، یادآوری کنید و اگر برنامه نامنظمی داشته اید، در روزهای آینده آن را تکرار 
نکنید. در واقع مرور کارهای روزانه علاوه بر تقویت حافظه، روند پیشرفت زندگی شما را 

ترسیم می کند و نقاط ضعف و قوت شما را گوشزد می نماید.
تمرکز

تمرکز یعنی دقت روی یک موضوع مشخص، بی  آنکه افکار دیگری ذهن را به خود 
مشغول کند؛ تمرکز یعنی یک بعدی فکر کردن و افکار بیهوده و اضافی را کنار گذاشتن، 
یعنی تمام حواسمان به کاری که انجام می دهیم باشد. همزمان با کنترل ذهن، حافظه 
خود را نیز تقویت خواهید کرد. تمرکز در هنگام یادگیری و به خاطر سپاری، مدت زمان و 

دفعات لازم برای تکرارِ موضوعِ موردِ یادگیری را کاهش می دهد.
فاصله بین یادگیری

یکی از علت های مهم خستگی مغز، طولانی بودن مطالعه است. بین یادگیری فاصله 
بیندازید. پس از یادگیری یک مطلب چند دقیقه صبر کنید تا مطلب در مغز جا بیفتد، 
بعد مطالعه را ادامه دهید. در کل روش »هر نیم ساعت مطالعه، پنج دقیقه استراحت« را 

فراموش نکنید.
فهمیدن

معده برای هضم و جذب است. یک لقمه برای معده زحمت زیادی ندارد اما اگر چند 
لقمه را یک دفعه با هم در دهان بگذاریم نمی توانیم خوب بجویم، خوب ببلعیم و خوب 
هضم کنیم. کار مغز نیز شبیه کار معده است مطالب را خوب بخوانید و تجزیه و تحلیل 

کنید آنگاه به خاطر بسپارید؛ از حفظ کردن بدون درک معنی خودداری کنید.
سیستم لایه لایه برای یادگیری اشعار

شعرهایی را که دوست دارید بخوانید و با استفاده از سیستم لایه لایه به خاطر بسپارید. 
با این روش حافظه خود را تقویت کنید هر بیت را که یاد گرفتید برگردید و از اولین بیت 
تا جایی که یاد گرفته اید مجدد از حفظ بخوانید و به آن بیت بعد را اضافه کنید و همین 

طور وقتی بیت جدید را یاد گرفتید به بیت اول برگشته و تا آخر همین طور ادامه دهید.
تنفس عمیق

یکی از روش های مهم برای تقویت حافظه تنفس عمیق است؛ با کمک تنفس عمیق 
می توانید به اندازه کافی اکسیژن به سلول های مغز برسانید. مناسب ترین شیوه برای تنفس 
روش 2-4-1 است. یعنی یک شماره دم، چهار شماره حبس تنفس و دو شماره بازدم، 
اگر تنفس عمیق در کنار طبیعت یا هوای آزاد صورت بگیرد بسیار بهتر از تنفس در هوای 
بسته است. این نکته را در نظر داشته باشید که یکی از علل کم کاری و ضعف حافظه 
نرسیدن اکسیژن خون به مغز است بنابراین در هنگام مطالعه فضای اتاق باید اکسیژن 

لازم را داشته باشد.

خطر صابون های آنتی باکتریال برای سلامتی
با مارک های  امروزه صابون های ضد باکتری و ژل های ضد عفونی کننده 
مختلفی در تمامی فروشگاه ها دیده می شوند، اما آیا می دانید استفاده مداوم از 

صابون های ضد باکتریال می تواند برای سلامتی مضر باشد.
صابون های آنتی باکتریال )ضد باکتری( یا ژل های ضد عفونی کننده جزو لوازم بهداشتی 
هستند که در سال های اخیر به کرات استفاده می شوند و صابون ها و شوینده های معمولی 
در حال فراموشی هستند. این در حالی است که استفاده از صابون های آنتی باکتریال 
می تواند برای سلامتی خطرناک باشد. مشکل از آنجایی شروع می شود که این مواد جدید 
حاوی "تریکلوزان" هستند. تریکلوزان، ماده اصلی است که در ترکیبات صابون های آنتی 
باکتریال، ژل های ضد عفونی کننده یا تمامی شوینده هایی که خاصیت ضد باکتری دارند، 
نهفته است. حتی زمانی که مقدار ناچیزی نیز از این ماده در شوینده ها استفاده شود با 
ظهور باکتری هایی مانند استافیلوکوک اورئوس همراه خواهد بود. نمونه  مهم خطر بروز 
مقاومت به آنتی بیوتیک، انتشار استافیلوکوک اورئوس مقاوم به متی سیلین است.  درمان 
این گونه عفونت ها دشوار است و به معنای طولانی شدن بیماری، افزایش دفعات ملاقات 
با پزشک یا اقامت طولانی تر در بیمارستان و نیاز به استفاده از داروهای گران تر و سمی تر 
است. حتی بعضی از این عفونت های مقاوم سبب مرگ می شوند. به مرور زمان و با استفاده 
دائمی از صابون های ضد باکتری، تریکلوزان در برابر باکتری ها مقاوم می شود. این ماده به 
راحتی می تواند وارد بدن شده و از راه ادرار یا خون به تکثیر خود ادامه دهد. جالب است 
بدانید که این ماده با استفاده از وسایل مشترکی از جمله حوله، ملحفه یا غیره در انتقال 

عفونت از شخصی به شخص دیگر نیز موثر است.
تریکلوزان و  ایجاد حساسیت

بسیاری از مصرف کنندگان این صابون ها بدون اینکه اطلاعی داشته باشند به این مواد 
حساسیت و آلرژی دارند و همواره به دنبال علت آلرژی خود هستند بدون اینکه لحظه ای 

به صابون های ضد باکتریال فکر کنند.
محققان معتقدند صابون های ضد باکتریال هیچگونه برتری یا تاثیر مضاعفی به نسبت 
صابون یا شوینده های معمولی ندارند در حالی که ذهن مصرف کنندگان با شنیدن اسم 
صابون های ضد باکتریال به این سمت می رود که این صابون ها می توانند به مراتب تاثیرات 

بهتری به نسبت سایر صابون ها داشته باشند.
استفاده از شامپو بدن هایی با خاصیت ضد باکتریال

دکتر "استفان گایت"، یکی از پزشکان هلندی در این رابطه می گوید:" در حال حاضر، 
شامپو بدن های بسیاری با خاصیت ضد باکتریال روانه بازار می شوند. اما استفاده از این 
شامپو بدن ها نه تنها می تواند برای سلامتی مضر باشد بلکه بسیاری از سلول های سطح 
پوست را نیز دستخوش تغییرات متعدد می کند. استفاده از صابون های معمولی در 
استحمام کافی است زیرا با استفاده از صابون های معمولی می توان سلول های مرده را 

از روی پوست جدا کرد."

دستاورد جدید محققان کشور؛

ساخت کانال های ترمیم اعصاب با نانوذرات
نانو،  فناوری  از  استفاده  با  ا..)عج(  بقیه  پزشکی  علوم  دانشگاه  محققان 
کانال های هدایت عصبی طراحی کرده اند که جهت ترمیم اعصاب آسیب دیده 

مناسب است.
 جراحت های ناشی از عوارض جنگ، حوادث رانندگی، مصدومیت های ورزشی یا بلایای 
طبیعی منجر به آسیب اعصاب محیطی می شود که این موارد علاوه بر هزینه های سنگین 
درمان، پیامدهای ناگواری چون قطع عضو، معلولیت های مادام العمر، ازدست دادن شغل و 
موقعیت اجتماعی را به همراه دارد. کانال های راهنمای عصب، شکاف بین دو انتهای عصب 
بریده شده را پل زده و علاوه بر کمک به بازسازی عصب، کشش درناحیه ترمیم عصب را 
کاهش می دهد. در پژوهش حاضر با استفاده از مخلوط نانو شیشه زیستی و ژلاتین کانال 
هدایت عصبی ساخته شده که جهت ترمیم سیستم اعصاب محیطی استفاده شده است.

به گفته معصومه فروتن کودهی، کارشناس ارشد شیمی، با استفاده از این کانال هدایت 
عصبی، روند ترمیم عصب آسیب دیده سریع تر می شود، با توجه به افزایش تعداد ضایعات 
اعصاب محیطی و در صورت بهره گیری از نتایج این طرح، مشکلاتی از قبیل هزینه های 

بالای پزشکی و محدودیت های موجود در ترمیم جراحات برطرف خواهد شد.

اولین تلویزیون هوشمند دنیا که همزمان  4 تلویزیون می شود
یک تلویزیون ساخت شرکت سامسونگ رکوردی عجیب در پخش همزمان چند شبکه تلویزیونی 

را به جای گذاشته است.
کارشناسان به تازگی بزرگترین تلویزیون جهان را در شرکت سامسونگ طراحی کرده اند.

گفتنی است، این تلویزیون قیمتی معادل 120 هزار دلار دارد که گرانقیمت ترین تلویزیون جهان است. بررسی 
ها نشان می دهند، از جمله قابلیت های این تلویزیون قابلیت نمایش با کیفیت HD و دارا بودن یک صفحه نمایش 
1080 × 1920 میلی متری معادل قطر 105 اینچ است. از جمله قابلیت های استثنایی این تلویزیون دارا بودن 
یک میکروفون همینطور یک پد لمسی برای کنترل و هدایت دستگاه است.این تلویزیون همینطور قابلیت تقسیم 
به 4 صفحه نمایش و پخش 4 کانال تلویزیونی همزمان را دارد.قرار است در گام نخست این تلویزیون هوشمند در 
کشور آمریکا با قیمت 120 هزار دلار فروش خود را آغاز نماید.این تلویزیون از یک فناوری مدرن استفاده می کند 

که قابلیتی استثنایی برای پخش تصاویر حتی برتر از پخش 3 بعدی را فراهم می کند.

ربات های انسان نما 
جایگزینی برای نیروی انسانی 

قد این روبات انسان نما 130 سانتی متر و وزنش پنجاه کیلو گرم است.
به گزارش خبرنگار علمی باشگاه خبرنگاران ، روبات آسیمو برای اولین بار در سال 
1996 میلادی ارائه و نسخه جدید آن اخیرا توسط شرکت ژاپنی "هوندا روباتیکس" 
سازنده آن معرفی شد. حسگرهای لمسی در انگشتها و کف دست روبات قرار داده شده 

و فن آوری شناسایی اشیا، ترکیبی از حس های لمسی و بینایی است.
ویکی هود مسئول ارتباطات شرکت هوندا روبوتیکس می گوید: آسیمو از 57 درجه 
آزادی حرکت برخوردار است. هر درجه آزادی عمل، مقایسه مستقیم با قابلیت های 
انسان است. آسیمو 57 موتور دارد که هر کدام مستقل کار می کنند تا حرکت های 
پیچیده انجام دهد. بعنوان مثال دست آسیمو دو تا سیزده درجه آزادی دارد که به او 
امکان می دهد تا انگشتهایش را بطور مستقل به حرکت درآورد و کارهای پیچیده 

انجام دهد.
 در ایالات متحده آمریکا نوع دیگری از روبات در یک مزرعه مورد استفاده قرار گرفته 
است. یک دستگاه خودکار، کار نظافت و دادن غذا به احشام را انجام می دهد. وظیفه 
شیردوشی نیز بعهده این روبات است. استفاده از دستگاه های خودکار در مزرعه جدید 

نیست ولی فن آوری ها دراین زمینه بسیار پیشرفت کرده است.

زیردریایی خانوادگی

در فصل تابستان با توجه به رطوبت هوا و افزایش سفرها و استفاده از استخرها 
با شیوع بیماری وبا مواجه می شویم که درصورت عدم درمان این بیماری ممکن 

است منجر به مرگ فرد بیمار شود.
دکتر علی مجید پور متخصص بیماریهای عفونی گفت: در فصل تابستان با توجه به رطوبت 
هوا و افزایش سفرها و استفاده از استخرهای عمومی با شیوع بیماری وبا مواجه می شویم که 

درصورت عدم درمان این بیماری ممکن است منجر به مرگ فرد بیمار شود. 
مجید پور اظهار کرد: بیماری وبا توسط باکتری ویبریو کلرا و سمی که در روده ترشح می 
کند ایجاد می شود و از علائم این بیماری، اسهال آبکی است که ابتدا خفیف بوده و به تدریج 
شدید می شود، معروف است ممکن است با استفراغ بدون تهوع همراه باشد. دکتر مجید 
پور در ادامه افزود:  از دیگر علائم این بیماری تشنگی، کم شدن ادرار، گرفتگی و درد عضلات 

پشت ساق پا، نبض ضعیف است و در صورت شدت و عدم درمان منجر به کاهش شدید آب 
و املاح بدن، نارسایی کلیه، سقط جنین در مادران باردار و کاهش پتاسیم شود.

 وی با بیان اینکه کمون بیماری از چند ساعت تا 5 روز است خاطر نشان کرد: وبا از طریق 
آب، سبزی و میوه های آلوده به فضولات انسانی و استفاده از آنها به انسان منتقل می شود، 
همچنین از غذایی که در بیرون از یخچال مانده است و یا دستمال آلوده به انسان منتقل 

می شود. 
دکتر مجید پور خاطر نشان کرد: برای درمان بیماری باید سریع آب از دست رفته ی بدن 
جبران شود، محلولهای الکترولیت) حاوی سدیم، پتاسیم ، کلسیم( استفاده شود و در صورت 

عدم دسترسی به محلولهای الکترولیت بیمار آب لیمو و آب غوره بخورد.
وی در پایان توصیه کرد: برای پیشگیری از بیماری وبا بیمار ضمن استفاده از آبهای تصفیه 
شده یا جوشیده، شستشوی مرتب دستها بعد و قبل از غذا را فراموش نکنند و آبلیمو و 

ساندویچ مکانهایی که از سلامت مواد خوراکی آن اطمینان ندارد استفاده نکند.

به سادگی از "وبا" پیشگیری کنید

مریم خادم 
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تعطیلات متمرکز در ایران یک بار دیگر سونامي بزرگي 
خلق کرد. تمرکز زماني تعطیلات تابستاني در روزهاي اخیر و 
تمرکز مکاني تعطیلات در استان هاي شمالي و برخي مناطق 
توریستي کشور رکورد جدیدي در ترددهاي بین شهري خلق 
کرد که مسافران مسیر 3 ساعته شهرهاي شمالي را گاه تا 
17 ساعت طي کردند. آسیب شناسي این پدیده از زوایاي 
مختلفي قابل بررسي است. به لحاظ اقتصادي این مساله هم 
از زاویه عرضه وهم از زاویه تقاضا قابل تحلیل است. در سمت 
تقاضا افزایش درآمد سرانه، افزایش تعداد خودروها، بهبود 
نسبي وضعیت جاده ها و حمل ونقل شهري و ارتقای توسعه 
در مناطق مختلف کشور از مهم ترین دلایل استقبال بیشتر 

مردم از سفرهاي داخلي است.
ضمن آنکه 3 برابر شدن نرخ ارز در سال هاي اخیر و افزایش 
نسبي هزینه هاي سفر هاي خارجي در برابر سفرهاي داخلي 
به گرایش بیشتر مردم به ایرانگردي در برابر جهانگردي منجر 
شده که خود مي تواند تبعات مثبتي در رونق اقتصاد کشور و 
همچنین توزیع بهتر منابع از شهرهاي بزرگ و برخوردار به 

سمت شهرهاي کوچک و محروم داشته باشد. 
به دلایل مختلف هنوز سرمایه گذاري  در بخش عرضه 
مناسبي در بخش گردشگري رخ نداده است. یکي از مهم ترین 
دلایل آن را باید اقتصاد تک محصولي وابسته به نفت دانست 

براي  پتانسیل  داراي  و  بخش هاي سودآور  از  بسیاري  که 
کسب منابع ارزي را مورد غفلت قرار داده است. وضعیت 
سرمایه گذاري در صنعت توریسم کشور آنچنان است که 
اکنون در بسیاري از مناطق پرتردد کشور حتي دسترسي به 
سرویس هاي بهداشتي امکان پذیر نبوده یا این سرویس ها با 
استانداردهاي جهاني تفاوت هاي آشکاري دارند. این معضل 
نه تنها در مراکز عمومي، سیاحتي و گردشگري، بلکه گاه در 
هتل هاي پنج ستاره کشور هم خود را نشان مي دهد؛ به گونه اي 
که بسیاري از راهنمایان تورهاي مسافرتي از قبل به مسافران 

در مورد آن هشدار مي دهند. 
بالاخص در سونامي اخیر  از مشکلات مهمي که  یکي 
گردشگري در تعطیلات عید سعید فطر خود را نمایان ساخت، 
تمرکز زماني محدود در سفرهاي داخلي است که این عامل 
همراه با عدم استفاده مناسب از تمام مناطق توریستي کشور 
مشکلات بزرگی خلق کرد. مدیریت تعطیلات و اوقات فراغت 
به منظور حل این مشکل از اهمیت بسزایي برخوردار است. 
قسمت عمده مسافرت هاي مردم در تعطیلات صورت مي گیرد 
و طراحي جدید تعطیلات ادارات، مدارس و استفاده کامل از 
مرخصي ها مي تواند به الگوهاي جدیدي در سفرهاي داخلي 

منجر شود.
در ایران مجموع تعطیلات مذهبي، ملي و انقلابي 25 روز 

است )به غیر از موارد استثنایی مربوط به گردش سال قمري 
و 354 روزه بودن سال( که با در نظر گرفتن 52 روز جمعه، 
مجموع تعطیلات رسمي در کشورمان 77 روز است. اگر 
روزهاي پنج شنبه را به صورت نیمه تعطیل در نظر بگیریم، 
تعداد کل روزهاي تعطیلات به 103 روز مي رسد. نظر به 
اینکه تعطیلات آخر هفته در بسیارهاي از کشورهاي جهان 
به صورت دو روز تعطیلات رسمي محسوب مي شود، ولي 
ایران به لحاظ رسمي فقط یک روز در هفته تعطیلات رسمي 
دارد، با این ملاحظه تعداد روزهاي تعطیلات رسمي در ایران 
از بسیاري از کشورهاي جهان کمتر است. بررسي مقایسه اي 
تعطیلات در کشورهاي مختلف جهان نشان مي دهد، یمن با 
67روز و ایران با 77 روز تعطیلات رسمي و آخر هفته داراي 
کمترین تعطیلات کلي و آذربایجان و عراق با 129 و 128 روز 
تعطیلات رسمي و آخر هفته داراي بیشترین تعطیلات کلي 
هستند. کم بودن نسبي تعطیلات در ایران و تمرکز آن در 
ایام خاص سال به تقاضاي شدید مسافرت در آن ایام منجر 
شده که امکانات محدود گردشگري و تمرکز گردشگران در 
مناطق خاصي از کشور به سونامي بزرگي منجر مي شود که 
همه مسافران این ایام، صحنه هاي تلخ آن را شاید براي سال ها 

در خاطر داشته باشند. 
مختلف  حوزه هاي  در  تعطیلات  در  تمرکز  عدم  ایجاد 
جغرافیایي در کشور مي تواند یکي از راهکارهاي پیشنهادي 
باشد. براي مثال مي توان با تعریف تعطیلات زمستاني در 
مناطق سردسیر و تعطیلات تابستاني در مناطق گرمسیر 
فرصت هاي جدیدي در صنعت گردشگري در کشور ایجاد 
کرد. در تعطیلات زمستاني مناطق سردسیر، ساکنان این 
مناطق مي توانند به نواحي جنوبي کشور مسافرت کنند و 
در عوض در تعطیلات تابستاني مناطق گرمسیر، ساکنان 
این مناطق مي توانند به نواحي خنک تر کشور واقع در غرب 
و شمال غرب بروند. ضمن آنکه این سفرها عمدتا در زمان غیر 
پیک سفرهاي داخلي انجام می گیرد و درمجموع به افزایش 
بهره وري منابع و امکانات موجود گردشگري کشور خواهد 

انجامید.
اکنون گردشگري در جهان یکي از بالاترین نرخ هاي رشد 
در بین صنایع پیشرو را دارد و سرمایه گذاري و برنامه ریزي 
مناسب در این زمینه هم به لحاظ تامین بیشتر منابع ارزي 
وهم به لحاظ توزیع بهتر درآمد در مناطق مختلف کشور از 
اهمیت زایدالوصفي برخوردار است. تقاضاي بالفعل گردشگران 
داخلي و تقاضاي بالقوه گردشگران خارجي مي تواند موتور 
محرک مناسبي براي رشد این صنعت در سال هاي آتي باشد.

رییس بسیج زنان کشور گفت: نتایج یک تحقیق 
در  بسزایی  نقش  مردان  نگاه  نوع  می دهد،  نشان 

بدحجابی همسران خود دارند.
برنامه های  » مینو اصلانی« در نشست خبری تشریح 
همایش ملی »سلام فاطمه« افزود: نتایج یک تحقیق که به 
مدت یکسال و 3 ماه با موضوع عفاف و حجاب توسط سازمان 
بسیج زنان کشور صورت گرفت ، نشان می دهد که یکی از 
عوامل بدحجابی زنان نوع نگاه همسران آنها به این مقوله است. 
وی اظهار داشت: از ویژگی هایی منحصر به فرد این تحقیق 
که نتایج آن بزودی در سایت »طنین یاس « قرار می گیرد، 
تعداد متغیرهای آن )بیش از 70 ( است که آن را در نوع خود 
بی نظیر کرده است. اصلانی با بیان اینکه جامعه آماری این 
تحقیق نزدیک به سه هزار نفر است، ادامه داد: این جامعه 
متشکل از زنان، مردان و اقشار مختلف مردم است که حدود 

20 درصد روستایی و 80 درصد آن نیز شهرنشین هستند.
به گفته رییس بسیج زنان کشور، در این تحقیق که در 
مراکز استان های کشور و سه شهربزرگ و مهم آنها صورت 
گرفت، نوع نگاه مردان به مساله حجاب از عوامل بدحجابی 
همسران عنوان شده است و این در حالی است که عوامل 
دیگری نظیر ماهواره در ترویج حیازدایی و اباحه گری تاثیر 
منفی داشته اند. وی با بیان اینکه قرآن در بحث عفاف و 
حجاب ابتدا مردان را مورد خطاب قرار داده است، اضافه کرد: 
حجاب و عفاف موضوعی عمومی است که شامل مردان و 
زنان با هم است و نتیجه این تحقیق نیز منطق قرآن را به 
اثبات رسانده است . اصلانی با بیان اینکه بسیج زنان کشور 
کارگروه هایی را از پنج سال گذشته برای ترویج فرهنگ عفاف 
و حجاب تشکیل داده، گفت: نتایج این کار پژوهشی که بسیار 
قوی کار خود را از ابتدا آغاز کرد، نشان می دهد، یکی از علل 
بدحجابی، تعداد اندک مبلغان و مربیانی است که در انتقال 

فرهنگ عفاف و حجاب به صورت استدلالی و اقناعی به جامعه 
موفق عمل نکردند. رییس سازمان بسیج زنان کشور ادامه 
داد: این سازمان به همین منظور افرادی را که در ابتدا 300 
نفر بودند، تحت آموزش قرار داد تا در راستای ترویج فرهنگ 
عفاف و حجاب گام بردارند، هر چند تعداد آنها اکنون به 52 

هزار نفر رسیده است.
** 13 مرداد روز بسیج جامعه زنان کشور

اصلانی با اشاره به روز بسیج جامعه زنان کشور که مصادف 
با 13 مرداد روز شهادت »مریم فرهانیان« است، گفت: این 
نوجوان شهیده با حضور چهار ساله خود در دوران دفاع 
مقدس، بگونه ای حماسه آفرینی کرد که اکنون جزو معدود 
زنان شجاع ایران اسلامی است که نام زن ایرانی را برای همیشه 
زنده کرد. وی با اشاره به وجود هفت هزار زن شهید در کشور 
ادامه داد: به مناسبت روز بسیج زنان کشور، امسال نیز دیدار با 

خانواده این شهدا در دستور کار است.
اینکه زنان و کودکان غزه توسط رژیم  بیان  با  اصلانی 
صهیونیستی به خاک و خون کشیده شده اند، تصریح کرد: 
باید با همه امکانات و بعنوان یک وظیفه انسانی، حمایت خود 
از مردم غزه را اعلام کنیم، از این رو در ویژه برنامه های امسال 

یاد و خاطره شهدای غزه را گرامی خواهیم داشت.
** جمعیت 7 میلیونی سازمان بسیج زنان کشور

اصلانی با اشاره به جمعیت هفت میلیونی بسیج زنان کشور 
گفت: این تشکیلات گسترده، جامع و منسجم با فعالیت های 
مختلف فرهنگی، آموزشی و پژوهشی پاسخگو همه نوع 

سلیقه است و تشکیلاتی بی نظیر در دنیاست.
وی خاطر نشان کرد: بیش از چهار میلیون دختر جوان و 
نوجوان دانش آموز و بیش از 300 هزار دانشجوی دختر در 
این سازمان فعالیت دارند، هر چند حدود سه میلیون زن نیز 
در 15 هزار پایگاه مقاومت بسیج در سراسر کشور مشغول به 

فعالیت  هستند.
اصلانی درباره برنامه های بسیج زنان کشور به مناسبت 
13 مرداد ماه افزود: جلسات هم اندیشی با حضور نخبگان، 
اعضای هیات علمی و دانشگاهیان در 32 استان کشور با 
در  و  برگزار خواهد شد  هدف روشنگری وضعیت جهان 
450 شهرستان نیز نمایشگاه هایی با موضوع زن و انقلاب برپا 
می شود. به گفته وی، نمایشگاهی ویژه نیز با موضوع نقش 
و آسیب های ماهواره در خانواده نیز به این مساله خواهد 

پرداخت.
رییس بسیج زنان کشور با بیان اینکه در مدت فعالیت 
خود گروه های مختلفی از جوانان دختر را با هدف سازندگی 
و کمک به مردم به مناطق محروم اعزام کرده ایم، گفت: 
از جمله  آموزش  و  ارتقای وضعیت تحصیل  سوادآموزی، 

برنامه های این گروه است.
وی به فعالیت های دیگر این سازمان نظیر تهیه جهیزیه، 
کارگاه های آموزشی مهارت خانواده و تشویق به ازدواج آسان 
اشاره کرد و گفت: این کارگاه ها با هدف مشاوره به خانواده ها 

در سطح 15 هزار پایگاه مقاومت بسیج دایر است.
** تشکیل بیش از 2 هزار مهد قرآنی

اصلانی با بیان اینکه دو هزار و 200 مهد قرآنی در مساجد 
کشور تشکیل داده ایم، افزود: این مهدها با هدف آشنایی 
فرزندان با مسجد، معنویت و نماز راه اندازی شده و به همین 

منظور مربیانی نیز تحت آموزش قرار گرفته اند.
وی ادامه داد: 110 هزار »حلقه صالحین« با هدف تربیت 
نسل آینده و فرزندان صالح تشکیل داده ایم که هر حلقه یک 
سرگروه دارد و جلسات مرتب هفتگی و دوره های آموزشی 

برای ارتقای سطح آنها برگزار می شود.
به گفته اصلانی، شبکه ای جامع متشکل از نخبگان در 
سطح استان های کشور تشکیل شده که می توانند سازمان 

بسیج زنان کشور را در پیشبرد وظایف آن یاری کنند.
روز  فاطمه«  »سلام  همایش  ایرنا،  خبرنگار  گزارش  به 
دوشنبه 13 مرداد ماه در تالار آبگینه با حضور جمعی از 
فعالان اجتماعی و فرهنگی، نویسندگان و هنرمندانی که در 

رنج سنی 20 تا 45 سال هستند، برگزار می شود.

 امروزه خدمات اینترنت بانک در هر 
مکاني امکان نقل و انتقال وجه و دیگر 
کارها را براي کاربران فراهم مي کنداما گر 
به توصیه هاي امنیتي توجه نشود همین 
خدمات به خسارت هاي مالي براي کاربران 

تبدیل خواهد شد.
اینترنت بانک یکي از خدمات نوین بانکها در 
سهولت خدمات بانکي بوده که در هر مکاني 
امکان نقل و انتقال وجه و دیگر خدمات را 
براي شما فراهم مي آورد،ولي در صورتي که 
از این خدمات به درستي استفاده نشود و موارد 
امنیتي را مراعات ننماییم مي تواند خسارات 
مالي زیادي براي مشتریان به همراه داشته باشد.  
به همین منظور پلیس فتاي استان قم مواردي 
را که باعث افزایش ایمني و امنیت کاربران در 
هنگام استفاده از خدمات اینترنت بانک مي شود 

ارائه کرده که به شرح زیر است: 
1- براي عملیات بانکي خود، ورود به سیستم 
اینترنتي هرگز از  اینترنت بانک یا پرداخت 
مکان هاي عمومي مانند کافي نت ها و رایانه افراد 

ناشناس استفاده نکنید. 
یا  ایمیل  با  که  تقاضاهایي  به  هرگز   -2

پنجره هاي pop-up اطلاعات شخصي شما 
را مي خواهند ؛پاسخ ندهید.

3- توجه داشته باشید نشاني سایت سامانه 
اینترنت بانک یا پرداخت اینترنتي در مرورگر 

باید با https آغاز شود. 
4- حتي الامکان در محیط اینترنت، از ورود 
اطلاعات کارت بانک، خودداري شود )در محیط 
اینترنت بیشتر از طریق خرید کارت هاي هدیه 

استفاده شود(. 
5- حتي  الامکان براي عملیاتي همچون 

انتقال وجه از یک از حساب به حساب هاي 
دیگر شبکه بانکي ،تخصیص/ تغییر رمز دوم 
کارت ، مسدود کردن کارت بانک مفقودي ، 
پرداخت قبوض خدمات شهري ،تعیین مبلغ 
چک ، دریافت صورتحساب از سیستم اینترنت 

بانک استفاده کنید. 
6- از انجام پرداخت هاي اینترنتي از طریق 
سایت هاي متعلق به موسسات غیرمعتبر و 

ناشناس در اینترنت خودداري کنید. 
7-هنگام خرید یا پرداخت قبض در اینترنت، 

حتما از صفحه کلید مجازي براي وارد کردن 
رمز خود استفاده کنید. 

8- در انتخاب نام کاربري و کلمه عبور خود 
دقت کنید تا دیگران نتوانند آن را حدس بزنند. 
9- به هیچ وجه ابزار و توکن هایي را که بانک 
جهت ورود به سیستم اینترنت بانک و به منظور 
بالا بردن سطح امنیت به شما تحویل میدهد، 
در اختیار سایر افراد قرار ندهید و در نگهداري 

آن کوشا باشید.
10- پس از دریافت توکن هاي  امنیتي، در اسرع 

وقت نسبت  به تغییر رمز عبور آن  اقدام کنید.
انجام  در  پیامک  ارسال  درخواست   -11
تراکنش ها و ورود به خدمات غیرحضوري مانند 
اینترنت بانک، و غیره سبب آگاهي مشتري 
از سوء استفاده احتمالي و جلوگیري از سوء 
استفاده بیشتر است. به محض دریافت چنین 
پیامکي در صورتي که خودتان تراکنشي انجام 

نداده اید براي تعویض رمز خود اقدام کنید.
12- بدون خروج قطعي از اینترنت بانک، 

رایانه را ترک نکنید 
پلیس فضاي تولید و تبادل اطلاعات 
فرماندهي انتظامي استان قم 

ضرورت مدیریت سفر رییس سازمان آموزش فنی و حرفه ای:

فرهنگ  مهارت آموزی باید در جامعه نهادینه شود

و  کار  فرهنگ  اگر  گفت:  اجتماعی  رفاه  و  تعاون  کار،  وزیر  معاون  ایمان: 
اشتغال  مشکل  از  اعظمی  بخش  شود،  نهادینه  کشور  در  مهارت آموزی 

فارغ التحصیلان حل خواهد شد.
 کوروش پرند در نشست خبری که به مناسبت گرامیداشت هفته مهارت و کارآفرینی 
برگزار شد، اظهار کرد: در حال حاضر با معضل بزرگ فارغ التحصیلان بیکار در کشور 
مواجهیم و متاسفانه فرهنگ مدرک گرایی به شدت رو به گسترش است، در حوزه فرهنگ 
کار وظایف سنگینی بر دوش داریم که باید برای کسانی که می خواهند از نظام آموزش و 

پرورش وارد نظام آموزش عالی شوند اطلاع رسانی کنیم.
رییس سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور گفت: اگر فرهنگ کار و مهارت آموزی 

نهادینه شود به اشغال فارغ التحصیلان کمک خواهد کرد.
او با بیان این که بیش از 65 درصد آموزش های فنی حرفه ای در حوزه آموزش های 
بخش خصوصی و آزاد است، افزود: در حال حاضر 12 هزار آموزشگاه فعال در کشور 
داریم که می توانیم از ظرفیت آنها در جهت گسترش و ارائه ی آموزش های مهارتی و فنی 

حرفه ای استفاده کنیم.
پرند ادامه داد: در طول سال های گذشته چالش بیکاری به چالش بزرگ کشور تبدیل 
شده و نرخ بیکاری جوانان به دو برابر نرخ متوسط کشور رسیده است. از این رو باید در بحث 

جوانان و اشتغال برنامه ریزی ویژه ای داشته باشیم.
کارآموزان  دو موضوع  و حرفه ای کشور روی  فنی  آموزش  در سازمان  وی گفت: 
برای  ویژه ای  برنامه ریزی  تا  است  در صدد  و  است  متمرکز شده  فارغ التحصیلان  و 

فارغ التحصیلان بیکار در کنار توانمند سازی دانشجویان داشته باشد.
معاون وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی در ادامه با تاکید بر ضرورت تشکیل شبکه ملی 
نخبگان و استعداد های برتر مهارتی اظهار امیدواری کرد: راه اندازی این شبکه ملی به 

شناسایی استعداد های برتر مهارتی و نخبگان کشور منجر شود.
پرند در بخش دیگری از سخنان خود افزایش قابلیت حضور در عرصه های بین المللی، 
ارتقاء جایگاه کشور در مسابقات ملی مهارت و اعتبار بخشی به آموزش های سازمان فنی 
حرفه ای در سطح بین المللی را از جمله سیاست های مهم این سازمان در سال جاری 
برشمرد.وی افزود: در راستای توسعه اهداف بین المللی 18 میز در حوزه آفریقا، اروپا، 
آسیا و کشور های همسایه و همچنین سازمان ها و نهادهای بین المللی تشکیل داده ایم و 
یادداشت تفاهم بسیاری با کشور ها و سازمان های بین آلمللی از جمله عراق و افغانستان، 
تاجیکستان، الجزایر، بروندی وچین به امضاء رسانده ایم. رییس سازمان آموزش فنی 
و حرفه ای کشور همچنین از راه اندازی کمپ کارآفرینی برای جوانان و نوجوانان خبر 
داد و گفت: در صدد هستیم دو دوره ی کمپ کارآفرینی برای خواهران )12-16ساله( 
و برادران )16-21 ساله( را به اجرا درآوریم. پرند در پایان از برگزاری مرحله ی کتبی 
نخستین مسابقات مهارت ویژه معلولان در 17 مرداد ماه سال جاری خبر داد و گفت: 
 word در این آزمون 1088 نفر در حرفه های طراحی گرافیک رایانه ای، خیاطی، کارور
و کنده کاری روی چوب به رقابت با یکدیگر می پردازند.  هفته مهارت و کارآفرینی از 
روز شنبه 11 مرداد ماه لغایت جمعه 17 مرداد ماه با عناوین شنبه آموزش های فنی و 
حرفه ای، کارآفرینی، فرهنگ کار و مهارت آموزی، یکشنبه آموزش های فنی و حرفه ای، 
مردم، مدیریت جهادی و خصوصی سازی، دوشنبه آموزش های فنی و حرفه ای، جوانان، 
دیپلماسی مهارت، افق چشم انداز1404، سه شنبه آموزش های فنی و حرفه ای، کارآموز، 
دانشجو، اشتغال مولد، چهارشنبه آموزش های فنی و حرفه ای، نخبگان مهارتی، عزم ملی، 
اقتصاد مقاومتی، پنج شنبه آموزش های فنی و حرفه ای، زنان، تعالی سبک زندگی، توسعه 
پایدار، جمعه آموزش های فنی و حرفه ای، مربی، توانمندسازی، تولید ملی مدت یک هفته 

در حال برگزاری است.

رئیس پلیس راهور ناجا خبر داد:

ثبت 62 میلیون و 160 هزار تردد در 6 روز
ایمان: رئیس پلیس راهور ناجا از از ثبت 62 میلیون و 160 هزار تردد جاده ای 

توسط دوربین ها از روز یکشنبه هفته گذشته تا به امروز خبر داد.
 سردار اسکندر مومنی در حاشیه بازدید از پلیس راه شرق استان تهران در جمع 
خبرنگاران اظهار داشت: بازگشت سفرها از روز پنجشنبه آغاز شده و تا جمعه شب گذشته 
75 درصد مسافران بازگشتند و حدود 25 درصد دیگر شنبه را برای بازگشت خود انتخاب 

کرده اند.
وی از شهروندان بابت توزیع هدفمند بازگشت سفرهای خود تقدیر و تشکر کرد و افزود: 
هرچند بازگشت سفر نسبت به زمان رفت، ترافیک کمتری داشت اما همچنان ترافیک 

پرحجم است.
مومنی از شهروندان بابت ترافیک های بسیار سنگین در رفت عذرخواهی و از صبر و 

حوصله آنان در رانندگی تشکر کرد.
 رئیس پلیس راهور ناجا از ثبت 62 میلیون و 160 هزار تردد جاده ای توسط دوربین ها 
از روز یکشنبه هفته گذشته تا به امروز خبر داد و تصریح کرد: از این تعداد، 30 درصد 
سفرها به ترتیب مربوط به استان های مازندران، البرز و گیلان بوده و استان های قم، فارس 

و خراسان رضوی در رده های بعدی قرار دارند. 
وی با بیان اینکه گرایش سفرهای شهروندان در تعطیلات اخیر به استان های شمالی 
و شمال غرب بوده است، گفت: جاده های شمالی کشور کشش این حجم بار سفر در 
تعطیلات را ندارد؛ با توجه به اعمال محدودیت ها از سوی پلیس در این جاده ها از 
شهروندان می خواهیم الگوی سفر خود را تغییر دهند زیرا به غیر از استان های شمال، 
شمال غرب و غرب کشور همه جای ایران دارای جاذبه های گردشگری و زیبایی است و 

مردم با توزیع سفرهای خود می توانند بار سفر به شمال کشور را بکاهند. 
مومنی اذعان داشت: با همکاری و همراهی مردم، سرعت متوسط به دلیل حجم بالا در 
استان های شمالی کاهش یافت؛ در مجموع سرعت متوسط در کل کشور در این مدت 
83 کیلومتر بوده است. او از کاهش 20درصدی تصادفات در این مدت خبر داد و گفت: 
تعداد سفرها در این مدت رکورد بی سابقه ای داشت بطوری که از سفرهای نوروز 93 

هم بیشتر بود.
 وی از دولت و مجلس خواست تا تعطیلات را ساماندهی کنند تا مردم فرصت بیشتری 
برای سفر داشته باشند نه اینکه هر چند ماه یک بار به علت تعطیلات چند روزه شاهد 
حجم بالای سفرها باشیم. مومنی از دولت خواست نسبت به تعریض و تکمیل آزاد راه 
شمال اقدام نماید، همچنین با تخصیص منابع جاده فیروزکوه را تکمیل و جاده هراز را در 
کوتاه مدت تعریض کند تا بار ترافیک از جاده چالوس کاسته شود. وی با اشاره به اینکه 
جاده چالوس 80 سال قبل ساخته شده است، گفت: در آن زمان 100 خودرو از این جاده 
عبور می کرده اما امروز و در این ایام 40 تا 50 هزار خودرو در این جاده تردد کرده است؛ 
جاده چالوس جاده ترابری نیست بلکه گردشگری است. رئیس پلیس راهور ناجا تصریح 
کرد: چند میلیون نفر در استان البرز و رشته کوه البرز زندگی می کنند که متاسفانه مسیری 

منفک برای تردد و رفت و برگشت آنان وجود ندارد.

ویژگی های یک تصمیم خوب کدام است؟
یک روانشناس با اشاره به تصمیم گیری به عنوان یکی از مهارت های ده گانه 

زندگی، به تشریح ویژگی های یک زندگی خوب پرداخت.
اصغر کیهان نیا  تصمیم  گیری را جزء مهارت های ده گانه زندگی برشمرد و اظهار داشت: 
تصمیم گیری اتفاق مهمی در زندگی است و اگر با تفکر و تعقل همراه باشد موجب موفقیت 
افراد می شود. معمولا افراد برای خرید یک جفت کفش که نوعی تصمیم گیری ساده است 
به چندین فروشگاه مراجعه می کنند که نشان می دهد تصمیم گیری نیاز به تفکر و بررسی 

راه های مختلف دارد.
نیازمند  زندگی  امور  تمام  و  شغل  انتخاب  خودرو،  خانه،  خرید  ازدواج،  افزود:  وی 

تصمیم گیری مناسب است.
این متخصص حوزه بهداشت روان با تأکید بر حالات خلقی و هیجانی موقع عصبانیت 
گفت: طبق فرمایش حضرت علی )ع( موقع عصبانیت تصمیم نگیرید، دستور ندهید و 

تنبیه نکنید.
وی ادامه داد: روانشناسان معتقدند فرد عصبانی دو اشتباه اساسی را مرتکب می شود و 

طبق آن منطق و انصاف خود را از دست می دهد.
کیهان نیا افزود: موقع عصبانیت تمام عیب های دنیا را به فرد مقابل نسبت می دهیم بنابراین 

منطق نداریم زیرا خوب و بد را از هم جدا نمی کنیم.
این روانشناس تأکید کرد: تصمیم گیری شرایطی دارد. سکوت و قدم زدن در جاده چه 
کنم، چه کنم ما را به جایی نمی رساند چه بسا همین سکوت های کشنده که ناشی از عدم 
قدرت تصمیم گیری است بخشی از منافع ما را از دست بدهد. در واقع آنچه ما را اذیت 

می کند سکوت کشنده و بلاتکلیفی است.
وی تصریح کرد: بنابراین تصمیم باید با مطالعه همراه باشد مطالعه ای که همراه با احساس، 

منطق و انصاف است.
این روانشناس اظهار داشت: نباید از عواقب تصمیم بترسید همچنین نباید تصمیم را بر 
اساس چشم و همچشمی و رقابت بگیرید. از طرفی هرگز تصمیم خود را تغییر ندهید مگر 

آنکه نتیجه اش نادرست باشد.
این متخصص حوزه بهداشت روان با تأکید بر لزوم تصمیم گیری فردی، گفت: اگر چه فرد 
با دیگران مشاوره می کند اما تصمیم نهایی را خود او باید بگیرد همچنین در تصمیم گیری 

باید جسور و بی باک بوده و اراده خود را قوی کنید.
وی ادامه داد: بیش از حد دگم بودن، منطقی بودن و از قوانین ریاضی استفاده کردن 
نادرست است از طرفی احساسی بودن و از روی هیجانات تصمیم گرفتن نیز  نادرست است.

اینها دو بال کنار هم هستند و شخص تصمیم گیرنده باید به هر دو توجه کند یعنی هم به 
پیام دل توجه کرده و هم منطقی باشد.

وی خاطرنشان کرد: نگاه فرد در زندگی باید فراگیر باشد و به سرنوشت و منافع دیگران 
نیز توجه داشته باشد.

چرا آستانه تحمل جوانان کاهش یافته است؟

یک روانشناس گفت: در حال حاضر اغلب خانواده ها فقط وظیفه مراقبت از فرزندان 
را برعهده دارند و از آنها هیچ تعهدی نمی خواهند که این امر باعث می شود تا کودکان 
هیچ چالشی را تجربه نکرده و مسوولیتی را قبول نکنند، همچنین در سنین جوانی 
نمی توانند مسائل خود را در اجتماع حل و روابط شان را به درستی مدیریت کنند که 

این الگوی غلط یکی از دلایل موثر بر کاهش آستانه تحمل جوانان است.
دکتر منصوره کریم زاده در گفت وگو با  ایسنا،  افزود: در شیوه های فرزندآوری تغییرات 
اساسی به وجود آمده است.افراد در نسل قدیم بسیار زود وارد عرصه جوانی و بزرگسالی 
می شدند و چندان دوره نوجوانی را تجربه نمی کردند. به گونه ای که از 10 یا 12 سالگی 
به تدریج از دختر و پسر به خانم و آقا تبدیل و برای پذیرش مسئولیت های جدید آماده 

می شدند و خانواده نیز از آنها انتظاراتی داشت.
وی در ادامه گفت: دختران و پسران نیز در ایام تعطیل در تأمین معاش خانواده با پدر 
همکاری یا در کارهای خانه کمک حال مادر بودند. این چنین وضعیتی توانایی تحمل 
مشکلات را در آنان افزایش می داد و این فرزندان از کودکی می آموختند که خانواده 

صرفا به ارائه خدمات نمی پردازد، بلکه خدماتی را نیز دریافت می کند.
کریم زاده با بیان اینکه لازم است از دوران کودکی مسئولیت پذیری را به کودکان 
بیاموزیم، گفت: به عنوان نمونه از آنها بخواهیم که پیش از گردش دست جمعی 
اسباب بازی هایش را خودش جمع کند. این کار موجب ظرفیت سازی در کودک 
می شود و مسئولیت پذیری را می آموزد. در کل لازم است قوانین منطقی همراه با 
صمیمیت در خانواده اعمال شود. در این شرایط کودکان مسئولیت پذیری را راحت تر 

می آموزند.
وی با اشاره به نقش رسانه ها در تقویت آستانه تحمل فرزندان اظهار کرد: در 
رسانه هایی مانند ماهواره و اینترنت نیز اینگونه تبلیغ می شود که لازم نیست کودک 
هیچ نوع مسئولیتی را برعهده بگیرد و پدر و مادر برای ارائه خدمات به او خلق شده اند. 
در این شرایط اگر پدر و مادر از او انتظاراتی داشته باشند، گمان می کند که خانواده 

به او ظلم می کند.
این روانشنای ادامه داد: ممکن است در سال تحصیلی به علت مشغله تحصیلی 
از فرزندان مسئولیتی را نخواهیم، اما تابستان فرصت خوبی برای کسب مهارت ها و 

توانایی ها است. اما ما این فرصت را برای فرزندانمان به وجود نمی آوریم.
این روانشناس با بیان اینکه عامل دوم در ایجاد تغییر در شیوه های فرزندپروری 
الگوهای زندگی است، تصریح کرد: در گذشته کودکان در حیاط با بچه های دیگر بازی 
می کردند و از این طریق قدرت تحمل، صبر و توانایی حل مساله آنان افزایش می یافت، 
اما در حال حاضر آنان در آپارتمان ها محصور هستند و تنها به بازی های یارانه ای 
می پردازند و همین امر موجب کاهش آستانه تحمل آنان شده است؛ این در حالیست 
که در بازی های گروهی نکات مختلف زندگی اجتماعی آموخته می شد و بدین ترتیب 

آستانه تحمل افزایش می یافت.
در شیوه های  تغییر  عوامل  از  دیگر  یکی  ادامه گفت: محیط مدرسه  در  وی 
فرزندپروری است. زمانی که به دنبال انتقال محفوظات به دانش آموزان باشیم و 
تلاش نکنیم که آنها را برای زندگی اجتماعی آموزش دهیم، مدرسه نمی تواند محل 
خوبی برای افزایش آستانه تحمل کودکان شود. این در حالیست که بازی های 
گروهی ، شیوه های حل مساله و افزایش تحمل و بردباری را به دانش آموزان می آموزد 
و در اغلب حوزه های آموزشی دنیا کارگاه های زیادی تعریف می شود ولی حتی در 
دبیرستان های ایران نیز کارها همچنان به صورت انفرادی انجام می شود مگر در 

برخی موارد خاص.
ارتباط  نوع  کرد:  اظهار  جوانان  تحمل  آستانه  افزایش  راه های  درباره  کریم زاده 
خانواده ها با فرزندان و سایر الگوهای فرزندپروری ایراداتی دارد که می توان با برگزاری 
جلسات حضوری و از طریق رسانه ها با ساخت فیلم، سریال، انیمیشن و... به خانواده ها 
آموزش های لازم را داد و الگوسازی کرد. علاوه بر آن می توان در اتوبوس های شهرداری 
فیلم های کوتاه سه و یا چهار دقیقه ای در زمینه چگونگی فرزندآوری و افزایش آستانه 

تحمل فرزندان پخش کرد.
افزایش  را  تحمل جوانان  آستانه  افزایش  راه های  از  دیگر  یکی  روانشناس  این 
مشارکت های جمعی دانست و گفت: لازم است فرهنگسراهای بیشتری تاسیس شود 
و دولت از فعالیت های گروهی کودکان حمایت کند. به عنوان نمونه زمین های بازی 
بیشتری تشکیل شود و خانواده ها بتوانند به محیط فرهنگسراها اعتماد کنند و فرزندان 
خود را وارد این فضاها کنند؛ چراکه تا زمانی که فرزندان از فضای فردی خود خارج 

نشوند، نمی توانند مهارت های جمعی را بیاموزند.
وی با اشاره به تلاش برای افزایش جمعیت اظهار کرد: اگر قرار است در خانه های 30، 
40 متری چندین فرزند تربیت شوند، لازم است برای پاسخگویی به نیازهای رشدی و 

حرکتی آنها دولت در خارج از خانه تسهیلات لازم را فراهم کند.
کریم زاده با بیان اینکه آموزش و پرورش نامناسب یکی از بزرگترین مشکلات 
ماست، اظهار کرد: لازم است در آموزش و پرورش تحولات اساسی به وجود آید و 
فضای همکاری بین دانش آموزان بیشتر فراهم شود. در حال حاضر در هر مدرسه 
کتابخانه ای وجود دارد؛ اما در بیشتر مواقع در آن بسته است علاوه برآن معلمان، مدیران 
و محتواهای کتاب های آموزشی نیز به گونه ای ساماندهی شده اند که هدف آن تربیت 

یک شهروند با فرهنگ و دارای آستانه تحمل بالا نیست.
این روانشناس افزود: زنگ ورزش و هنر در مدارس زنگ مهمی محسوب نمی شوند و 
این زمان صرف برگزاری کلاس های جبرانی برای درس های دیگر می شود. بنابراین در 

این شرایط کودک کارگروهی و شادی کردن را نمی آموزد.
کریم زاده در پایان با تاکید بر ضرورت ایجاد تغییرات در فضای دانشگاه های کشور، 
گفت: در دو دوره قبل فضای دانشگاه ها یکنواخت و بدون فعالیت های فرهنگی و 
گروهی بود. بنابراین لازم است در دولت جدید تغییراتی در این فضا ایجاد شود. نباید 
از دانشجو تنها انتظار درس خواندن را داشته باشیم؛ بلکه باید فضایی ایجاد کنیم که 

تعاملات اجتماعی او بیشتر شود.

رییس بسیج زنان کشور مطرح کرد: 

نقش مرد در بدحجابی زن

توصیه هاي پلیس فتاي قم
 براي افزایش امنیت خدمات اینترنت بانک ها

حاشیه دادگاه  مهدی هاشمی اسکان مسافران تابستانی  بوستان ها اهدای خون جمعی از مسئولین و هنرمندان سینما 
به مردم غزه
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آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت دوم
بموجب اجراییه صادره از شعبه اول دادگاه عمومی حقوقی قم که در اجرای احکام به شماره 92/ج/14ثبت گردیده له غلامرضا آقاجانی زاده با وکالت آقایان محمد حسین علی بیگی و 
سعید اسماعیل گنجه علیه رضا محمدی سعادتی محکوم علیه محکوم شده به پرداخت مبلغ 237/397/142 ریال در حق محکوم له و مبلغ 35/500/000 ریال حقوق اجرایی به صندوق 
دولت؛ به تقاضای محکوم علیه ملک خود را معرفی توقیف که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی نموده: منزل مسکونی بنشانی حاجی آباد خ احمد خمینی 4 پ 164 که به میزان محکوم 
به و حقوق اجرایی و حقوق مستاجرین به فروش می رسد. در ضمن حسب اظهار محکوم علیه و تصویر لایحه که به تائید مشاور املاک سهل آبادی رسیده در ملک سه مستاجر سکونت 
دارد: 1 – علی شاه تبعه افغانستان مبلغ رهن 75/000/000 ریال که تاریج اجازه منقضی شده. 2 – علی پور یحیی مبلغ رهن 100/000/000 ریال از 91/7/10 لغایت 96/7/10 اجاره 
ماهیانه 40/000 ریال. 3 – عبداله ایل سعادتمند مبلغ 300/000/000 ریال رهن و ماهیانه 100/000 ریال اجاره از 92/3/17 لغایت 95/3/17 می باشد. خانه مورد نظر در زمین بمساحت 
248/5 متر مربع احداث شده است با توجه به اینکه زمین مورد نظر دوکله می باشد ساختمان در وسط زمین و بصورت شمالی ساز بنا گردیده، شما زمین به کوچه 6 متری که در حال 
تعریض می باشد و هنوز اصلاحی کلی برای آن صورت نگرفته و جنوب آن به کوچه 8 متری منتهی می گردد ابعاد موجود زمین عبارت است: شمالا بطول 9/60 متر درب و دیوار به کوچه 
6 متری، شرقا بطول 25/30 متر دیوار به دیار 1782 فرعی، جنوبا بطول 9/60 متر درب و دیوار به کوچه 8 متری و غربا بطول 25/5 متر دیوار به دیوار پلاک 1781 فرعی. اعیانی در 
طبقه اول 90 متر مربع شامل دو خواب ده متر مربعی و یک آشپزخانه به مساحت حدودا 18 متر مربع و تراس 30 متر مربع و هال به مساحت حدودا 27 متر مربع و سرویس بهداشتی 
حدودا 3 متر مربع و یک اطاق در روی بام بمساحت 12 متر مربع است کف ساختمان موزائیک فرش و کف آشپزخانه سنگ فرش و دیوار آشپزخانه که بصورت اپن می باشد تا زیر سقف 
کاشی می باشد. کف پشت بام ایزوگام و موزائیک فرش و دارای دورچینی به ارتفاع 1/70 متر می باشد. اعیانی طبقه زیرزمین 120 متر مربع شامل دو خواب و پذیرایی و هال و سرویس 

کامل که به دو واحد تقسیم و اجاره داده شده است و کیفیت ساخت مانند طبقه اول می باشد. 

آگهی مزایده
آگهی مزایده پلاک ثبتی 9681/3 باقیمانده اصلی واقع در بخش یک ثبت قم 

مربوط به پرونده اجرائی کلاسه 8804030011000004 
به موجب پرونده اجرائی کلاسه 8800020، له: بانک صادرات قم و علیه: آقای رضا 
برزگران قمی و غیره مستند سند رهنی شماره 139198 تنظیمی دفترخانه اسند رسمی 
شماره 8 قم ششدانگ یک باب منزل به پلاک ثبتی شماره 9681/3 باقیمانده اصلی به 
شماره ثبت 12169 در صفحه 358 دفتر 106 واقع در بخش یک قم به نشانی: قم، 55 
متری عمار یاسر، کوچه 20، روبروی پلاک 60 بن بست خلیلی، پلاک 31 متعلق به 
وراث مرحوم عباس کریمی از طریق مزایده به فروش می رسد: حدود و مشخصات مورد 
مزایده: شمالا: دیواریست به زمین 9682. شرقا: اول به دیوار خانه 10 فرعی مجزا شده 
از یک فرعی از 9681 اصلی دوم که شمالی است به دیوار خانه نامبرده سوم درب و 
دیوار به شارع خاص. جنوبا: به دیوار خانه 4 فرعی از 9684 غربا: دیوار به دیوار خانه یک 
فرعی از اصلی. مساحت 102 متر مربع حقوق ارتفاقی ندارد. مبلغ ارزیابی ملک مورد 
مزایده با نظر کارشناس رسمی دادگستری بدین شرح اعلام می گردد: عرصه به مساحت 
102 متر مربع از قرار هر متر 5/500/000 ریال جمعا به مبلغ 561/000/000 ریال. 
اعیانی با بنای تیر و کلاف 72 متر مربع از قرار هر متر 900/000 ریال جمعا به مبلغ 
64/800/000 ریال. اعیانی با بنای تیر آهن 36 متر مربع از قرار هر متر 2/200/000 
ریال جمعا به مبلغ 79/200/000 ریال. حیاط سازی جمعا به مبلغ 20/000/000 ریال. 
انشعابات جمعا به مبلغ 18/000/000 ریال. کل ارزش ملک به مبلغ 743/000/000 
ریال شروع و به بالاترین قیمت فروخته می شود حق الحراج و نیمعشر دولتی مازاد بر 
مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات 
و عوارض شهرداری و آب و برق و گاز و غیره تا تاریخ حراج اعم از اینکه رقم قطعی آن 
معلوم شده یا نشده به عهده برنده مزایده خواهد بود. خریداران می بایست مبلغ پایه را 
به عنوان سپرده شرکت در مزایده به حساب این اداره واریز نمایند و در صورت توافق بر 
واریز غیر نقدی بر اساس توافق اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل 
رسمی غیر مترقبه باشد، مزاید روز اداری بعد از تعطیل در همان مکان و ساعت انجام 

میشود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد.
تاریخ انتشار: 1393/5/12 
مهدی روز خوش – مسئول اجرای ثبت اسناد قم

که مقرر گردیده سهم مشاع از ملک فوق الذکر در تاریخ 93/5/25 ساعت 8/30 الی 9 صبح به آدرس قم، خ ساحلی، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی 
اتاق مزایده از طریق مزایده  حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از ملک را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و 
در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند. قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. برنده مزایده باید ده درصد از مبلغ 
پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن ظرف یکماه از تاریخ مزایده بپردازد این آگهی یک نوبت در یکی از روزنام های محلی درج می گردد جهت اطلاعات بشتر به واحد مراجعه نمائید. 
محمد حیدری – داورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم

اخبـــار
یک نماینده مجلس مطرح کرد:

2 شرط رهایی فرجی دانا از استیضاح
ایمان: یک نماینده مجلس از 2 پیشنهاد استیضاح کنندگان برای رهایی 
فرجی دانا از استیضاح خبر داد و گفت: دانشجویان ستاره داری که به دانشگاه 
بازگشته اند و افرادی که در فتنه 88 فعال بوده و دستگیر هم شدند و هم 

اکنون در پستهای کلیدی وزارت علوم سمت دارند باید اخراج شوند.
ناصر موسوی لارگانی در گفتگو با خبرنگار مهر تأکید کرد: دغدغه مهم استیضاح 
کنندگان درباره بازگشت دانشجویان ستاره دار به دانشگاهها و حضور مرتبطین با فتنه 

88 در پستهای کلیدی وزارت علوم است.
وی درباره فعالیت افرادی که در پستهای کلیدی وزارت علوم فعالیت می کنند، تاکید 
کرد: افرادی هستند که در فتنه حضور فعال داشتند و دستگیر هم شدند اما هم اکنون 
در پستهای کلیدی وزارت علوم در حال فعالیت هستند که از وزیر علوم خواسته ایم 

این افراد برکنار شوند.
موسوی ادامه داد: هنوز استعلام برخی افراد اعلام نشده و مقرر شده این استعلامها 
کامل شود و نتیجه نهایی تا شنبه هفته آینده که جلسه دیگری با وزیر علوم خواهیم 

داشت، اعلام شود.
این نماینده مجلس از اخراج دانشجویان ستاره داری که به تحصیل بازگشته اند 
به عنوان دومین پیشنهاد برای جلوگیری از استیضاح فرجی دانا خبر داد و گفت: این 
دانشجویان مشکل داشته اند و بار دیگر به دانشگاه بازگشتند، اکثر این دانشجویان با 
استعلام شناسایی شده اند و برای یک سری دیگر از این دانشجویان باید استعلام صورت 
گیرد. این دانشجویان که با برخی گروهکها در ارتباط بودند و حال به دانشگاه برگشته 

اند باید اخراج شوند.
به گفته موسوی لارگانی، این دو شرط، مهمترین شروط جلوگیری از استیضاح است 
و نمایندگان روی این دو مورد بسیار حساس هستند البته شروط دیگری هم وجود دارد 

که در درجه های بعدی اولویت قرار دارند.
اظهارات معاون پارلمانی وزیر علوم

این در حالی است که سعداله نصیری قیداری - معاون پارلمانی وزارت علوم در 
گفتگو با خبرنگار مهر درباره رضایت نمایندگان مجلس از جلسه با فرجی دانا، گفت: 
وزارت علوم و استیضاح کنندگان تمایل دارند که هر چه زودتر تفاهم لازم ایجاد شده و 

ابهامات موجود برطرف شود.
وی ادامه داد: امیدوارم هرچه زودتر این دغدغه ها و نگرانی های نمایندگان مجلس 
رفع شود تا وقت وزارتخانه برای حل سایر معضلات و مشکلات صرف شود؛ در عین حال 

نیز اعتماد متقابل بین وزارت علوم و مجلس هم باقی بماند.
معاون پارلمانی وزارت علوم با بیان اینکه همدلی و تفاهم میان وزارتخانه ها و مجلس 
شورای اسلامی ضروری است، ادامه داد: روالی که هم اکنون مجلس و وزارت علوم در 
پیش گرفته جایی برای وجود ابهاماتی از جمله اینکه وزارت علوم نتوانسته توقعات 

نمایندگان را برآورده کند، نمی گذارد.
نصیری تاکید کرد: گزارشی که در جلسه هفته گذشته در اختیار نمایندگان استیضاح 

کنندگان قرار گرفت، از سوی آنان راضی کننده بود.
وی از دو پیشنهاد نمایندگان به وزارت علوم درباره استیضاح خبر داد و گفت: این 
دو پیشنهاد به استیضاح مطرح می شد که فعلاً نمی توان آن را رسانه ای کرد. بعد از 

آن جلسه، نمایندگان مصاحبه هایی داشتند و رضایت خود را از جلسه اعلام کردند.
نصیری خاطرنشان کرد که جلسه نمایندگان استیضاح کنندگان با وزیر علوم در 

فضایی صمیمی و همدلی برگزار شد.

زمانی قمی عضو بنیاد باران: 
استخدام های غیرقانونی دولت قبل 

با هدف ایجاد مانع برای دولت یازدهم انجام شد 

ایمان: یک عضو بنیاد باران با بیان اینکه "سیاست های دولت قبل مبتنی 
بر برهم زدن نظم های قبلی بود"، اظهار کرد: بی اعتنایی به تکالیف قانونی در 

دولت های نهم و دهم، امری غیرعادی نبود. 
محمود زمانی قمی در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه "برنامه ریزی و جایگزینی برنامه 
با نظرات شخصی، یکی از ویژگی های دولت احمدی نژاد بود"، افزود: تعطیلی سازمان 

مدیریت و برنامه ریزی به معنای اعلام بی نظمی در اداره امور اجرایی کشور بود. 
این فعال سیاسی اصلاح طلب در ادامه خاطرنشان کرد: ما مشاهده کردیم که تعطیلی 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی و بسیاری از شوراها که می توانست به اداره کشور نظم 
بدهد چه آثار منفی برای کشور داشت. در هشت سال گذشته نظرات شخصی و فردی 
جای برنامه و نظم را گرفت. وی با بیان اینکه "تلاش در جهت تغییر ساختار کارمندی 
یکی دیگر از ویژگی های دولت قبل بود"، گفت: احمدی نژاد تلاش کرد نظم موجود در 
کشور را از بین ببرد. ممکن است سازمان هایی که به وسیله آنها در امور اجرایی کشور 
نظم برقرار می شد اشکالاتی هم داشته اند اما آنها بدون دلیل منطقی کنار گذاشته شدند 
و در واقع بی اعتنایی به تکالیف قانونی در دولت های نهم و دهم غیرعادی نبود و اقدام 
دولت قبل در استخدام های غیرقانونی با هدف تغییر فضای کارمندی به سوی یک 

جریان و ایجاد مانع برای دولت بعدی یعنی دولت یازدهم انجام گرفت. 
استاندار پیشین چهارمحال و بختیاری در دولت اصلاحات با بیان اینکه "اگر دولت 
تصمیم بگیرد از اقدام غیرقانونی دولت قبل در استخدام 422 هزار نفر که بصورت 
غیرقانونی انجام شد، تمکین کند، فشار مالی زیادی را متقبل می شود"، اظهار کرد: اگر 
دولت به دنبال اخراج این عده باشد، موجی از نارضایتی را در جامعه به همراه خواهد 
داشت و همچنین دولت اکنون با یک جریان یک سویه در نظام اداری مواجه است. 
بنابراین در هر صورت دولت دچار مشکل می شود.  زمانی قمی با اشاره به اینکه "این 
اقدام دولت قبل در جهت مانع تراشی برای دولت منتخب مردم است"، تصریح کرد: 
نتیجه چنین اقدامی، بروز مشکلاتی برای این دولت است و حذف آثار چنین تصمیمات 
غیرقانونی نیز وقت زیادی از دولت و کشور می گیرد. امیدوارم دولت چاره ای اندیشه کند 
تا با کمترین هزینه آثار منفی این اقدامات برطرف شود. این فعال سیاسی اصلاح طلب 
با بیان اینکه "اشِکال بزرگی به مجلس وارد است که در زمان مناسب نسبت به چنین 
اقدامی واکنش نشان نداد"، تاکید کرد: مجلس نباید نسبت به بار مالی ناشی از استخدام 
این کارمندان که به بودجه کشور فشار وارد می آورد، بی تفاوت باشد. این عضو بنیاد باران 
در پایان گفت: مجلس شورای اسلامی وظیفه نظارتی داشته و دارد و باید به کمکِ دولت 

بیاید تا سازوکاری تبیین کنند و در نتیجه، این مشکلِ دولت حل شود. 

دومین دادگاه مهدی هاشمی 
امروزبرگزار می شود 

ایمان: یکی از وکلای مدافع »مهدی هاشمی«، از برگزاری دومین دادگاه 
رسیدگی به اتهامات موکلش در روز یکشنبه خبر داد. 

»هوشنگ پوربابایی« روز شنبه پس از پایان دادگاه رسیدگی به اتهامات مهدی 
هاشمی به خبرنگار ایرنا گفت:  روز گذشته  فقط کیفر خواست قرائت شد و به علت 

محرمانه بودن جلسه، توضیحی نمی توانم در این خصوص ارائه دهم.
وی همچنین افزود: ادامه قرائت کیفر خواست به  امروزیکشنبه ساعت 8 موکول شد.

مهدی هاشمی نیز به رغم اصرار خبرنگار ایرنا حاضر به مصاحبه نشد. 
دادگاه رسیدگی به اتهامات مهدی هاشمی از ساعت 10 و 30 دقیقه روز شنبه به 

ریاست قاضی مقیسه در شعبه 28 دادگاه انقلاب آغاز شد.
گفتنی است، روز گذشته یاسر و فائزه هاشمی نیز برادر خود را در ورود به دادگاه 
انقلاب همراهی می کردند که البته از ورود آن ها به جلسه دادگاه جلوگیری به عمل آمد. 
یاسر هاشمی در جمع خبرنگاران در پاسخ به این سوال که اتهامات مهدی هاشمی 

سیاسی است یا اقتصادی؟ گفت: اتهامات مهدی بیشتر جنبه  سیاسی دارد. 
وی در خصوص برآورد خود از جلسه دادگاه گفت: باید تا انتهای جلسه منتظر بود و 

سپس برآورد خود را اعلام خواهیم کرد. 

ایمان: آیت الله جوادی آملی وظایف کارگزارن و مسئولان 
نظام اسلامی را در قالب شش اصل مهم با بهره گیری از آن 
معصومین )ع(  حضرات  نوراني  سخنان  نیز  و  الهي  آیات 

تشریح کرد.
*لزوم رعایت تعهّد و میثاق

تعهّد ایجاب مي کند که انسان متعهد، خود را وامدار عهد خویش 
بداند و به آن بدون هیچ کاستي وفا کند؛ یا أیهّا الذین امنوا أوفوا 
بالعقود... ]1[؛ اي کساني که به خداوند ایمان آوردید! به عقد و عهد 
خود وفا کنید؛ ...و المُوفُون بعِهدِهِمْ إذا عاهَدوا... ]2[؛ »نیکان، کساني 
هستند که به عهد خود وفا مي کنند و رعایت تعهدها راهمانند عبادت 

خداوند، گرامي مي دارند«.
...و أوفوا بالعهدِ إنّ العهدَ کانَ مسئولاً ]3[؛ »به میثاق خود عمل 
نمایید و به آن وفا کنید؛ زیرا هنگام محاسبه الهي رعایت عهد مورد 
سؤال قرار مي گیرد«؛ و در این جهت، فرقي بین عهد با خدا و عهد با 
بندگان وي نیست؛ پس کارگزار اسلامي که متعهد به انجام خدمات 

صادقانه است، در قیامت مسئول خواهد بود.
* لزوم اداي امانت و حرمت خیانت

قبول سمت و پست، به منزله پذیرش امانت جامعه به شمار 
مي رود و اداي امانت، واجب و خیانت به آن حرام است: إنّ الّله یأمرکم 
أن تؤُدّوا الأماناتِ إلي أهلها... ]4[؛ »خداوند به شما امر مي کند که 
هرگونه امانتي را به صاحب آن برگردانید«؛ خواه امانتهاي مادي باشد، 
خواه معنوي، خواه به شخصیتهاي حقیقي باشد، خواه به شخصیتهاي 
حقوقي؛ یا أیهّا الذین امنوا لا تخونوا الّله و الرسولَ و تخونوا أماناتکم...  
]5[؛ »اي مؤمنین! به امانت خداوند و پیامبر خیانت نکنید. همچنین 

به امانتهاي خودتان خیانت ننمایید«.
و الذین هُم لامَِاناتهِِم وَ عَهدهِم راعُونَ ]6[؛ »مردان با ایمان، امانتها 

و عهدهاي خود را مراعات مي کنند«.
* پرهیز از مال حرام و رشوه

هر کارگزاري مسئول است برابر تعهد معیّن، کار مباح مخصوص 
به حوزه وظیفه خود را انجام دهد و اگر عمداً از انجام آن امتناع نمود، 
حقوقي که دریافت مي کند، حرام است. همچنین اگر بخواهد براي 
تضییع حق دیگران یا احقاق باطل و ابطال حق، مالي را از مراجعه 
کننده بگیرد، کار حرامي کرده است: و لا تأکلوا أموالکم بینکم بالباطلِ 
و تدلوا بها إلي الحُکّامِ لتأکلوا فریقاً من أموال النّاسِ بالإثمِ و أنتم 
تعلمون ]7[؛ »اموال خود را به باطل که خارج از محور دین و قانون 
الهي است، مصرف نکنید و آنها را عمداً به قاضیان و حاکمان ندهید 
تا از رهگذر این کار حرام، مقداري از اموال و حقوق دیگران را به 

چنگ آورید«.
تذکر: کسي که اهل رشوه است، درونش به منزله چاهي است که 
رشوه دهنده با مال حرام، دلوي در آن فرو مي برد )ادِلاء: دلو انداختن( 
و از درون آن مقداري لجن بیرون مي آورد. این چاه بدبو در قیامت 

ظهور مي کند؛ یوَمَ تبُْليَ السّرائرُ.]8[
*قوّام به قسط و عدل بودن

گرچه بر هر مسلماني لازم است که عادل باشد و به قسط قیام 
کند، لیکن کارگزاران نظام اسلامي، مخصوصاً عهده داران سمت قضا 
و داوري، باید بیش از دیگران به مَلکَه فاضله عدالت متّصف باشند؛ لذا 
قرآن کریم درباره آنان چنین فرموده است: یا أیهّا الذین امنوا کونوا 
قوّامین بالقسط شُهداءَ للهّهِ و لو علي أنفسِکُم أو الوالدینِ و الأقربینَ إن 
یکُنْ غنیّاً أو فقیراً فالّله أولي بهما فلا تتّبعوا الهوي أن تعدلوا و إن تلَوُْوا 

أو تعُرضوا فإنّ الّله کانَ بمِا تعملون خبیراً ]9[؛ »اي مؤمنین! براي 
اقامه قسط و عدل، قوّام باشید یعني شدت قیام و ایستادگي را رعایت 
نمایید و حتي اگر اقرار به حق یا شهادت به آن، به زیان شما یا پدر و 
مادر و نزدیکان بود، به اقامه آن مبادرت کنید. توانگري یا تهیدستي 
افراد، مانع اقامه عدل و داد نشود و رعایت حکم خدا درباره آنان اولي 
و سزاوارتر است و از پیروي هوس بپرهیزید؛ مبادا از اجراي عدالت 
بازمانید! و اگر از اداي شهادت سرپیچي کردید یا اعراض نمودید، 

خداوند همواره از کار شما با خبر بوده و هست«.
غرض آن است که در مسئولین نظام اسلامي، غیر از آنچه در 
شهروندان متعارف معتبر است، چیز دیگري لازم است و آن اینکه 
قوّام به قسط و عدل باشند تا از گزند هرگونه تبعیض و اهمال و 

ندانم کاري و مانند آن مصون باشند.
*پرهیز از تشویق و پاداش ناروا

گرچه ترغیب خدمتگزاران راستین، لازم و تکریم کارگزاران امین 
و متعهد، سودمند است، لیکن توقّع نابجا و انتظار بي مورد کسي که 

کاري انجام نداده و دوستدار تشویق و ستایش است، مایه عذاب وي 
خواهد بود: لا تحسبنَّ الَّذینَ یفَرَحُونَ بمِا أتوَا وَ یحُِبّونَ أنْ یحُْمَدوُا 
بمِا لمَْ یفَعَلوُا فَلا تحَسَبَنَّهُم بمَِفازةٍ مِنَ العَذابِ وَ لهَُم عَذابٌ ألیمٌ ]10[؛ 
»مي پندارید کساني که به آنچه کرده اند )کمکاري و نفاق و عدم 
حضور در صحنه و...( خوشحال اند و دوست مي دارند که در قبال 
کارهاي نکرده، ستایش شوند و از عذاب الهي رهایي یابند!! بلکه براي 

آنان عذابي است دردناک!
*خطر جاه دوستي و مال خواهي

فرزانه کسي است که وسیله را هدف نپندارد و غیر از هستي 
محض و لقاي خداوند که همان حقیقت هستي است هرچیز دیگر را 
وسیله بداند و به چیزي که گذراست، دل نبندد؛ زیرا خطر مالدوستي 
و جاه طلبي به قدري زیاد است که اگر کسي به آن مبتلا شد، چیزي 

از ایمان او نمي ماند. 
پیامبر اکرم)صليّ الله علیه وآله وسلّم( به ابوذر، صحابي نامور و 
مبارز نستوه و زاهد شب و شیر روز، چنین فرمود: »یا أبا ذر! حُبُّ 

المال وَ الشرَف أذهَبَ لدینِ الرّجلِ مِن ذئبین ضاریین في زربْ الغنم 
فَأغارا فیها حتّي أصبحا فماذا أبقیا منها« ]11[؛ »دوستي مال و جاه، 
دین مَرد را بیش از آن اندازه مي برند که دو گرگ خون آشام شبانه 
به آسایشگاه گوسفندان حمله برند و در بامداد چیزي از آن رمه باقي 
نگذارند! اگر کارگزاري براي به دست آوردن جاه یا براي حفظ آن 
کوشش کند، از آسیب آن مصون نخواهد ماند. امید است همگان 
از توفیق خدمت به بندگان خدا برخوردار و از لغزشهاي اخلاقي و 

اجتماعي برکنار باشیم.
پی نوشت ها:
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ایمان: ماجرای پرونده موسوم به رانت 650 میلیون یورویی 
گویا تمامی ندارد. ماجرایی که از افشاگری احمد توکلی آغاز 
شد و با واکنشهای چند باره وزارت صنعت، معدن و تجارت، 
بانک مرکزی و برخی دیگر از مقامات مسئول ادامه یافت و 
حالا نیز پای دیوان محاسبات به میان آمده که البته گزارش 

اخیر این نهاد نیز با واکنش بانک مرکزی مواجه شده است. 
به گزارش ایسنا، نخستین بار احمد توکلی، نماینده مردم تهران 
در مجلس ادعاهایی را درباره رخ دادن یک رانت بزرگ در حوزه 
واردات مطرح کرد که بعدا به پرونده موسوم به رانت 650 میلیون 

یورویی معروف شد. 
احمد توکلی ابتدا به گفته خودش موضوع رانت 650 میلیون 
یورویی را با نامه نگاری به مقامات دولتی اطلاع داد اما به قول خودش 

بعد از مدتی که جواب نگرفت، این موضوع را رسانه ای کرد. 
توکلی در آن زمان اعلام کرد که بانک مرکزی با یک شرکت 
خصوصی تفاهم نامه ای امضا کرده که براساس آن 650 میلیون یورو 
ارز واردات کالاهای اساسی را به صورت ثبت برات اسنادی مدت دار 
بدون تعهد در اختیار این شرکت قرار داده است. این تفاهم نامه بین 
بانک مرکزی و یکی از بانک های خصوصی به عنوان بانک عامل با 
یک شرکت خصوصی مبنی بر تامین ارز کالاهای اساسی بصورت 
ثبت برات اسنادی مدت دار بدون تعهد منعقد شده است. براساس 
یکی از بندهای این تفاهم نامه این شرکت مجاز است کالاهای قید 
شده در قرارداد را را وارد کشور کند و ارز آن را در سررسیدهای 4، 5 

و 6 ماهه پرداخت کند. 
کلیه  حاضر  حال  در  که  شد  مطرح  حالی  در  ادعاها  این 
واردکنندگان دولتی و خصوصی باید برای ترخیص کالاهای خود 
ابتدا ریال را به بانک عامل پرداخت کنند و بعد بانک مرکزی کد 
مربوطه را به گمرکهای کشور ارائه دهد و بعد از دریافت این کد 

واردکنندگان می توانند کالاهای موردنظر را ترخیص کنند. 
طبق ادعاهای مطرح شده براساس تفاهم نامه بانک مرکزی با 
این شرکت خصوصی، این شرکت توانست 650 میلیون یورو معادل 
900 میلیون دلار کالا را بدون پرداخت معادل ریال آن قبل از واردات 

وارد کشور کند. 
اژه ای: بدهی 1000 میلیاردی 
رانتخوار 650 میلیون یورویی 

پس از اظهارات توکلی درباره پرونده موسوم به رانت 650 میلیون 
یورویی، محمدرضا نعمت زاده که وزاراتخانه متبوعش یک پای قضیه 
بود، در چند نوبت به صورت کلی وجود چنین رانتی را تکذیب کرد و 

نعمت زاده حتی در اظهارنظری عنوان کرد که "ما سعی کردیم این 
موضوع به کوچه و بازار نکشد، چون اساسا بی مورد بود." 

در ادامه وزارت صنعت، معدن و تجارت جوابیه مفصل تری را نیز 
در این زمینه منتشر کرد که حرف اصلی آن جوابیه نیز تکذیب رانت 

650 میلیون یورویی بود. 
اما انتشار این اطلاعیه باعث نشد تا توکلی دست از ادعاهای خود 
بردارد و موضوع را همچنان در مجامع مختلف مطرح کرد که به نامه 
نگاری به شخص رئیس جمهوری منجر شد. توکلی در نامه خود 
به حسن روحانی نوشت: "این همه اصرار در دفاع از رانت بخشی و 

رانت خواری درباره دولت شائبه ایجاد می کند." 
در این بین برخی مقامات قضایی نیز درباره پرونده موسوم به 
رانت 650 میلیون یورویی اظهارنظر کردند که از آن جمله می توان 
به غلامحسین محسنی اژه ای، دادستان کل کشور اشاره کرد. اژه ای 
عنوان کرد: "فردی که 650 میلیون یورو رانت به او داده شده، 1000 

میلیارد معوقات بانکی داشته است." 
دیوان محاسبات: 

رانت 650 میلیون یورویی محرز است 
اما نقطه عطف ماجرای پرونده موسوم به رانت 650 میلیون 
یورویی را می توان انتشار گزارش اخیر دیوان محاسبات دانست. براین 
اساس دیوان محاسبات در گزارشی ضمن محرز دانستن رانت 650 
میلیون یورویی به رئیس کل بانک مرکزی و وزیر صنعت، معدن و 

تجارت تذکر داد. 
در بخشی از گزارش دادستان دیوان محاسبات آمده است: "با 
توجه به تحقیقات و بررسی های معموله و نیز اسناد و مدارک مضبوط 
در گزارش و مجموع دفاعیات واصله، از آنجا که درخواست مورخ 
1392/8/2 یکی از واردکنندگان کالاهای اساسی دایر بر دریافت 
مجوز تخصیص ارز و ترخیص و فروش کالا مواجه با پاسخ مورخ 
1392/9/16 بانک مرکزی مبنی بر اینکه حمل کالا قبل از دریافت 
کد تخصیص ارز مغایر با مقررات جاری بوده و تخصیص ارز حسب 
مقررات و بر اساس نوبت صورت خواهد گرفت، شده ازاین رو انعقاد 
تفاهم نامه موصوف و اعطای کد تخصیص ارز و ترخیص زودهنگام 
کالاهای اساسی متعلق به شرکت بخش خصوصی خارج از رویه 
مورد عمل و از مصادیق امتیاز ویژه )موضوع ماه 52 قانون اجرای 

سیاست های کلی اصل 44 قانون اساسی( محسوب می شود." 
در بخش دیگری از این گزارش نیز آمده است که "هرچند برای 
واردکننده از حیث ترخیص زودهنگام و عدم پرداخت دموراژ، فرجه 
و مهلت حاصله در پرداخت معادل ریالی 650 میلیون یورو به  مدت 

حداقل 4 ماه و ترخیص کالا قبل از پرداخت معادل ریالی آن، کاهش 
هزینه  انتقال ارز، حذف هزینه معطلی سرمایه و تسلط بر بازار و تعلق 
سهم بیشتری از بازار، منافع قابل توجهی به  دنبال داشته است، لیکن 
تحصیل منافع برای شرکت موصوف به معنای ورود ضرر و زیان به 

بیت المال محسوب نمی شود." 
نکته جالب اینکه در پایان این گزارش با توجه به اینکه ضرر و 
زیانی از بابت تعلق این رانت به بیت المال وارد نشده است، تنها به 
تذکر به مسئولان امر در رعایت دقیق و بهنگام قوانین و مقررات و 
خودداری از اقدامات با شائبه ایجاد تبعیض بسنده شده و ضمن صدور 
قرار تعلیق به  مدت یک سال به اشخاص متضرر از اقدام شرکت سپید 
استوار آسیا و اخلال موجده در رقابت از سوی آن شرکت اختیار 

شکایت علیه شرکت مذکور در شورای رقابت را داده است. 
بانک مرکزی: 

دیوان محاسبات مرجع تشخیص نیست 
اما گزارش دادستان دیوان محاسبات بار دیگر بانک مرکزی را وادار 
به پاسخگویی کرد. این بار اما بانک مرکزی نه فقط مانند دفعات قبل 
به تکذیب رانت 650 میلیون یورویی پرداخت، بلکه اصولا ورود دیوان 
محاسبات به این موضوع را نیز زیر سوال برد. براین اساس ولی الله 
سیف رئیس کل بانک مرکزی در نامه ای به فیاض شجاعی، دادستان 
دیوان محاسبات تاکید کرد که دیوان محاسبات مرجع تشخیص ضد 

رقابتی بودن معاملات نیست. 
اجرای  قانون  "براساس  است:  آمده  سیف  نامه  از  بخشی  در 
سیاست های کلی اصل )44( قانون اساسی، شورای رقابت، تنها مرجع 

رسیدگی به رویه های ضد رقابتی است لذا ورود یک مرجع دیگر به 
امر تشخیص یک اقدام ضد رقابتی، خود عملی غیر قانونی از طرف 

یک مرجع قانونی است." 
در بخش دیگری از نامه رییس کل بانک مرکزی به ماموریت 
و صلاحیت ذاتی دیوان محاسبات مبنی بر رسیدگی به حسابهای 
درآمد و هزینه و سایر دریافتها و پرداختها به منظور جلوگیری از 
وارد شدن ضرر و زیان به بیت المال اشاره شده و آمده است همانطور 
که آن دادستانی اشاره کرده به دلیل آنکه ضرری به بیت المال وارد 
نشده است، اصولا موضوع ورود آن دیوان محترم به موضوع محل 

ابهام است. 
رئیس کل بانک مرکزی همچنین در بخش دیگری از نامه خود 
از سانسور شدن نظر کارشناسی اداره نظارت ارز بانک مرکزی مبنی 
بر اینکه دریافت کد تخصیص ارز "هیچگونه مزیتی را برای واردکننده 
ایجاد نمی کند" توسط دادستان دیوان محاسبات، انتقاد کرده و 
نوشته است: "در استدلال استنادی جنابعالی عبارت »و هیچگونه 
مزیتی را برای واردکننده ایجاد نمی کند« حذف شده که آن عبارت 
محذوف، حکایت از آن دارد که دریافت کد تخصیص ارز موجب 
مزیتی برای واردکننده نیست، بلکه تخصیص ارز حسب مقررات و با 

رعایت نوبت انجام می گیرد". 
سوالات بی پاسخ در پرونده موسوم به 

رانت 650 میلیون یورویی 
اما پاسکاری پرونده موسوم به رانت 650 میلیون یورویی بین 
نهادهای مختلف مجلس، دولت و قوه قضاییه در حالی همچنان 
ادامه دارد که هنوز مشخص نیست آیا دولت یازدهم در نخستین 
ماههای فعالیت خود مرتکب تخلف شده است یا خیر. هربار که یکی 
از نهادهای دولتی در این زمینه شفاف سازی می کند، بلافاصله در 
مجلس یا قوه قضاییه موضوعات جدیدی مطرح می شود که این 
وضعیت باعث سردرگمی مردم شده است. البته در این زمینه دستگاه 
قضایی بالاترین مسئولیت را دارد و باید به موضوع رسیدگی کند که 

البته تاکنون در این زمینه نتیجه روشنی حاصل نشده است. 
سوال دیگر اینکه آیا اصولا دیوان محاسبات بر اساس اختیارات 
قانونی اش حق ورود به این پرونده را داشته است یا خیر که دریافت 
پاسخ این سوالات تنها از طریق شفاف سازی نهادهای مسئول از 

جمله دولت ممکن خواهد بود. 
این که چرا در گزارش دیوان محاسبات عبارت "هیچگونه مزیتی 
را برای واردکننده ایجاد نمی کند" خذف شده نیز موضوعی است که 

باید مسوولان دیوان درباره آن شفاف سازی کنند. 

از نگاه آیت الله جوادی آملی:

  شش اصلی که کارگزاران نظام باید به آن پایبند باشند 

انتقاد رییس بانک مرکزی از عملکرد دیوان محاسبات 

پرونده 650 میلیون یورویی واردات وارد مراحل تازه تری شد 
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نامحرمانه
مردم نبایداز تذکر لسانی جلوتر بروند

گفته می شود: نصرالله پژمان فر عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی، تاکید کرده 
است : نباید اجازه دهیم امر به معروف و نهی از منکر در سطح مردمی از تذکر لسانی فراتر برود 
چرا که مشکلاتی برای جامعه ایجاد خواهد کرد. وی ادامه داده است : البته بندی  در طرح امر به 
معروف و نهی از منکر وجود دارد که گردشگران خارجی نیز مشمول امر به معروف و نهی از منکر 

خواهند شد و در این قانون بین آن ها و بقیه شهروندان فرقی نخواهد بود.

فرار به جلوی یاران احمدی نژاد
سیاست خارجی  و  امنیت ملی  کمیسیون  عضو  حیدرپورشهرضایی  عوض  می شود:  گفته 
مجلس با بیان اینکه احمدی نژاد و یارانش در یک ماه اخیر بازی رسانه ای را برای پرتلاطم کردن 
فضا سیاسی و اقتصادی جامعه و به تبع آن مخفی کردن اقدامات خلاف خود آغاز کرده اند،  گفته 
یاران احمدی نژاد به ویژه جوانفکر و فروزنده  : در هفته های اخیر شاهد اظهارات متعدد  است 
اهداف  نشان دهنده  این  که  کرده  نامه  ارسال  به  اقدام  رئیس جمهور  دفتر  و حال هم  بوده ایم 
این افراد و این جریان است و به نظر می رسد که یاران احمدی نژاد با این اقدامات و اظهارات 
به دنبال فرار رو به جلو هستند.حیدرپورشهرضایی با تأکید بر حق قانونی مردم برای انتشار اسامی 
بدهکاران بانکی، تصریح کرده است: دستگاه های متولی باید هرچه سریع تر لیست مذکور را به 

صورت عمومی منتشر کنند.

دولت حقایق را افشا کند
گفته می شود: ابراهیم نکو عضو کمیسیون اقتصادی مجلس با تاکید بر اینکه بانک مرکزی 
باید یک بار برای همیشه تکلیف این قضیه را روشن کند،  گفته است: احمدی نژاد با این نامه یک 
بار دیگر در حال تشکیل دادگاهی برای تبرئه خویش است و به نظر من این نامه قطعا از طریق 
مشاوران قوی ایشان تنظیم شده تا در زمان مناسب مورد استفاده قرار گیرد و ایشان قطعا تمامی 
جوانب را در نظر گرفته تا بتواند خود را بار دیگر در صدر اخبار مطرح کند.وی هشدار داده است: 
اگر بانک مرکزی این موضوع را پیگیری نکند و با سند و مدرک این اسامی را افشا نکند برنده 
اصلی احمدی نژاد خواهد بود و او خواهد توانست موفقیت هایی در انتخابات آینده مجلس برای 

خود به دست آورد و از آنجا برای موفقیت در انتخابات ریاست جمهوری خیز بردارد.

احمدی نژاد حتما باید محاکمه شود
گفته می شود: احمد کریمی اصفهانی فعال سیاسی اصولگرا تاکید کرده است: احمدی نژاد 
باید حتما محاکمه شود. من نمی دانم چرا تاکنون نظام ما داغ خیانت را به پیشانی احمدی نژاد 
نزده است و چگونه است که دستگاه قضایی در این مورد صحبتی ندارد در حالیکه او باید بیاید 
و پاسخ دهد که درآمد نفتی این دوران را چه کار کرده است. وی با تاکید بر اینکه احمدی نژاد 
هیچگاه سعی نکرد مسائل اخلاقی را رعایت کند، گفته است: دیوار حاشای او بسیار بلند است. 
تخلفات، مفاسد اقتصادی و سوءاستفاده هایی که در دولت وی شد، در هیچ دولتی سابقه نداشت 
و این تخلفات جایی برای انکار ندارد. این فعال سیاسی اصولگرا با بیان اینکه در 8 سال دوره 
احمدی نژاد به اندازه تمام تاریخ ایران فسادانجام شد، گفته است: علاوه بر این او بیش از 2000 
هزار  فساد 3  و  اجتماعی  تامین  همچون  تخلفاتی  نکرد.  رعایت  بود،  آن  مجری  که  را  قانون 
افزوده است:  او بتواند آن را در جیب خود پنهان کند. وی  میلیاردی دیگر سوزن نیست که 
آنقدر هم  تاریخ  اما حافظه  اشتباه می شود.  ما گهگاهی دچار  مردم  تاریخی  متاسفانه حافظه 
فراموش شدنی نیست که تخلفات احمدی نژاد را از یاد ببرد. برای همین قطعا زمینه بازگشت او 

به قدرت وجود نخواهد داشت.

محموله های نفتی بابک زنجانی پس گرفته شد
در  ایران  نفت  ملی  شرکت  الملل  بین  امور  مدیر  قمصری  سیدمحسن  می شود:  گفته 
خصوص محموله های نفتی واگذار شده به بابک زنجانی اظهار داشته است: محموله های نفتی 
که در اختیار بابک زنجانی بوده را در اختیار گرفته ایم که بخشی از آن را به فروش رسانده و 
باقی مانده آن نیز درحال فروش است.قمصری  افزوده است: حدود 6 کشتی در اختیار بابک 
زنجانی که هر کدام به طور متوسط ظرفیت 2 میلیون بشکه نفت خام و فرآورده های نفتی را 
دارا بوده اند. مدیر امور بین الملل شرکت ملی نفت ایران در خصوص فروش نفت خام توسط 
نهادهایی مانند نیروی انتظامی نیز گفته است: در دوره جدید به هیچ نهادی نفت خام برای 
فروش واگذار نکرده ایم.قمصری افزوده است: در دولت قبل قرار بود برخی نهادها نفت خام 
بفروشند اما پس از واگذاری دو محموله و مشخص شدن ناتوانی آنها در فروش، واگذاری نفت 

به آنها متوقف شده است.

بانک مسکن: وام مسکن بیشتر نمی شود 
حال  در  است:  گفته  مسکن  بانک  عمومی  روابط  مسئول  ایزدی  مسعود  می شود:  گفته 
حاضر بانک مسکن طرحی در مورد افزایش تسهیلات خرید، احداث و تعمیر واحد مسکونی از 
محل اوراق گواهی حق تقدم استفاده از تسهیلات مسکن در دستور کار ندارد.وی افزوده است: 
طرح هایی که طی روزهای اخیر در رسانه های عمومی کشور در مورد افزایش سقف تسهیلات در 
بخش مسکن مطرح شده است، به هیچ عنوان مرتبط با تسهیلات از محل اوراق گواهی حق تقدم 

استفاده از تسهیلات مسکن نیست.

هیچ عجله ای برای فروش اموال مازاد ندارد
گفته می شود: محسن هاشمی معاون عمرانی دانشگاه آزادبا بیان اینکه دانشگاه هیچ عجله 
ای برای فروش اموال مازاد ندارد،  گفته است: البته فروش املاک به راحتی امکانپذیر نیست و تا 
زمانی که به پول آن نیاز نباشد ملکی به فروش نمی رسد، از سوی دیگر پیش از فروش املاک 

سعی می شود ارزش افزوده آن افزایش یابد و سپس فروخته شود. 

اختلاس  12 میلیاردی کارمند بانک در شیراز 
گفته می شود: سردار سرتیپ احمدعلی گودرزی فرمانده انتظامی  استان فارس از دستگیری 
یک کارمند بانک و کشف اختلاس 12 میلیارد و 610 میلیون ریالی از وی در شیراز خبر داده  
گفته است :در بررسی ها مشخص شد کارمند بانک با استفاده از اسناد جعلی اقدام به برداشت 
غیر قانونی وجوه بانک کرده است. وی افزوه است: پس از انجام حسابرسی توسط کارشناسان 
مشخص شد که متهم با سند سازی و انتقال وجوه به حساب های دیگر مبلغ 12 میلیارد و 610 

میلیون ریال اختلاس کرده است.

ایمان: محمد شریعتمداری در جریان سفر یک 
روزه به قم از پروژه توسعه ضلع شرقی حرم مطهر 

حضرت معصومه)س( بازدید کرد. 
معاون اجرایی رئیس جمهور در این بازدید که استاندار 
قم نیز حضور داشت، با اشاره به بررسی پیشرفت پروژه های 
مسئولان  حضور  با  و  مختلف  جلسات  در  کشور  بزرگ 
پروژه ها گفت: تلاش می کنیم تا با تامین مالی، پروژه های 
اولویت دار با پیشرفت فیزیکی بالا هر چه زود تر آماده بهره 
برداری شوند. وی با اشاره به بازدید خود از طرح توسعه 
حرم مطهر کریمه اهل بیت)س( و برخی از پروژه های مهم 
عمرانی استان قم گفت: امیدواریم علیرغم مشکلات مالی و 
کثرت پروژه ها بتوانیم تدابیر درستی را برای اتمام طرح های 

عمرانی کشور اتخاذ نماییم.
اهتمام ویژه  دولت به تکمیل طرح توسعه حرم مطهر 

حجت الاسلام والمسلمین صالحی منش استاندار قم نیز 
در این بازدید ضمن تقدیر از حضور معاون رئیس جمهور 
گفت: دولت اهتمام ویژه ای به تکمیل این پروژه مهم استان 

دارد.
وی با اشاره به دستاوردهای سفر معاون اجرایی رئیس 
جمهور به قم تصریح کرد: امیدوارم با کمک مجموعه دولت 
و مساعدت های شخص رئیس جمهور و معاونین اعتبارات 

این پروژه تامین و با سرعت بیشتری اجرایی شود.
استاندار قم با اشاره به پیشرفت مناسب این طرح از 
جمله تملک زمین ها و احداث دیگر سازه ها تصریح کرد: 

تلاش می کنیم تا این طرح بزرگ ملی را تا پایان سال 94 
به طور کامل به بهره برداری برسانیم.

معاون رئیس جمهور در بازدید از پروژه های عمرانی قم :

پروژه های اولویت دار زودتر آماده بهره برداری شوند

نخستین روزنامه استان قم

ایمان:مدیر کل بنیاد شهید وامور 
پایان  تا  گفت:  قم  استان  ایثارگران 
امسال کار ساماندهی 10 گلزار شهید در 

قم به اتمام می رسد. 
سردار سید جواد هاشمی افزود: تاکنون 
29گلزار شهدا در قم ساماندهی شده که تا 
پایان امسال این تعداد به 39گلزار افزایش 

خواهد یافت.
وی ادامه داد: گلزارهای شهدا نماد عزت 
و اقتدار و شهامت و دلیرمردی ملتی آزاده 
و شهادت طلب است، این اماکن مقدس 
میعادگاه عاشقان و عارفان و سند افتخار ملت 
ایران برای نسل های انقلاب اسلامی است. 
وی اضافه کرد: از جمله گلزارهایی که امسال 
ساماندهی آن به اتمام می رسد گلزار شهدای 

تاج  روستاهای   و  و دستجرد  شهر کهک 
خاتون، جوزه، طغرود، وشنوه، ونان، جریک 
آغاج می باشد که اغلب 90درصد پیشرفت 
به  همچنین  هاشمی  سردار  اند.  داشته 
ساماندهی گلزار شهدای علی بن جعفر اشاره 
کرد و افزود: از 30سال گذشته تا کنون این 
نخستین ساماندهی است که در گلزار محوری 
استان با بیش از سه هزار شهید در حال انجام 
است. وی بیان داشت: تاکنون در زمینه ایجاد 
روشنایی مناسب، ایجاد فضای سبز، رمپ، پله 
و برداشتن موانع و نرده ها بین قطعات شهدا 
اقدام شده است. سردار هاشمی اضافه کرد 71 
گلزار شهید در نقاط مختلف استان وجود دارد 
که تا کنون 29 گلزار ساماندهی شده و 16 

گلزار در دست ساماندهی می باشد.

ایمان: مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم گفت: تمامی وعده های مدیر 
کل بودجه و تشکیلات سازمان تامین اجتماعی در کمتر از دوماه از زمان بازدید 

بیمارستان تامین اجتماعی امام رضا علیه السلام قم تحقق یافت. 
دکتر داود علیمحمدی  افزود : در یک اقدام بی سابقه مدیریتی در حوزه بودجه و 
تشکیلات سازمان تامین اجتماعی ، برای اولین بار شاهد تحقق تمامی وعده های داده شده 
در بازدید دو ماه پیش مهندس مجیدی نسب مدیر کل بودجه وتشکیلات   از بیمارستان 
تامین اجتماعی قم  هستیممهندس مجیدی در طی  بازدید خردادماه    از کلیه واحد های 

تابعه بیمارستان در جلسه ای که در بیمارستان تشکیل شد وعده دادند چهار مشکل و 
درخواست مدیریت درمان را در حداقل زمان برسی و مرتفع نمایند که این وعده در کمتر 
از دوماه تحقق یافت. مدیر درمان استان قم  از زحمات،تلاش ها وپیگیری های بی نظیر و 
حسن تدبیر  مدیر کل بودجه وتشکیلات سازمان و کارکنان مجموعه ستادی مربوطه برای 
ارتقاء ردیف تشکیلاتی تیپ مدیریت درمان ، ارتقاءبیمارستان یکصد تختخوابی به 120 
تختخوابی بیمارستان تامین اجتماعی قم ، تشکیلات بهره وری پرستاری و تشکیلات بخش 

سی تی تقدیر و تشکر نمود.

در آستانه عید فطر صورت گرفت:

اهداء خون گروهی توسط اعضای مجمع عاشقان حضرت محسن )ع(
به همت مجمع عاشقان حضرت محسن )ع( صورت گرفت:

برگزاری مسابقه بزرگ خانوادگی رمضان
ایمان: بیش از 100 نفر از اعضای مجمع عاشقان حضرت محسن )ع( با حضور 

در سازمان انتقال خون اقدام به اهدای خون خود نمودند.
مجمع عاشقان حضرت محسن)ع( در آستانه عیدسعیدفطر و به شکرانة یک ماه 
عبادت و بندگی در ماه پرفیض رمضان در یک حرکت خداپسندانه و با شعار ایثار و 
شهادت و مدد گرفتن از حضرات معصومین و شهدای گرانقدر برآن شد در ماه مبارک 
رمضان و بعد از افطار چهارم مردادماه با حضور بیش از 100 نفر از اعضای مجموعه 

خود در سازمان انتقال خون حضور به هم رساندند و اقدام به اهدای خون خود نمودند.
سیدمجیدرضوی مدیر این مجموعه تعامل و ارتباط بیشتر سازمان انتقال خون را 
با مجموعه های فرهنگی مذهبی علی الخصوص مجمع عاشقان حضرت محسن)ع( 
را خواستار شد که این فرهنگ در جامعه و محافل مذهبی نهادینه شود و مردم علی 
الخصوص جوانان ولایی با حضور در این مراکز با اهدای خون خود زندگی را به دیگران 

هدیه نمایند.

ایمان: مسابقه بزرگ خانوادگی رمضان و یادمان شهدای غزه به همت مجمع 
عاشقان حضرت محسن )ع( در قم برگزار شد. 

مجمع عاشقان حضرت محسن)ع( در راستای اهداف والای خود و سند چشم انداز فرهنگی 
مذهبی آموزشی خود و در سالی که از سوی رهبر معظم انقلاب به عنوان سال اقتصاد و فرهنگ 
با عزم ملی و مدیریت جهادی نامیده شده است، مجموعه ای آموزشی تربیتی را شامل مباحث 
قرآنی، احکام، عقاید و تاریخی را تهیه و تنظیم نمود و با عنوان)مسابقه خانوادگی رمضان( و 

»یادمان شهدای غزه« به چاپ رساند و در اختیار خانواده ها و اعضای مجمع علی الخصوص 
جوانان قرار داد و مصادف با 29 رمضان در حسینیه شهدا آزمون بزرگی با حضور شرکت کنندگان 
برگزار شد. سیدمجیدرضوی مدیر مجمع در حاشیه ی برگزاری این آزمون متذکر شد اینگونه 
فعالیتهای فرهنگی آموزشی در برخی از مواقع کار یک منبر و مجلس را انجام می دهند. در ادامه 
ایشان برگزاری دوره های آموزشی تربیتی برای خانواده ها و جوانان ولایی بصورت استانی و 

کشوری را از برنامه های آتی مجمع عاشقان حضرت محسن)ع( دانستند.

مدیر کل بنیاد شهید وامور ایثارگران استان قم خبرداد: 

ساماندهی 10 گلزار شهید تا پایان امسال

مدیر درمان تامین اجتماعی استان اعلام کرد

تمام وعده های مدیر کل بودجه وتشکیلات سازمان تامین اجتماعی

دیــدگاه

خبـــر

به مناسبت برپایی نمایشگاه توانمندي هاي اقتصادي چین در قم

آغاز فصل جدیدي از همکاری
سید رضا علیزاده طباطبایي

بر اساس برنامه ریزي هاي صورت گرفته، استان قم روزهاي 21 
فعالان  و  از سرمایه گذاران  ماه جاري، میزبان گروهي  و 22 مرداد 
تجاري و اقتصادي کشور چین خواهد بود.  بي تردید انجام این سفر 
در شرایط فعلي ، به عنوان نقطه عطفي در گسترش روابط فرهنگي، 
تجاري و اقتصادي قم با پرجمعیت ترین کشور جهان و در راستاي 
برنامه ها و سیاست هاي دولت تدبیر و امید طراحي و اجرا مي شود. 
با این سفر، شاهد برپایي نمایشگاه معرفي توانمندي هاي  همزمان 
سرمایه گذاران بخش خصوصي چین در قم  خواهیم بودکه از نگاه 
بسیاري از صاحب نظران اقتصادي، رویداد مهمي است که مي تواند 
آغاز فصل جدیدي از گسترش مراودات و همکاري هاي مشترک را 

در پي داشته باشد.
از  وسیعي  طیف  در  اکنون  هم  چین  و  ایران  اسلامي  جمهوري 
زمینه ها، با یکدیگر همکاري هاي مشترک و سازنده دارند و استان 
از  برخورداري  با  و  مستحکم  دیرینه  روابط  این  پشتوانه  به  نیز  قم 
مختلف  هاي  بخش  در  بالقوه  و  بالفعل  استراتژیک  هاي  ظرفیت 
تولیدي، اقتصادي و فرهنگي، قادر است سهم ویژه و پررنگي اي را در 

این طیف به خود اختصاص دهد. 
ویژگي هاي مهم و بعضاً منحصربفردي که مسؤلان استان قم را 
بر آن داشته تا گام هاي جدي و عملي را در راستاي گسترش روابط 
سرمایه  ظرفیت  و  توان  از   بیشتر  چه  هر  استفاده  و  استاني  برون 
گذاران داخلي و خارجي به ویژه سرمایه گذاران چیني براي پیشرفت 
و توسعه پایدار و همه جانبه استان بردارند. در همین راستا ماه گذشته 
الاسلام  به سرپرستي حجت  قم  استان  از  عالي  هیت  شاهد حضور 
نشین  مسلمان  استان  در  قم  استاندار  منش  صالحي  والمسلمین 
گانسوي چین بودیم. در جریان این سفر و در نشست هاي مشترک 
گانسو،  استان  مقامات  دیگر  و   خود  چیني  همتاي  با  قم  استاندار 
توافقات و تفاهم نامه هاي بسیار خوبي در زمینه هاي گسترش دو 
جانبه روابط به امضاء رسید که باید  اعلام آمادگی شرکت هاي چینی 
براي مشارکت و سرمایه گذاری در پروژه های بزرگ عمرانی استان قم 
از جمله فاز 2 مترو و منوریل و سرمایه گذاری در بخش های صنعتی 
قم و نیز استقبال مسولان استان قم براي توسعه روابط در بخش هاي 
مختلف از جمله تولید و عرضه غذاي حلال، برپایي نمایشگاه هاي 
مشترک و پذیرش و اعزام هیات هاي فرهنگي، اقتصادي و تجاري را 

در زمره دستاوردهاي مهم این سفر یاد کرد. 
جغرافیایی  موقعیت  از  برخورداری  با  قم  استان  شک  بدون 
زیرساخت های  در  فراوان  استعدادهای   بودن  دارا  و  استراتژیک 
متنوع،  و  غنی  بسیار  معادن  وجود  تولیدي،  امکانات  و  اقتصادی 
 17 اتصال  نقطه  در  گرفتن  قرار  حاصلخیز،  زمین های  و  دشت ها 
تهران،  یعني:»  استان صنعتي کشور  ثقل سه  و مرکز  استان کشور 
اصفهان و مرکزي« ، برخورداری از راههاي مواصلاتي مهم و حیاتي 
و زیربناهاي مناسب از قبیل خطوط گاز، برق، مخابرات، شهرکهاي 
صنعتي مناسب و همچنین نیروگاه حرارتي و فرودگاه بین المللی ، 
قرار گرفتن در مسیر عبور شبکه هاي ملی حمل و نقل ریلی و زیر 
بنائي انرژي، نزدیکي به فرودگاه بین المللي امام خمیني)ره( و وجود 
منطقه ویژه اقتصادي سلفچگان از جمله کانون ها و مناطق مستعد 

براي سرمایه گذاري است. 
مسجد  علیها،  الله  سلام  بیت  اهل  کریمه  مطهر  حرم  وجود 
مراجع  اسلام،  جهان  علمیه  حوزه  ترین  بزرگ  جمکران،  مقدس 
عظام تقلید و فعالیت صدها موسسه دینی و فرهنگی با کارکردهای 
ملی و بین المللی،زیر ساخت های غنی حوزه چاپ و نشر از جمله 
وجود تخصصی ترین شهرک چاپ و نشر کشور و خاورمیانه، قابلیت 
های برجسته در زمینه فناوری اطلاعات و تولید نرم افزارهای علوم 
اسلامی، توانمندیهای برتر در زمینه ایجاد صنایع فرآوري موادمعدني 
و  صنایع تبدیلي  کشاورزي و وجود شهرکهاي صنعتي مختلف، از 
دیگر ویژگی های مهمی است که استان قم را به یکي از قطب هاي 
مهم تولید و سرمایه گذاري در سطح ملي و بین المللي تبدیل کرده 
است. از این منظر سفر هیات چیني به قم و تشکیل نمایشگاه معرفي 
توانمندي هاي اقتصادي و سرمایه گذاري چین در این استان، مي 

تواند بسیار مهم و حائز دستاوردهاي زیر باشد:
درک  و  تفاهم  براي  مناسب  بستري  و  زمینه  شدن  فراهم   -

مشترک طرفین از ظرفیت هاي متقابل
سرمایه  با  سازنده  و  رو  در  رو  گفتگوهاي  و  مذاکرات  انجام    -
گذاران و نمایندگان شرکت هاي حاضر در نمایشگاه در زمینه هاي 

مورد علاقه همکاري
به  استان  گذاري  سرمایه  هاي  فرصت  موثر  شناسایي    -

سرمایه گذاران خارجي
-   تسهیل زمینه هاي مبادله فوري توافقات و تفاهم نامه هاي 

همکاري
جدید  بازارهاي  جذب  و  گذاري  سرمایه  رونق  به  کمک   -

سرمایه گذاري
- معرفي و نهادینه کردن جایگاه جهاني قم در بحث هاي مختلف 
گرفتن  نظر  در  با  و  ترتیب  بدین  گذاري  سرمایه  و  تولید  جمله  از 
نباید  قم  استان  و  کشور  گذاري  سرمایه  هاي  فرصت  که  مهم  این 
به سادگي از دست بروند، شکل گیري این حرکت مثبت اقتصادي 
در سال»اقتصاد و فرهنگ با عزم ملي و مدیریت جهادي« را به فال 
از پیش  بتواند زمینه معرفی بیش  این مهم  امیدواریم  نیک گرفته، 
قابلیت ها، استعدادها، ظرفیت ها و جاذبه های کم نظیر سرمایه گذاری 

قم به سرمایه گذاران خارجي را فراهم نماید.
* مدیرکل روابط عمومي استانداري قم

با حکم مدیرکل استان:

رئیس شعبه 4 تامین اجتماعی قم 
منصوب شد

رسول  استان،»  اجتماعی  تامین  مدیرکل  حکم  با   : ایمان 
رشیدی« رئیس شعبه 4 تامین اجتماعی قم شد.

و حُسن  تعهد  به  عنایت  با  است:»  آمده  این حکم  از  در بخشی 
تجارب خدمتی جنابعالی به سمت ریاست شعبه 4 تامین اجتماعی 
در  اجتماعی  تامین   4 شعبه  است  گفتنی  می شوید.«  منصوب  قم 

منطقه نیروگاه قم و در نزدیکی میدان نبوت واقع شده است.


